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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Eriksson FE-033 
 

18/1149 

   

Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

62/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Rådmannens innstilling: 
Innkalling og saksliste godkjennes. 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Eriksson FE-033 
 

18/1149 

   

Godkjenning av protokoll fra forrige møte 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

63/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Rådmannens innstilling: 
Protokoll fra forrige møte godkjennes. 

 

 
 

 

 

 

Vedlegg: 

Møteprotokoll - Kommunestyret - 12.09.2018 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Eriksson  
 

18/1237 

   

Revisjonsplan forvaltningsrevisjonen 2019 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

64/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Kontrollutvalgets innstilling: 
 

1. I 2019 skal det gjennomføres forvaltningsrevisjoner i samsvar med 
kontrollutvalgets forslag til «Revisjonsplan - Forvaltningsrevisjon 2019»  
 

2. Kontrollutvalget får fullmakt til å foreta nærmere planlegging av 
forvaltningsrevisjonen, herunder vedta de enkelte prosjektbeskrivelsene og 
inngå avtaler om gjennomføringen med revisjonen.  

3. Kontrollutvalget sender forvaltningsrevisjonsrapporter til kommunestyret 
fortløpende.  

4. Kommunestyret delegerer til kontrollutvalget å vurdere eventuelle behov for 
endringer i planen i planperioden.  

 
 

 

Saksopplysninger: 

Forskrift om kontrollutvalg i kommuner og fylkeskommuner §9 slår fast at "Kontrollutvalget skal 
påse at kommunens eller fylkeskommunens virksomhet årlig blir gjenstand for forvaltningsrevisjon i 
samsvar med bestemmelsene i dette kapitlet".  
 
Videre pålegger samme forskrift i § 10 at kontrollutvalget skal "minst en gang i valgperioden og 
senest innen utgangen av året etter at kommunestyret eller fylkestinget er konstituert, utarbeide 
en plan for gjennomføring av forvaltningsrevisjon. Planen vedtas av kommunestyret eller 
fylkestinget selv som kan delegere til kontrollutvalget å foreta endringer i planperioden. Planen 
skal baseres på en overordnet analyse av kommunens eller fylkeskommunens virksomhet ut fra 
risiko- og vesentlighetsvurderinger, med sikte på å identifisere behovet for forvaltningsrevisjon på 
de ulike sektorer og virksomheter".  
 
Det er i utkastet til plan lagt opp til at det avholdes et prosjekt i Trøgstad i 2019. Det er avsatt 448 
timer til forvaltningsrevisjon i planperioden. Rammen for tidsbruk er på et noe lavere nivå enn de 
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siste årene (I Revisjonsplan 2017-2018 er det avsatt 473 timer pr år). 

For inneværende revisjonsplan (2017-2018) gjenstår prosjektet Compilo/Kvalitetslosen, som også 
skal legges fram for kontrollutvalget i løpet av 2019.  
 
Tidsbruk på de enkelte forvaltningsrevisjonsprosjekter vil variere, men erfaringsmessig ligger 
gjennomsnittlig tidsbruk for en forvaltningsrevisjonsrapport på ca. 300 timer. Revisjonen skriver 
om timeressursene at: «Dette er timer til overordnet analyse, plan for forvaltningsrevisjon, 
utarbeidelse av prosjektbeskrivelser, gjennomføring av forvaltningsrevisjonsprosjekter og 
gjennomføring av oppfølging av forvaltningsrevisjonsprosjektene og selskapskontroller. I disse 
timene ligger også behandling i kontrollutvalg og kommunestyret».  
 
Overordnet analyse, sammen med kontrollutvalgets egne vurderinger, danner grunnlaget for valg 
av områder i kommunen som skal ha forvaltningsrevisjon. Indre Østfold kommunerevisjon har 
gjennomført en overordnet analyse for å finne fram til aktuelle tema.  
Revisjonen har kommet fram til tre områder som er særlig relevante for forvaltningsrevisjon:  
- Tiltak mot mobbing i skolen  
- IKT-sikkerhet/personvern  
- Kommunesammenslåingsprosess - medarbeiderfokus  
 
Revisjonens vurdering av aktuelle områder dannes på bakgrunn av analyse av KOSTRA-tall, 
spørreundersøkelse til kommunens ledergruppe, folkevalgte og kontrollutvalgets medlemmer, 
samt revisjonens egne erfaringer og tidligere gjennomførte forvaltningsrevisjoner og 
oppfølgingsrapporter.  
 
Kontrollutvalget Trøgstad vedtok 10.09.2018 at det bør gjennomføres forvaltningsrevisjon 
innenfor området Tiltak mot mobbing i skolen, i 2019.  

Det er opp til kommunestyret eventuelt å gjøre endringer i planen etter innstillingen fra 
kontrollutvalget. Denne planen for forvaltningsrevisjon omhandler ikke selskapskontroll eller 
forvaltningsrevisjon i selskaper. Dette inngår i plan for selskapskontroll 2017-2020. 
 

Vurdering  
Kontrollutvalget bør løpende vurdere om temaer kan følges opp på andre måter eller som et 
tillegg til forvaltningsrevisjonsprosjekter – dvs. ved hjelp av enklere kartlegginger, orienteringer fra 
rådmannen, at kontrollutvalget gjennomfører besøk ved enheter i kommunen osv. Videre kan de 
forutsetninger som ligger til grunn for planen nå endre seg og det kan dukke opp andre mer 
aktuelle temaer.  
 
Det fremgår av § 10 i kontrollutvalgsforskriften at kommunestyret kan delegere til kontrollutvalget 
å foreta endringer i planen i løpet av planperioden. Erfaringer har også vist at det kan være behov 
for hyppige og raske justeringer i forhold til planen. Det er derfor hensiktsmessig at utvalget blir 
gitt slik myndighet. Endringer som eventuelt medfører behov for økning i økonomiske rammer for 
kontrollutvalgets virksomhet må legges fram for kommunestyret.  

 

 

Vedlegg: 

Oversendelsesbrev - revisjonsplan forvaltningsrevisjon 2019 

Overordnet analyse 2019 Trøgstad 
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FR-plan Trøgstad 

 

Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Per Fjeldstad  
 

18/1110 

   

Overordnet ROS analyse 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

43/18 
 

Teknikk- og naturutvalget PS 16.10.2018 

50/18 
 

Formannskapet PS 18.10.2018 

65/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Rådmannens innstilling: 
1. Fremlagt Ros-analyse for Trøgstad kommune godkjennes. 
2. Med bakgrunn i gjennomført ROS analyse skal det utarbeides ny overordnet 

beredskapsplan.  Planen implementeres og samordnes med ROS-analyser og 
beredskapsplaner i virksomhetene for å sikre lik utførelse.> 

 

 
Saksopplysninger: 

 
Bakgrunn 
Kommuner er, med bakgrunn i Sivilbeskyttelseslovens §15 med tilhørende Forskrift om kommunal 
beredskapsplikt pålagt å jobbe systematisk og helhetlig med samfunnssikkerhetsarbeidet på tvers 
av sektorer i kommunen, med sikte på å redusere risiko for tap av liv eller skade på helse, miljø og 
materielle verdier. Plikten omfatter kommunen som myndighet innenfor sitt geografiske område, 
som virksomhet og som pådriver overfor andre aktører. 

Utdrag fra Sivilbeskyttelseslovens; §15:  
«Med utgangspunkt i risiko- og sårbarhetsanalysen etter § 14 skal kommunen utarbeide en 
beredskapsplan. Beredskapsplanen skal inneholde en oversikt over hvilke tiltak kommunen har 
forberedt for å håndtere uønskede hendelser.»  
 
Helhetlig ROS er planleggings-grunnlaget for utarbeiding av mål, prioriteringer og plan for 
oppfølging innenfor samfunnssikkerhet. Arbeidet skal forankres i kommunens ledelse og 
integreres i kommunens plan- og styringssystemer, herunder i planer etter plan- og bygningsloven.  
 
Kommunene har en sentral rolle i arbeidet med samfunnssikkerhet og beredskap. Denne rollen er 
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tydeliggjort gjennom nevnte lov og forskrift.    

ROS-arbeidet 
Grunnlaget for et godt arbeid med samfunnssikkerhet, er kunnskap om risiko og 
sårbarhet. Utarbeidelse av helhetlig ROS skal gi en slik oversikt. ROS-analysen skal danne 
grunnlaget for et målrettet arbeid for å redusere risiko og sårbarhet - gjennom forebyggende 
arbeid, styrket beredskap og bedre evne til krisehåndtering. Krav til kommunal beredskapsplikt 
erstatter ikke, men utfyller beredskapspliktene gitt i annet regelverk. 
 
Det er gjennomført helhetlig ROS-analyse som omfatter både kommunen som tjenesteyter og 
geografisk område. ROS-analysen ble utført på bakgrunn av tilbakemeldinger fra kommunens 
virksomheter og vurderinger som innkom under ledersamlinger.  Virksomhetene har gjennomført 
Ros analyse for sine områder. Det er også gjennomført samtaler med offentlige og private aktører, 
herunder nødetater.  
 
ROS-analysen omhandler i alt 24 scenarioer innen kategorien naturhendelser, store ulykker og 
tilsiktede hendelser. Under beskrives hendelsene som er vurdert som aktuelle risikoer for 
kommunen. Det vil ikke være mulig å ivareta alle risikoer som skulle kunne oppstå i kommunen i 
denne analysen. De enkelte virksomhetene, og de involverte personer som opplever seg som en 
del av en alvorlig hendelse som ikke er risikovurdert, bør etterstrebe og overføre prinsipper og 
handlingsmønstre fra andre hendelser og følge de føringer beredskapsplanen og 
krisehåndteringsplanen legger opp. 

De ulike hendelsene er kategorisert i åtte hovedkategorier: 

· Helse 
1. Influensapandemi 
2. Spredning av alvorlige smittsomme sykdommer 
3. Utbrudd av andre allmenn farlige smittsomme sykdommer 
4. Nye sykdommer – importsykdommer 
5. Vannbåren smitte 
6. Utbrudd av alvorlig husdyrsykdom med konsekvenser for mennesker 
7. Utbrudd av alvorlig husdyrsykdom 

· Infrastruktur 
1. Bortfall av strømforsyning 
2. Svikt i vannforsyning 
3. Svikt i avløpssystem 
4. Bortfall av IT/tele 

· Klima 
1. Flom  
2. Ekstremvær 
3. Ras 

· Brann 
1. Skogbrann 
2. Industribrann 
3. Brann i institusjon 
4. Brann i kommunal bygg 

· Ulykker 
1. Større trafikkulykker 

· Forurensing  
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1. Akutt forurensing av drikkevann  
2. Atomulykker  

· Villede hendelser 
1. Gisselsituasjoner/skoleskyting 
2. Terroranslag/Sabotasje 
3. Tilsiktede hendelser under større arrangement 

· Omdømmekriser   

Flere av hendelsene er hentet fra Nasjonalt risikobilde og tilpasset Trøgstad kommune. Andre 
hendelser er lagt til etter som de har særlig relevans for kommunen. Hver hendelse har blitt 
gjennomgått og det beskrives hvordan kommunen anslår sannsynligheten for at hver hendelse 
oppstår, og hvor alvorlige konsekvensene er anslått å kunne bli. 

Størst samlet risiko 
Kommunens risikobilde spenner over et stort område, og består av svært ulike risikoområder. 
Etter å ha gjennomført prosessen med å få oversikt over de ulike risikoene som kan ramme 
kommunen, utkrystalliserer enkelte områder seg. Som nevnt innledningsvis kan en hendelse med 
potensielt katastrofale konsekvenser allikevel ikke være det største risikomomentet hvis 
sannsynligheten er svært liten.  

Hendelser med størst risiko for liv og helse er  

· brann i kommunale bygg (omsorgsbygg) 
· kvikkleireras 
· større trafikkulykker 
· gisselsituasjoner  
· terror 

Flere av disse hendelsene vil kunne ha katastrofale følger for liv og helse. Samtidig er 
sannsynligheten for flere av hendelsene svært lave. Brann i kommunale omsorgsbygg er derimot 
en hendelse kommunen har større mulighet til å forebygge og håndtere på en effektiv måte. Dette 
bør ivaretas av forbedret internkontroll. 

For konsekvensområdet miljø er det følgende hendelser som har størst risiko 

· akutt forurensing 
· atomulykke 

Begge disse hendelsene har lav grad av sannsynlighet. Forebygging av atomulykker ligger utenfor 
kommunens kontroll. Forurensing forebygges i kommunen gjennom lovverk, men utenforstående 
og uforutsette hendelsen kan skje, som igjen kan føre til uheldig forurensing. God kunnskap og god 
beredskap vil derfor også her være viktig. 

For materielle verdier er følgende hendelsen som har den største risikoen 

· kvikkleireras 
· brann i kommunale bygg 
· atomulykke 
· terror 
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Disse hendelsene vil alle kunne ha svært alvorlige konsekvenser for kommunen. Hendelsen 
«atomulykke» som hendelser som ligger på utsiden av kommunens forebyggingsmuligheter. Her 
vil kommunens beredskap være det vesentlige. Brann i kommunale bygg, og terror inkluderes i 
oppfølgingsplanen.  

Sannsynlige hendelser 
Flere av hendelsene som er vurdert ovenfor antas å være sannsynlige hendelser (sannsynlig/svært 
sannsynlig). Dette er hendelser man kan forvente at vil inntreffe tilfeldig eller regelmessig innen de 
nærmeste år. Flere av hendelsene har blitt gradert til «akseptabel risiko»/gult. På tross av at de 
ikke graderes som røde, kan det være verdi i å fokusere også på disse når det gjelder tiltak. En 
hendelse som har kritiske konsekvenser og som skjer hyppig vil i sum over for eksempel 10 år, ha 
ført med seg like store tap for liv, helse, miljø og materielle verdier som en hendelse som er 
gradert til «katastrofal» vil over flere hundre år (for eksempel atomulykke). Når det gjelder tiltak 
og oppfølging av de vurderte risiko, vil derfor også hendelser med høy sannsynlighet 
(sannsynlig/svært sannsynlig) og alvorlige konsekvenser (alvorlig/kritisk) vektlegges. Disse 
hendelsene er følgende: 

· Influensapandemi (sannsynlig) 
· Svikt i IT/Telekommunikasjon (sannsynlig) 
· Større trafikkulykke (sannsynlig) 
· Bortfall av strømforsyning (sannsynlig) 

Videre oppfølging av hendelsen bortfall av strømforsyning og svikt i it/telekommunikasjon vil 
derfor også inkluderes i kommunens beredskapsplan.  

Opprettholde kommunens tjenester 
Trøgstad kommune har gjennom samarbeid med nabokommunene kort vei til å få bistand til 
håndtering av ulike risiko og hendelser. Kommunens fokus på beredskap og sikkerhet i kommende 
periode vil også styrke kommunens robusthet i forhold til truende risiko og beredskap.  

På tross av dette er det flere hendelser som er vurdert i denne analysen som viser at kommunen 
ikke alltid vil være i stand til å opprettholde normal drift, og levere de tjenestene den skal.  

Hendelser som gjør at kommunen vil kunne få store utfordringer med å levere de pålagte 
tjenestene er følgende: 

· Bortfall av strømforsyning (langvarig) 
· Svikt i vannforsyning (langvarig) 
· Svikt i IT/telekommunikasjon (langvarig) 
· Brann i kommunale omsorgsbygg 
· Atomulykke 
· Terror/sabotasje 

Det må tas høyde for dette i kommunes beredskapsplanlegging. I noen av tilfellene vil det ved godt 
organisert beredskap kunne arbeides på alternative måter for å opprettholde tjenester, mens i 
andre tilfeller vil enkelte tilbud for en kort periode ikke tilbys.  

Rådmannens kommentar: 
Samfunnet er under utvikling og det er over tid blitt endringer i risikobildet i kommunen. Vår 
gamle ROS analyse dekket ikke alle de risikoer som vi nå må vurdere. Det ble igangsatt et 
omfattende arbeid med å oppdatere en utdatert ROS analyse. Ros arbeidet har vært tema på 
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ledersamlinger. Alle virksomheter har bidratt inn i arbeidet på en god måte. Arbeidet med 
analysen har bidratt til at det er blitt mer fokus på beredskapsarbeidet. Med bakgrunn i den nye 
ROS analysen skal det utarbeides ny overordnet beredskapsplan for Trøgstad kommune. Den 
enkelte virksomhet må med bakgrunn i overordnet beredskapsplan og egen Ros analyse utarbeide 
egne beredskapsplaner med tilhørende rutiner for sin virksomhet. 
 
Selv om vi nå er på vei inn i Indre Østfold kommune er det viktig at vi har på plass en ny overordnet 
beredskapsplan.   
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Nina Teig FE-210 
 

18/630 

   

Tertialrapport 2 - 2018 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

23/18 
 

Eldrerådet PS 15.10.2018 

29/18 
 

Ungdomsrådet PS 15.10.2018 

18/18 
 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne PS 15.10.2018 

32/18 
 

Arbeidsmiljøutvalget PS 16.10.2018 

42/18 
 

Livsløpsutvalget PS 16.10.2018 

44/18 
 

Teknikk- og naturutvalget PS 16.10.2018 

51/18 
 

Formannskapet PS 18.10.2018 

66/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Rådmannens innstilling: 
Tertialrapport 2 – 2018 tas til etterretning. 

 

 
Saksopplysninger: 

Det vises til tertialrapport 2 – 2018 som følger saken som vedlegg. 
 
Flere av kommunens virksomheter har et negativt avvik etter åtte måneders drift. For de fleste 
skyldes dette at man har et etterslep på inntekter, at kjøp skjer periodisk og at påløpte utgifter 
dekkes ved bruk av fond. Kun en virksomhet angir negativ prognose for året. Øvrige virksomheter 
melder at de vil være i balanse ved årets slutt eller at de vil få et midreforbruk på årsbasis. Flere av 
virksomhetene har allerede overskredet sitt årsbudsjett til strøm/energi. Dette skyldes for det 
første at fakturaer for siste del av 2017 ikke kom tidsnok til å bli med på riktig år. Videre hadde vi 
en kald vinter og lang vinter. De fleste virksomheter vil klare å dekke inn merutgiftene til 
strøm/energi innenfor eget budsjettområde. 
 
Pr. 31.08.18 ser vi at IKT-utgiftene ligger betydelig over budsjett. Merforbruket på årsbasis anslås 
til 2 mill. kr. Årsaken er at IKOMM AS sin prismatrise er annerledes enn hos forrige dataleverandør 
og at det er kjøpt utstyr og programvare som ikke er budsjettert. Overskridelsen søkes innarbeidet 
ved hjelp av besparelser innenfor administrasjon og fellesutgifter. 
 
Når det gjelder skatteinngangen var denne meget god i årets første måneder. KS har lenge varslet 
at dette ikke kunne forventes å vare og vi ser nå at skatteinngangen flater ut. Årets skatteinntekter 
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ligger ikke an til å gi merinntekter av betydning. 
 
Kommunens har i løpet av sommeren bundet to store lån for en periode på tre år. Pr. 31.08.18 har 
vi 46% av låneporteføljen på fastrente, noe som betyr at renteutgiftene i større grad er 
forutsigbare for kommunen. Pr. 31.08.18 er to av tre låneopptak gjennomført. Det siste 
låneopptaket på 8,55 mill. kr vil skje i november. 

Etter åtte måneders drift ligger det an til et beskjedent posivit regnskapsresultat for 2018. Det kan 
oppstå uforutsette hendelser i årets siste måneder som kan rokke ved denne situasjonen.  
 
Flere av de store investeringsprosjektene er ferdigstilt i løpet av sommeren og ytterligere flere vil 
bli ferdigstilt i løpet av høsten. Dog ligger kommunen litt etter skjema på investeringsprosjekter. 
Dette vil komme til uttrykk gjennom re-budsjetteringer i 2019.  

 

 

 

Vedlegg: 

Tertialrapport 2_K-styre_2018 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Eriksson FA-H47, 
HIST-ESA 
08/1281 
og 09/941 
 

16/349 

   

Fremtidig organisering av Avlastningshjemmet IKS 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

67/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Rådmannens innstilling: 
1. Trøgstad kommune vedtar å oppløse Avlastningshjemmet IKS 
2. Oppløsningstidspunkt settes til 31.12.19 
3. Trøgstad kommune forutsetter at driften innlemmes i Indre Østfold kommune 

 

Saken gjelder:  
Fremtidig organisering av Avlastningshjemmet IKS. 

 
Saksopplysninger: 
Avlastningshjemmet ble etablert i 1984 som et samarbeid etter kommunelovens § 27 og vedtatt 
omdannet til IKS i 2015. De opprinnelige eierkommunene var Askim, Eidsberg, Hobøl, Marker, 
Skiptvet, Spydeberg og Trøgstad. Hobøl meldte seg ut av samarbeidet i 2013.  

Avlastningshjemmet tilbyr og drifter avlastning, aktivitetstilbud, observasjon, veiledning og 
kursvirksomhet. Tjenesten er rettet mot barn og unge med nedsatt funksjonsevne, og deres 
pårørende.  

Virksomheten følger Lov om kommunale helse- og omsorgstjenester m.m. (helse- og 
omsorgstjenesteloven) og følger til enhver tid gjeldende forskrifter, avtaler og regelverk knyttet til 
denne og øvrige lovverk som kommunene er omfattet av.  

Avlastningshjemmet er en del av eierkommunenes omsorgstilbud. Tildeling av avlastning skjer 
gjennom enkeltvedtak i den enkelte kommune. Selskapet skal i hovedsak tilby tjenester til 
innbyggere i eierkommunene. Ved overkapasitet kan selskapet tilby plasser til andre 
kommuner/fylkeskommuner.  

Deltakernes ansvar for selskapets forpliktelser tilsvarer eierandelen, som er basert på 
innbyggertallet. Samarbeidskommunene dekker et grunnbeløp som utgjør 10 % av selskapets 
totale nettoutgifter, i henhold til deltakerkommunens eierandel. I tillegg belastes eierkommunene 
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for hver bruker. 

Avlastningshjemmet har nylig flyttet inn i nye lokaler på Edwin Ruud, som en midlertidig løsning. 
Det er eiernes forventning at fremtidig lokalisering av tjenesten skal være i tilknytning til 
virksomhet som gir grunnlag for sambruk og evt. andre fordeler. 

Indre Østfold kommune 2020 gjennomførte 24. september 2018 et internt eierseminar. Som en av 
anbefalingene ble foreslått å avvikle Avlastningshjemmet IKS og innlemme driften i Indre Østfold 
kommune, med fortsatt tilbud om tjenester til øvrige eiere. Dette ble presentert i eiermøte 27. 
september 2018, hvor representantene fra både Skiptvet og Marker støttet løsningen. 
 

Vurdering:  
Hensikten med Avlastningshjemmet er å gi et stimulerende og godt tilbud til barn med nedsatt 
funksjonsevne, som krever et systematisk oppbygget fagmiljø rundt seg. Det er kommunene som 
gir vedtak om plass, både lengde på opphold og bemanningsgrad. Forutsatt at det er ledig 
kapasitet, legger selskapet til rette for avlastningsopphold med den bemanning som er påkrevd.  

Kapasiteten har i det senere vært godt utnyttet ved at samarbeidskommunene i større grad har 
gjort vedtak på avlastning på hverdagene. Økt utnyttelse av kapasiteten har skapt en mer effektiv 
ressursbruk internt. Regnskapsmessig mindreforbruk i 2017 var på omlag 1,1 mill. 

De opprinnelige lokalene har ikke gitt en optimal og forsvarlig ramme for driften, og selskapet 
flyttet inn i nye lokaler på Edwin Ruud i sommer. Leieprisen har økt med 450 000,- i året. Siden 
flyttingen 1. juni i år har det vært pågang i antall brukere, både fra eierkommunene og andre 
kommuner. Det er pr. i dag 18 brukere ved Avlastningshjemmet. 

Det er de ansatte som er den viktigste ressursen i miljøet rundt personene som har opphold ved 
Avlastningshjemmet. Selskapet har 32 ansatte, som til sammen utgjør ca. 9 årsverk. Etterspørselen 
etter avlastning i helger gjør at det er mange i små stillingsstørrelser. Ifølge årsmeldingen for 2017 
deler 21 assistenter på 2,54 årsverk. Det er kun daglig leder som er ansatt på heltid. 

Egnede, permanente lokaliteter og sterkere heltidskultur representerer to hovedutfordringer for 
selskapet i dag. I eierstrategien fra 2015 ble det formulert en forventning om «å vurdere nye 
lokaler og derigjennom nye muligheter for virksomheten. Nye muligheter knytter seg til 
samlokalisering med annen virksomhet og/eller utvidelse av brukergruppen.»  

Samlokalisering med Mortenstua var en foreslått løsning. Det ble pekt på at en samlokalisering vil 
gi muligheter for felles utnyttelse av bygningsmasse, med funksjons- og aktivitetsrom. Med en 
fleksibel bruk av personalressursene vil man ha helt andre forutsetninger for å utvide stillinger og 
skape en heltidskultur. Man har imidlertid ikke lyktes å komme videre med denne type prosjekter, 
med dagens interkommunale struktur. 

Innenfor kommuneorganisasjonen kan vi på en annen måte oppnå helhet og sammenheng i 
tjenestetilbudet. En innlemming av flere selskaper, som både Avlastningshjemmet og Mortenstua, 
gjør at Indre Østfold kommune kan realisere idéer, skape synergier og ta ut de gevinstene som 
man før har sett. Vi ser også muligheter for å øke bredden i tjenestetilbudet og tilby fleksible 
løsninger som f.eks. beredskap i krisesituasjoner. Rådmannen vil derfor anbefale en innlemming av 
Avlastningshjemmet, for å sikre effektiv styring, drift og utvikling av tjenestene.  
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Vedlegg: 

Eierstrategi, Avlastningshjemmet 19.10.15. 

Regnskap 2017 

Selskapsavtale+Avlastningshjemmet+IKS+24.10.14 

Årsberetning 2017 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Eriksson  
 

18/1229 

   

Fremtidig organisering av Indre Østfold Kompetansesenter IKS (Helsehuset) 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

68/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Rådmannens innstilling: 
1. Trøgstad kommune vedtar å oppløse Indre Østfold Medisinske Kompetansesenter IKS 
2. Oppløsningstidspunkt settes til 31.12.19 
3. Trøgstad kommune forutsetter at driften innlemmes i Indre Østfold kommune 

 

 

Saken gjelder:  
Fremtidig organisering av Indre Østfold Medisinske Kompetansesenter IKS. 
 
Saksopplysninger: 
Indre Østfold Medisinske Kompetansesenter IKS (heretter Helsehuset) er et interkommunalt 
selskap, organisert etter lov om interkommunale selskaper.  Selskapet ble etablert i 2012, som et 
resultat av samhandlingsreformen. Dette skjedde gjennom en omdanning av Indre Østfold 
Legevakt IKS, hvor også den interkommunale tjenesten for miljørettet helsevern ble innlemmet. 
 
Helsehuset drifter legevakt (telefonrådgiving, behandling, utrykning på ulykker og alvorlige 
hendelser, støtte til sykehjemmene), døgnavdeling (kommunalt akutt døgntilbud og senger til 
utskrivningsklare pasienter) og samfunnsmedisinsk enhet (lovpålagte kontroller og tilsyn innenfor 
miljørettet helsevern).  
 
I tillegg er Helsehuset oppdragstaker for Prosjekt Innovativ rehabilitering, som de siste tre årene 
har blitt direkte finansiert over statsbudsjettet (5 millioner kroner årlig). Prosjektet har utviklet 
planer og tiltak for tidlig, tverrfaglig ambulant innsats og intensiv rehabilitering.  
 
Helsehuset har anerkjente kompetansemiljøer innen sine felt og høster nasjonal oppmerksomhet, 
både for kommunalt akutt døgntilbud (KAD) og rehabiliteringsprosjektet. 
 
Helsehuset er det største IKSet i Indre Østfold, hva angår kommunale overføringer og antall 
årsverk. Budsjett for 2019 er på om lag 55 millioner NOK. Det er 65 ansatte ved Helsehuset, fordelt 
42,9 årsverk. Legevaktlegene er ikke ansatt. 
 
Eiere av Helsehuset er Askim, Eidsberg, Hobøl, Marker, Skiptvet, Spydeberg og Trøgstad. 
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Eierandelen er i henhold til innbyggertall. Kostnadsfordelinger er todelt: 10% av budsjettet 
fordeles likt mellom eierne. Den øvrige summen fordeles etter innbyggertall. Skiptvet kommune vil 
delta under andre forutsetninger i 2019. 
 
Indre Østfold kommune 2020 gjennomførte 24. september 2018 et internt eierseminar. Som en av 
anbefalingene ble foreslått å avvikle Helsehuset og innlemme driften i Indre Østfold kommune, 
med fortsatt tilbud om tjenester til øvrige eiere. Dette ble presentert i eiermøte 27. september 
2018, hvor representantene fra både Skiptvet og Marker støttet løsningen. 
 
Vurdering:  
Helsehuset ble bygget på en velfungerende legevakt og har fortsatt å levere nye tjenester av høy 
kvalitet. Kommunalt akutt døgntilbud ble etablert som et tiltak for å dempe veksten i forbruk av 
spesialisthelsetjenester, som det mest konkrete utrykket for samhandlingsformens 
oppgaveforskyvning mellom nivåene. KAD-avdelingen ved Helsehuset i Askim er et av få 
tilsvarende tiltak i landet som faktisk fungerer etter intensjonen.  
 
Rehabiliteringsprosjektet er et nasjonalt satsingsområde, som i nært samarbeid med ekspertisen 
på Sunnaas prøver ut det fremste av teknologiske verktøy innen rehabilitering. Gjennom grundige 
registreringer og målinger monitoreres rehabiliteringsarbeidet fortløpende. I tillegg til å sikre tidlig 
tverrfaglig og intensiv innsats, har prosjektet rettet spesiell oppmerksomhet mot 
personperspektivet og lokalsamfunnets samlede bidrag i rehabiliteringsforløpene. 
 
Ivaretakelse av fagmiljøer med kompetanse og utviklingskraft vil være et stort ansvar for nye Indre 
Østfold kommune, når det nå anbefales å innlemme Helsehuset i driften. En stor kommune vil ha 
helt andre forutsetninger for å utgjøre en samlet slagkraft. I dag er utviklingen prisgitt eiernes 
vekslende ambisjoner, interesser og ikke minst økonomi. En stor kommune vil ikke bare gi prioritet 
for fremtidsrettede tjenester; realisering av planer vil skje direkte gjennom linjeledelsen. 
 
En stor utfordring ved Helsehusets driftssituasjon er begrensede muligheter for effektivisering av 
drift. Døgnenheten med 10 senger er en dyr løsning. En sengeavdeling må opp i minst 14 senger 
for å ha en forsvarlig økonomi. Det er relativ besparelse for hver seng som kan legges til opp mot 
ca. 25 senger. Helsehuset har selv ved to anledninger forsøkt å initiere en økning av sengeantallet, 
uten at kommunene har sett det som gjennomførbart. 
 
Rehabiliteringsprosjektets anbefaling om senger for intensiv rehabilitering ble lagt på vent i 
erkjennelsen av at dette først kan realiseres innenfor rammen av en ny storkommune. Ved en 
innlemming kan vi endelig lykkes med å skape synergier med andre kommunale døgnfunksjoner. 
 
Innlemming av Helsehuset vil forenkle både samhandling og tjenestetildeling. I dag er det etablert 
møteplasser og gode rutiner for samhandling og dialog innenfor aktuelle tjenesteområder. Det er 
imidlertid fremdeles slik at vedtaksmyndigheten for tildeling av plasser og tjenester ligger i 
kommunen. Dersom f.eks. sykehuset har en pasient som er aktuell for rehabilitering eller for en 
plass ved døgnenheten (USK), er det kommunen som avgjør om tilbudet skal gis eller ikke. 
Innretningen av kommunens forvaltnings-/tildelingskontor er under utredning. Det er vanskelig å 
se for seg at dette skal kunne organiseres hensiktsmessig uten å være lagt under samme juridiske 
enhet som tjenester som gjør tidlig tverrfaglig vurdering eller som er viktig for gode overganger i 
forløpet. 
 
En samling av kompetansemiljøer er en viktig begrunnelse for at Helsehuset skal bli en del av Indre 
Østfold kommune. Eksempelvis er Eidsberg i dag vertskap for utviklingssenteret i Østfold. Fra å 
opprinnelig være en ressurs for hjemmebaserte tjenester, har senteret utvidet oppgaveporteføljen 
til å omfatte sykehjem og andre helseområder. Virtuell Avdeling er et av tiltakene, som nå har 
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mottatt midler fra Fylkesmannen for å utvikle rehabiliteringstiltak sammen med Helsehusets 
Tverrfaglige Vurderingsteam. Gjennomføringsevnen for denne type prosjekter vil øke i ett samlet 
organisatorisk fellesskap. 
 
I enhver sammenheng hvor man er opptatt av å opprettholde og styrke tjenestene, er mengde og 
gjennomstrømning nøkkelord. Dette er et faglig argument for å opprettholde et stort nedslagsfelt 
for Helsehuset. Vel så viktig er det å sørge for at disse tjenestene kan komme alle innbyggerne i 
Indre Østfold-regionen til gode. Prosjektrådmannen mener derfor det er god grunn til å tilby 
samtlige av dagens eiere tjenester i fortsettelsen. 
 
Rent økonomisk kan man si at den nye kommunen tar på seg en stor forpliktelse. Her må det 
påpekes at Indre Østfold kommunene er i dag majoritetseier med 85% av andelene. I et IKS er 
ansvaret ubegrenset. Til tross for systematisk arbeid med eierskapsmelding, eierstrategier og 
eiermøter, har historien vist oss at vi ikke har lyktes med å ta ut synergier og effektivisere driften 
av selskapet. 
 
Virksomhetsstyringen vil kunne skje på en annen måte som en del av kommunen. Det er derfor 
viktig at Indre Østfold kan innrette virksomheten slik kommunen selv vurderer som fordelaktig, og 
at det ikke ligger noen annen styringsmekanisme enn kjøp av tjenester i de avtalene som inngås 
med andre kommuner. Dette oppfattes som gjensidig forståelse mellom dagens eiere, som i 
fellesskap støtter at Helsehuset innlemmes i Indre Østfold kommune. 

 

 

 

 

Vedlegg: 

Eierstrategi og økonomiplan, 2018-2021, Helsehuset 

Selskapsavtale, Helsehuset 24.10.14 

Årsberetning 2017, Helsehuset 

Årsregnskap 2017, Helsehuset 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Eriksson  
 

18/1230 

   

Fremtidig organisering av Krisesenteret IKS 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

69/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Rådmannens innstilling: 
1. Trøgstad kommune vedtar å oppløse Indre Østfold Krisesenter IKS 
2. Oppløsningstidspunkt settes til 31.12.19 
3. Trøgstad kommune forutsetter at driften innlemmes i Indre Østfold kommune 

 

Saken gjelder:  
Fremtidig organisering av oppgaver og tjenestetilbud som i dag er lagt til Indre Østfold Krisesenter 
IKS å løse for eierkommunene. I saken vurderes også selskapets videre framtid. 

 
Saksopplysninger: 
Indre Østfold Krisesenter IKS er et interkommunalt selskap, organisert etter lov om 
interkommunale selskaper. I henhold til krisesenterloven (Lov av 2009-06-19 nr. 44, 
Krisesenterlova) gir Indre Østfold Krisesenter et tilbud til kvinner og deres barn, som er utsatt for 
vold eller trusler om vold i nære relasjoner, og som har behov for rådgiving eller et trygt og 
midlertidig botilbud.  

Enkeltpersoner kan henvende seg direkte til krisesenteret uten henvisning. Krisesenteret skal gi 
hjelp til alle som henvender seg, uavhengig av bosted. Indre Østfold Krisesenter IKS gir ikke tilbud 
til menn. Her kjøper eierkommunene for tiden tjenester av Fredrikstad Krise- og incestsenter. 
Krisesenteret gir heller ikke tilbud til kvinner og menn i aktiv rus eller andre ekstra sårbare 
grupper. 
 
Ved krisesenteret er det 15 ansatte, fordelt på 11,5 årsverk. Samlet innbetaling fra eierne i 2018 er 
på ca. 9,5 mill. Krisesenteret eier eget institusjonsbygg, med en bokført verdi på 8,3 mill. Meglers 
antatte salgsverdi er 10 mill. Gjenstående lån er på ca. 7 mill. 
 
Eierkommunene er Askim, Eidsberg, Hobøl, Marker, Rakkestad, Rømskog, Skiptvet, Spydeberg og 
Trøgstad. Skiptvet er utmeldt fra med virkning fra 1. november 2018. Rakkestad er utmeldt fra 1. 
januar 2019. Rømskog blir del av Aurskog-Høland fra 1. januar 2020.  
 
Deltakernes ansvar for selskapets forpliktelser tilsvarer eierandelen, som er basert på 
innbyggertallet. Kostnadsfordelinger er todelt: 10% av budsjettet fordeles likt mellom eierne. Den 
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øvrige summen fordeles etter innbyggertall. 
 
På grunn av utmeldinger fra både Rakkestad og Skiptvet, satte representantskapet den 27. april 
2018 ned en arbeidsgruppe som skulle se på nye modeller for Krisesenterfunksjonen i Indre 
Østfold. Arbeidsgruppen presenterte et forslag til ny modell i eiermøte 27. september 2018. 
Forslaget inneholder et krisesentertilbud også for menn, for kvinner og menn i aktiv rus, og andre 
ekstra sårbare grupper. Med ny løsning vil kommunene kunne oppfylle hele loven innenfor dagens 
kostnadsramme. 
 
Modellen har i seg elementer med botilbud (redusert til fire uker), dagtilbud, incestsenter, 
forebygging, ressurs og kompetansesenter. Det legges vekt på nærhet til tjenesten, og at tilbudet 
er en del av en helhetlig lokal tiltakskjede. Arbeidsgruppens forslag går ut på at man etablerer et 
vertskommunesamarbeid, der Indre Østfold kommune er vertskommune.  
 
Forslaget ble først presentert for relevante faggrupper i Indre Østfold kommune 2020, som ga 
støtte til løsningen. Det interne eierseminaret for Indre Østfold kommune 2020 (24. september), 
ga anbefaling om å avvikle Krisesenteret og innlemme driften i Indre Østfold kommune, med 
fortsatt tilbud om tjenester til øvrige eiere.  
 
I eiermøtet 27. september uttrykte Skiptvet og Marker ønske om fortsatt samarbeid. Rakkestad 
retter seg mot Sarpsborg. Rømskog vil se nærmere på forslaget til ny løsning i Indre Østfold, og 
trekker dette inn i sine utredninger. 
 
Vurdering:  
Opprettelsen av et interkommunalt krisesenter har gitt nødvendig dimensjonering for å yte et mer 
kostnadseffektivt døgntilbud og samle kompetanse på fagområdet. Med dagens eierkommuner 
dekker krisesenteret en befolkning på ca. 58 000 innbyggere.  
 
I henhold til dagens lovgivning kan enkeltpersoner henvende seg direkte til krisesenteret uten 
henvisning. Krisesenteret skal gi hjelp til alle som henvender seg, uavhengig av bosted. Dette 
innebærer at innbyggere fra f.eks. Rakkestad fortsatt vil kunne oppsøke Indre Østfold Krisesenter, 
uten at kommunen kan stilles økonomisk ansvarlig. Dette var en medvirkende årsak til at Prosjekt 
Indre Østfold kommune 2020 i våres ba om at utredningen av krisesentertilbudet i Indre Østfold 
skulle skje i regi av representantskapet for krisesenteret, slik at alle dagens eierkommuner var 
involvert. Det var et mål at leveringen skulle svare på forventningen fra utmeldte kommuner. 

En omforent arbeidsgruppe har presentert et konsept innenfor dagens kostnadsramme, som med 
et utvidet tjenestetilbud oppfyller lovens krav. Kostnad for dagens tilbud er 165,- pr. innbygger, 
Rakkestad inkludert. Uten Rakkestad er kostnaden for ny modell 161,- pr. innbygger.  Det foreslås 
nå et utvidet tjenestetilbud som også omfatter: a) incest og seksuelle overgrepsutsatte, b) tilbud til 
menn og deres barn og c) kvinner og menn i aktiv rus. Det legges vekt på nærhet til tjenesten, og 
at tiltakene er en del av helhetlig, sømløs tiltakskjede. Det foreslås også at krisesenteret gis et nytt 
navn - Amaliehuset – som skal gi en lavere terskel for å oppsøke tilbudet.  
 
Tilbudet vil kunne gis med dagens lokaler, med en avlastningsleilighet i umiddelbar nærhet, som 
kan huse voldsutsatte i aktiv rus og mishandlede menn. Det forebyggende arbeidet vil i større 
utstrekning skje utenfor lokalene. Amaliehusets fem ressursenheter er for øvrig nærmere 
beskrevet på side 9 i vedlagte levering. 

De økonomiske effektene på driftsbudsjettet knytter seg til to forhold:  

1. Overgrepsmottak gir mulighet for statlig finansiering (80/20). I budsjettutkastet er dette årlige 
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tilskuddet estimert til 2,5 mill. 
2. Akuttfasen defineres til fire uker. I dag er det ikke sjelden at opphold kan varer i flere i 

måneder. Med redusert botid vil det frigjøres kapasitet. Dette krever for øvrig at 
kommunen(e) må ha tilgjengelig midlertidige botilbud. 

 
Arbeidsgruppen har jobbet grundig med informasjonshenting fra nærliggende krisesentre og 
vurdert samordning eller om det er hensiktsmessig å kjøpe tjenester fra andre steder. Ingen av de 
omkringliggende krisesentre oppfyller lovens krav om tilbud til menn og kvinner i aktiv rus. Follo 
har åpnet for mulig samarbeid eller salg av tjenester. Her ligger senteret i Vestby, hvilket er 
vanskelig tilgjengelig mtp. offentlig transport. Virksomheten må utvides for å ta imot innbyggere 
fra Indre Østfold. 
 
For samarbeidende instanser i kommunen(e) vil det være viktig å ha tett samarbeid med 
krisesenteret som et kompetansesenter for vold og overgrep. Det er også et sentralt perspektiv å 
beholde og videreutvikle kompetansearbeidsplasser i Indre Østfold. I dag er det ansatt flere 
verdifulle faggrupper ved senteret: Sosionom, ergoterapeut, barnevernspedagog, klinisk 
vernepleier og familieterapeut for å nevne noen. 
 
Samordningen mellom krisesenteret og eierkommunene er i dag regulert i en egen 
samarbeidsavtale, som beskriver ansvars- og oppgavefordelingen nærmere. Det vil nå være av 
betydning at den nye løsningen for krisesenteret blir ferdig uttegnet i forbindelse med utvikling av 
øvrige tangerende tjenester i ny kommune. Rådmannen vil derfor anbefale at det nå gjøres vedtak 
om å oppløse og innlemme virksomheten i Indre Østfold kommune fra 1. januar 2020. Den videre 
organisering av tjenesten må besluttes ut fra en helhet i tjenestetilbudet til Indre Østfold 
kommune.  

 

 

 

Vedlegg: 

Eierstrategi for Krisesenteret 15.10.14. 

Levering fra arbeidsgruppen 

Selskapsavtale, Krisesenteret 24.10.14 

Årsregnskap og årsmeleding 2017, Krisesenteret 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Eriksson  
 

18/1228 

   

Fremtidig organisering av Mortenstua IKS 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

70/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Rådmannens innstilling: 
1. Trøgstad kommune vedtar å oppløse Mortenstua skole IKS 
2. Oppløsningstidspunkt settes til 31.12.19 
3. Trøgstad kommune forutsetter at driften innlemmes i Indre Østfold kommune 

 

Saken gjelder:  
Fremtidig organisering av Mortenstua skole IKS. 
 
Saksopplysninger: 
Mortenstua skole IKS er et interkommunalt selskap, organisert etter lov om interkommunale 
selskaper. Skolen ble etablert for å gi et regionalt grunnskoletilbud for elever med store, 
sammensatte lærevansker, som av ulike grunner ikke kan få tilstrekkelig tilrettelagt tilbud i 
nærskolen. 
 
Mortenstua skole skal på vegne av eierkommunene tilby og drifte opplæring, SFO/aktivitetstilbud, 
observasjon, veiledning og kursvirksomhet. Samordningen mellom Mortenstua og eierkommunene 
er regulert i en samarbeidsavtale. Inntak av elever gjøres i samarbeid med et rådgivende utvalg, 
som er opprettet av kommunene.  
 
Virksomheten følger Opplæringsloven og følger til enhver tid gjeldende forskrifter, avtaler og 
regelverk knyttet til denne. Andre lover som kommer til anvendelse er blant annet lov om 
sosialtjenester og øvrige lovverk som kommunene er omfattet av. 
 
Eierkommunene er Askim, Eidsberg, Marker, Rakkestad, Skiptvet, Spydeberg og Trøgstad. 
 
Deltakernes ansvar for selskapets forpliktelser tilsvarer eierandelen, som er basert på 
innbyggertallet. Samarbeidskommunene dekker et grunnbeløp som utgjør 10 % av selskapets 

totale nettoutgifter, i henhold til deltakerkommunens eierandel. I tillegg belastes 
eierkommunene en brukerbetaling pr. elev. Ved overkapasitet kan selskapet selge plasser til 
andre kommuner/fylkeskommunen. 
 
Skolen har i år 36 elever, som er fordelt på 2 avdelinger på hver sine lokasjoner (Mortenstua og 
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Pennestrøket). Det er 50 ansatte i selskapet, som er fordelt på 38,4 årsverk. Selskapet la frem et 
budsjett for 2018 på om lag 33 mill. 
 
Indre Østfold kommune 2020 gjennomførte 24. september 2018 et internt eierseminar. Som en av 
anbefalingene ble foreslått å avvikle Mortenstua skole IKS og innlemme driften i Indre Østfold 
kommune, med fortsatt tilbud om tjenester til øvrige eiere. Dette ble presentert i eiermøte 27. 
september 2018, hvor de øvrige eierne støttet løsningen. 
 
Vurdering:  
Mortenstua skole har fått et stort oppdrag på vegne av mange kommuner i Indre Østfold. I 
eierstrategien, som ble utarbeidet i 2015, står det at: «Etableringen av Mortenstua har til hensikt å 
forenkle tilretteleggingen for spesialundervisning, gi høyrere kvalitet på undervisningstilbudet og gi 
gode forutsetninger for sosial trivsel og utvikling.» Og videre at «Tilbudet gjelder barn og unge 
med store, sammensatte lærevansker, hvor funksjonshemming eller mangel på sosial tilhørighet er 
en del av situasjonsbildet.» 
 
En slik oppgave krever at kommunene og selskapet jobber med samordning og praksis for inntak. 
Det er imidlertid ingen klar grense på hva slags type elever som søkes inn på Mortenstua i dag. En 
innplassering på skolen handler om flere forhold. Foresattes ønsker, nærskolens evne til å 
tilrettelegge, samt PPT og administrasjonens faglige vurderinger spiller inn her. Uklare kriterier for 
inntak skaper mindre forutsigbarhet rundt innretning av og dimensjoneringen av tilbudet.  
 
Eierne har bedt styret komme med en anbefaling om et tak på antall elever ved skolen, der taket 
skal ta hensyn til aktuelle elevgrupper og mulige samordningsgevinster. I mangel av 
tilfredsstillende lokaler ble selskapet også utfordret på å gjøre et mulighetsstudium med tanke på 
samlokalisering med Avlastningshjemmet IKS. Spørsmål om dimensjonering og lokalisering av 
tjenesten er fremdeles ubesvart.  
 
Allerede i strategiarbeidet for 3 år siden drøftet man muligheten for å endre organisasjonsform til 
samarbeid etter kommuneloven § 27 eller § 28. Representantskapet ville igangsette utredningen 
når lokaliseringsspørsmålet var avklart, og har derfor ikke blitt påbegynt før 
kommunesammenslåingen nå setter det på agendaen. I strategiutvalget pekte 
eierrepresentantene den gangen på ulike fordeler ved omorganisering: «Som en del av en større 
skolevirksomhet kan man i større grad utnytte ressurser på tvers. Med kompakte styringslinjer vil 
man få direkte budsjettkontroll og samtidig redusere deler av forvaltningsarbeidet. Rektor kan 
inngå i et fagfelleskap med rapportering til fagleder.» 
 
Utredningen fra prosjekt Indre Østfold kommune understreker behovet for en endret eierform. En 
større eier i form av Indre Østfold kommune vil kunne gi mer forutsigbarhet og ledelse i tråd med 
ønsket utvikling for skolene samlet. Dette knytter seg til pedagogisk og helhetlig tankesett rundt 
barn med store utfordringer. I tillegg vil det være naturlig å se organisering i sammenheng med 
fremtidige valg av lokasjoner for denne gruppen av elever. 
 
I 2015 ble det også foretatt en økonomisk gjennomgang av Mortenstua, som resulterte i at skolen 
nå driver langt rimeligere enn tidligere, med en elevpris varierende mellom 700.000 – 900.000 pr 
år. De økonomiske gevinstene man ser etter i en ny kommune, ligger blant annet i synergier med 
andre virksomheter knyttet til de samme brukerne, f.eks. Avlastningshjemmet. En samlokalisering 
med Avlastningshjemmet vil gi lavere kostnader til skyss og praktisk tilrettelegging, da mange av 
brukerne skysses til og fra her direkte fra skolen. Funksjonelle lokaler, med flere bruksmuligheter, 
kan gi utnyttelse av rom og arealer gjennom hele døgnet og hele uka. 
 
På grunnlag av eiernes signaler, har prosjektrådmannen etablerert en arbeidsgruppe som med en 
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bred inngang skal beskrive fremtidens Mortenstua. Strukturen må vurderes i sammenheng med 
framtidige arbeidsformer, som f.eks. nye arbeidsformer for PPT, ambulerende tjenester, og/eller 
kompetanseavdelinger/spesialavdelinger ved enkeltskoler. Det skal også vurderes behov for 
lokaler, og det må det ses på sammenhenger og synergier. 
 
Både Marker, Rakkestad og Skiptvet kommuner er tydelige på et ønske om fortsatt tilgang på 
tjenesten. Det er prosjektrådmannnes klare holdning at dagens tjenester fortsetter til det 
foreligger forslag til ny avtale mellom kommunene, og at de øvrige eierkommunene skal bli lyttet 
til i utformingen av «nye» Mortenstua. Administrasjonen vil komme nærmere tilbake til 
anbefalinger om samarbeidets form etter 1. januar 2020. 

 

 

 

Vedlegg: 

Eierstrategi for Mortenstua 21.10.15 

Mandat for arbeidsgruppe Mortenstua 

Regnskap 2017, Mortenstua 

Selskapsavtale, Mortenstua 30.04.13 

Årsmelding 2017, Mortenstua 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Hans Gunnar Raknerud FA-U01 
 

18/1021 

   

Trøgstad Fort - Innløsing av kjøpsopsjon i gjeldende leiekontrakt mellom 

Trøgstad kommune og Stiftelsen Trøgstad Næringsfond 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

53/18 
 

Formannskapet PS 18.10.2018 

71/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Rådmannens innstilling: 
1. Trøgstad kommune overdrar bygning nr. 26 og 27 med tilhørende tomteareal til 

Stiftelsen Trøgstad Næringsfond, jf. leiekontrakt datert 01.11.2010. For å ivareta 
hensynet til hensiktsmessig tomtegrenser omfatter overdragelsen også vaktbua ved 
bommen i Festningsveien.  

2. Det opprettes ny grunneiendom på arealet som er vist i vedlagt situasjonsplan. 
3. Overdragelsen er vederlagsfri, jf. leiekontrakten § 4 femte ledd. Stiftelsen Trøgstad 

Næringsfond betaler likevel alle omkostninger vedrørende salget slik som 
saksbehandlingsgebyrer til Trøgstad kommune og kostnader til tinglysing av den nye 
eiendommen.  

4. Rådmannen gis fullmakt til å gjennomføre overdragelsen. Kjøpekontrakten må inneholde 
klausuler som sikrer følgende: 

· Kommunal gjenkjøpsrett ved et eventuelt videresalg.  
· Kommunale virksomheter med eksisterende leieforhold i bygningene, må sikres 

langsiktige og forutsigbare leiekontrakter etter at ny eier har overtatt eiendommen. 

 

 
Bakgrunn: 
Kommunestyret vedtok 02.11.2010 i sak 61/10 å inngå avtale med Stiftelsen Trøgstad næringsfond 
(STNF) om leie av bygning 26 og 27 (U-en) på Trøgstad Fort. 23. april i år mottok kommunen en 
henvendelse fra styreleder i stiftelsen, Tormod Melnæs der han han på vegne av styret bl.a. 
fremmer ønske om at STNF overtar eierskapet til disse bygningene med tilhørende tomt og ønsker 
å drøfte dette med kommunen. Etter dette har det vært gjennomført drøftingsmøter mellom 
representanter fra Trøgstad kommune og STNF, og saken er nå så avklart fra rådmannens side at 
den kan legges frem til politisk behandling.  

Saksopplysninger: 
Ifølge saksopplysningene fra sak 61/10 ble leieavtalen mellom kommunen og STNF inngått for å 
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sikre nødvendig istandsetting. På den tiden var bygningene i til dels svært dårlig stand, og bare 
kjøkkendelen til mannskapsmessa var utleid. Mannskapsforlegningen hadde vannskade etter 
lekkasje i vannrør vinteren 2010, og situasjonen krevde øyeblikkelige tiltak for at ikke bygningene 
skulle kollapse. Kommunen så på en avtale med STNF som en mulig løsning på denne akutte 
situasjonen. Alternativet ville vært å restaurere bygningene selv med tilsvarende store 
bevilgninger over kommunale budsjetter som konsekvens. På dette tidspunktet hadde en ikke 
oversikt over potensielle leietakere som kunne ta lokalene i bruk. 

Etter at avtalen ble inngått investerte stiftelsen ca. 7 millioner kroner i innvendig og utvendig 
rehabilitering, noe som i løpet av relativt kort tid førte til en kraftig nivåhevning av eiendommen. 
Samtidig fikk STNF muligheten til å inngå fremleiekontrakter med de kommunale virksomhetene 
Trøgstad dagsenter og naturavdelingen ved Skjønhaug barnehage. I tillegg ble eksisterende 
kontrakter med private leietakere i bygningene videreført. 

Leiekontrakten 
Kontraktens varighet er 10 år med rett til forlengelse for 10 år av gangen for leietaker. 
Oppsigelsesfrist for utleier er 5 år, mens leietaker kan si opp med ett års frist. I tillegg til alminnelig 
vedlikeholdsplikt i pkt. 6 pålegges leietaker en istandsettingsplikt i pkt. 4 som må sies å gå ut over 
det vanlige i andre og tredje ledd: 

«STNF forplikter seg til å istandsette bygning 27 (mannskapsmessa) innen 15 måneder etter at 
denne avtalen er godkjent av kommunestyret og underskrevet av partene. Dette skal skje på måter 
som godkjennes av aktuelle myndigheter, dog forutsettes det at STNF kan etablere flere innganger 
til bygningene. 

Bygning 26 (mannskapsforlegningen) istandsettes så snart STNF finner det formålstjenlig, senest 
innen 5 år fra underskrevet avtaletidspunkt. Det forutsettes at bygningen samlet fremstår 
vedlikeholdt og i orden innen rimelig tid etter overtakelsen; jfr. forutgående avsnitt.» 

Som kompensasjon for dette ble årlig leie satt til kr. 0. Det har ikke funnet sted noen regulering av 
leieprisen slik at den fortsatt er kr. 0.  

I punkt 4 femte ledd er det tatt inn en formulering som gir leietaker rett til vederlagsfri overtakelse 
av bygninger og tomt dersom kommunen etter ti år velger å avhende eiendommen. Vilkåret for 
dette er at de nevnte forpliktelsene i pkt. 4 andre og tredje ledd er oppfylt. 

Juridisk utgangspunkt 
Det er nødvendig å vurdere saken i lys av EØS avtalens artikkel 61 nr. 1 som setter begrensninger 
på muligheten til å gi offentlig støtte. Offentlig støtte er i utgangspunktet forbudt. Forbudet skal 
hindre at offentlige myndigheter gir enkelte foretak en økonomisk fordel på en slik måte at det 
truer med å vri konkurransen og påvirke samhandelen. Salg av offentlig eiendom til underpris er 
også å anse som ulovlig offentlig støtte. I denne saken vil spørsmålet om en vederlagsfri 
overdragelse av den aktuelle eiendommen fra Trøgstad kommune til STNF innebærer en form for 
offentlig støtte, være et sentralt vurderingstema. 

På den annen side har vi prinsippet om avtalefrihet eller kontraktsfrihet som er et ulovfestet 
prinsipp om at enhver som utgangspunkt står fritt til å inngå avtaler med hvem man vil og sammen 
bestemme innholdet i en eventuell felles avtale. Relativt suspekte, spekulative og lovstridige 
avtaler vil kunne stå seg som bindende mellom parter, med mindre lovstridigheten sammen med 
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øvrige forhold mellom partene tilsier at den bør kjennes ugyldig etter avtalerettslige 
(privatrettslige) regler som f.eks. avtaleloven §§ 33 og 36. 

Generelt sett kan man si at utenfor forbrukerforhold og arbeidsforhold foreligger det full 
avtalefrihet med unntak av bestemmelser som strider mot ærbarhet, som er inngått i strid med 
avtalerettslige ugyldighetsregler eller i ettertid viser seg er åpenbart urimelige mv. Kontrakter som 
er åpenbart urimelige vil normalt sensureres gjennom avtalerettslige regler, slik at avtalen enten 
ansees som ugyldig helt eller delvis, eller slik at avtalen fortolkes eller utfylles på en slik måte at 
den ikke kommer i strid med lov eller opphører å være åpenbart urimelig.  

Det sentrale temaet i denne saken er om noen av partene på tidspunktet for inngåelsen av 
avtalen: 

1. hadde kunnskap om at avtaleteksten ville være åpenbart urimelig for en av partene,  
2. om det var slik at begge parter aksepterte at det lå en slik risiko i den inngåtte avtalen, 

eller  
3. om det etter 8 år er slik at begge parter er fornøyd med hvordan avtalen har virket. 

Vurdering: 
Slik avtaleteksten er formulert er det grunn til å anta at Trøgstad kommune, ved 
kontraktinngåelsen i november 2010, ikke så for seg at kommunen ville få bruk for de samme 
lokalene til både dagsenter og barnehage i løpet av relativt kort tid. Det går klart frem av både 
saksfremstilling og avtaledokument at kommunens intensjon var å overføre et kostnadskrevende 
restaureringsprosjekt til en annen aktør uten tanke på at det kunne være et inntektspotensial for 
den andre parten i dette avtaleforholdet. I etterkant likevel liten tvil om at avtaleinngåelsen var 
starten på et godt samarbeid mellom STNF og Trøgstad kommune som har ført til at denne 
eiendommen nå fremstår som et område i meget god stand og med stor aktivitet. 

STNF har nå henvendt seg til kommunen for å undersøke muligheten for å kunne utløse 
kjøpsopsjonen som ligger i leiekontraktens pkt. 4 slik at stiftelsen kan overta eiendommen 
vederlagsfritt. Leiekontrakten åpner for at kommunen, dersom den ønsker å avhende 
eiendommen, kan oppfylle STNFs ønske etter 10 år, altså 01.11.2020, men ikke før. Det bør 
derimot ikke være noe til hinder for at partene kan bli enige om et tidligere overdragelsestidspunkt 
dersom kommunen finner at leieavtalens pkt. 4 andre og tredje ledd om restaureringsplikten er 
oppfylt. Tvert imot vil dette være en type avtaleforhold som det kan være fordelaktig å få avklart 
før etableringen Indre Østfold kommune. Rådmannen forutsetter da at det ikke er andre forhold 
som er til hinder for et salg.   

I vurderingen av om det foreligger offentlig støtte ved et eventuelt salg har rådmannen lagt 
leieavtalen til grunn, og kommet til at foreligger et potensial for at avtalens pkt. 4 femte ledd om 
vederlagsfri overtagelse kan innebære et element av offentlig støtte. Til gjengjeld inneholder 
samme punkt andre og tredje ledd bestemmelser som er ensidig bebyrdende for leietaker, og som 
potensielt kunne ha påført denne store tap. Rådmannen har derfor valgt å legge prinsippet om fri 
avtalerett til grunn for sin konklusjon. Avtalen er inngått mellom to profesjonelle parter som begge 
bør ha hatt forutsetninger til å se konsekvensene av avtaleinngåelsen. Det er også grunn til å tro at 
begge parter er rimelig fornøyd med hvordan avtalen har virket, og etter en helhetsvurdering 
mener rådmannen at det ikke bør være noe i veien for at eiendommen kan overdras til STNF så 
raskt som det er praktisk mulig. Det ligger i dette at leietakers plikt til istandsetting i pkt. 4 og 
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øvrige plikter i pkt. 6 anses for oppfylt. 

Kommunen kan alternativt velge å ikke avhende eiendommen og i stedet gå i forhandlinger med 
STNF om en forlengelse av leieavtalen for 10 nye år slik som det åpnes for i avtalens pkt. 2 første 
ledd. Rådmannen vil ikke anbefale en slik løsning i dagens situasjon, og begrunner dette med at 
kommunen har en god dialog med STNF om fremtidig utvikling på Trøgstad Fort i form av en 
utvidelse av stiftelsens engasjement som eiendomsutvikler på området. På grunn av de positive 
erfaringene med samarbeidet så langt ser rådmannen ingen grunn til at dette engasjementet skal 
utfordres av formaliteter i en gammel leiekontrakt.   

En forutsetning for et salg bør være at kommunen forbeholder seg forkjøpsrett ved et eventuelt 
videresalg av området og at de kommunale virksomhetene Trøgstad dagsenter og 
Naturbarnehagen sikres langsiktige leiekontrakter med ny eier.  

Det er et ønske fra STNF at vaktbua ved Festningsveien inngår i kjøpsavtalen. Stiftelsen har planer 
for oppussing av bygningen og mener at vaktbua inngår som en naturlig del av eiendommen. 
Rådmannen er enig i dette og anbefaler at eiendommens grenser trekkes slik at vaktbua 
innlemmes som vist i situasjonsplanen som følger saken som vedlegg. 

Konklusjon: 
Rådmannen anbefaler at kommunestyret etterkommer ønsket fra Stiftelsen Trøgstad Næringsfond 
om å overta bygning nr. 26, nr. 27 og vaktbua samt tilliggende tomt vederlagsfritt i samsvar med 
intensjonen i leiekontrakten av 01.11.2010. Hun ber samtidig om fullmakt til å gjennomføre de 
nødvendige disposisjoner i forbindelse med oppretting og overskjøting av den nye eiendommen. 

 

 

 

 

Vedlegg: 

Leiekontrakt 

Situasjonsplan 
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Jan-Inge Karlsrud FA-C29 
 

18/32 

   

Handlingsprogram for friluftsliv, idrett og nærmiljø 2019 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

22/18 
 

Eldrerådet PS 15.10.2018 

28/18 
 

Ungdomsrådet PS 15.10.2018 

17/18 
 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne PS 15.10.2018 

41/18 
 

Livsløpsutvalget PS 16.10.2018 

54/18 
 

Formannskapet PS 18.10.2018 

72/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Rådmannens innstilling: 
Trøgstad kommune vedtar handlingsprogram for friluftsliv, idrett og nærmiljø for 2019 som vist 
nedenfor. 

 

Saken gjelder:  
Handlingsprogram for fysisk aktivitet inngår i kommunedelplan for ”Fysisk aktivitet for alle i 
Trøgstad 2011 – 2023”. Kommunedelplanen rulleres hvert fjerde år, mens handlingsprogrammet 
rulleres hvert år. Handlingsprogram for fysisk aktivitet for året 2019 med prioriteringer av 
spillemiddelsøknader, legges frem til politisk behandling.  
 
Saksopplysninger: 
Kulturdepartementet har satt som forutsetning for tildeling av spillemidler at kommunene skal ha 
en vedtatt kommunedelplan for fysisk aktivitet med et prioritert handlingsprogram. Planen skal 
rulleres hvert fjerde år, mens handlingsprogrammet rulleres hvert år. Etter politisk behandling av 
handlingsprogrammet sendes det til Østfold fylkeskommune som grunnlag for 
spillemiddelsøknadene som blir sendt fra Trøgstad Kommune. 

 

Handlingsprogram for friluftsliv, idrett og nærmiljø 2019 
 
Ordinære anlegg: 

1. Arena for kultur og idrett, tilbygg på Trøgstadhallen v/Trøgstad kommune 
2. Takoverbygg over deler av skøytebanen i Båstad v/ Båstad IL, skøyter 
3. Rehabilitering av Trøgstad Stadion for friidrett v/Trøgstad kommune 
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4. Ny kunstgressbane ved Trøgstad stadion v/Trøgstad kommune  
5. Ny trap-bane (skytebane for hagleskytterne) på Båstad skytterbane v/Trøgstad JFF  
6. Ny kontainer modul / tidtager bu ved Båstad kunstis v/Båstad IL, skøyter 
7. Utbedring av EL-anlegg i maskinhuset ved Båstad kunstis v/Båstad IL, skøyter 
8. Bygging av snøproduksjonsanlegg i deler av lysløypa og området på skiarenaen ved 

barnehagen v/Trøgstad Skiklubb  
9. Bygging av treningsanlegg/løpsanlegg for motorsport ved Jørgentvedt v/ NMK Trøgstad 

10. Arena for trening innendørs i tilknytning til motorsportanlegg ved Jørgentvedt v/ NMK 
Trøgstad 

 

Nærmiljøanlegg: 

· Etablering av ballbane ved Havnås skole v/Trøgstad kommune 
· Orienteringskart –revisjon av orienteringskart «Festningsåsen" v/O-laget PAN. 
· Nytegning av orienteringskartet «Båstad sentrum» v/Båstad IL orientering 
· Nytegning av orienteringskartet «Stinjulen/Foksen» 
· Sandbaneanlegg - en flerbruksbane for sandvolleyball og beachhåndball v/Trøgstad 

kommune.  
· Skatebane (trinn 1) på Skjønhaug, Trøgstad Ungdomsråd/Trøgstad Kommune. 
· Rehabilitering av rulleskøytebane og påbygg til en skatebane (trinn 2) ved Båstad Kunstisbane, 

Båstad IL, skøyter og Trøgstad Kommune.  
· Trøgstadstien – Videreføring av skilting og utarbeidelse av brosjyre med kart. 
· Etablering av «høyt og lavt klatrepark» i tilknytning til motorsportanlegg ved Jørgentvedt v/ 

NMK Trøgstad 
· Etablering av et område for lek og aktivitet for barn og unge i tilknytning til oppgradering av 

torget.  

 

Vurdering: 
Trøgstad idrettsråd har kommet med innspill til rulleringen av handlingsplanen.  
Østfold fylkeskommune har kommet med en anbefaling om å prioritere private anlegg over 
kommunale, slik at eksterne søkere kan starte prosjektene sine uten usikkerhet knyttet til tilsagn 
av spillemidler og finansieringskostnader.  

«Arena for kultur og idrett» er ferdigbygget, men ikke ferdig finansiert. Det vil søkes om 
spillemidler til hallen også i 2019. Etter anbefaling fra fylkeskommunen bør dette anlegget 
prioriteres først.  
 
Vi anbefaler at de øvrige forslag tas inn i tråd med fjorårets rullering. 

 

Oppsummering:  

Nye anlegg inn i handlingsprogrammet, ordinære anlegg: 

1. Rehabilitering av Trøgstad Stadion for friidrett v/Trøgstad kommune 
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2. Bygging av treningsanlegg/løpsanlegg for motorsport ved Jørgentvedt v/ NMK Trøgstad 
3. Arena for trening innendørs i tilknytning til motorsportanlegg ved Jørgentvedt v/ NMK 

Trøgstad 
 

Nye anlegg inn i handlingsprogrammet, nærmiljøanlegg: 

1. Etablering av «høyt og lavt klatrepark» i tilknytning til motorsportanlegg ved 
Jørgentvedt v/ NMK Trøgstad 

2. Etablering et område for lek og aktivitet for barn og unge i tilknytning til 
oppgradering av torget.  
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Eriksson FA-D11 
 

18/861 

   

Interkommunal idrettsanleggsavtale mellom Trøgstad kommune og Eidsberg 

kommune 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

55/18 
 

Formannskapet PS 18.10.2018 

73/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Rådmannens innstilling: 
 

1. Trøgstad og Eidsberg kommuner etablerer et strategisk samarbeid om utvikling av 
interkommunale idrettsanleggstilbud i Båstad og Mysen, og kommunestyret gir 
ordfører fullmakt til å signere avtale med Eidsberg kommune basert på de 
opplysninger som framkommer i saksframlegget. 

2. Trøgstad kommune skyter inn 5% i investeringstilskudd av anleggenes godkjente 
kostnader, henholdsvis Båstad kunstis (pt beregnet tilgrenset oppad cirka 1 087 500 
kroner) og Mysen racket- og tennishall kostnader (pt beregnet tilgrenset oppad cirka 
895 000 kroner), og yter tilskudd av 5% av anleggenes faktiske driftskostnader fra 
driftsstart frem til ny kommune er etablert. Forpliktelsen om dekning av 5% av 
faktiske driftskostnader i 20 år og til og med 2039 overføres til Indre Østfold 
kommune når den etableres fra 01.01.2020. 

3. Det forutsettes at likelydende vedtak fattes i både Trøgstad og Eidsberg kommune.  
4. Det forutsettes vedtak fra Fellesnemnda i Indre Østfold kommune om forpliktelse 

om dekning av 10 % (5%+5%) av faktiske driftskostnader av de to anleggene fra 
01.01.2020 til og med 2039.   
 

 

Saken gjelder:  
Eidsberg og Trøgstad har vært i dialog i forhold til å inngå et strategisk samarbeid om utvikling av 
interkommunale idrettsanlegg i Mysen og Båstad, henholdsvis Båstad kunstisbane og racket- og 
fleridrettshall i Mysen. Saksfremlegget inneholder en nærmere beskrivelse av de to foreslåtte 
prosjektene.  
 
Saksopplysninger: 
Trøgstad og Eidsberg kommuner har vært i dialog i forhold til å inngå en interkommunal avtale om 
utvikling av Båstad kunstisbane og racket- og fleridrettshall i Mysen.  Avtalen betinger at hver av 
kommunene gir tilskudd til begge anlegg på minimum 5 % av hvert anleggets godkjente 
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investeringskostnader, og deretter og yter årlig driftstilskudd til begge anleggene på minimum 5 % 
av faktiske driftskostnader i 20 år.  
 
En slik avtale vil utløse økte statlige tilskudd (30%) gjennom spillemiddelordningen, forutsatt at 
avtalen godkjennes av kulturdepartementet. Avtalen må være vedtatt av begge kommunestyrene, 
signert, og sendt kulturdepartementet innen 15.november. 
 
Ettersom både Eidsberg og Trøgstad inngår i Indre Østfold kommune fra 01.01.2020 sendes saken 
også til politisk behandling i fellesnemnda for Indre Østfold kommune. Indre Østfold kommune vil 
fra sammenslåingstidspunktet overta ansvaret for å yte totalt 10% (5% + 5%) av driftskostnadene 
for hvert av anleggene fram til 2039.  
 

 

Presentasjon av de to idrettsanleggene:  
 

1 – Båstad kunstisbane - takoverbygg 

Båstad kunstis er en 400 meter kunstisbane for hurtigløp på skøyter i Trøgstad kommune. 
Kunstisbanen er et regionalt idrettsanlegg, og den eneste kunstisbanen i Østfold. Banen benyttes 
til både lokale og nasjonale løp; tre juniormesterskap er blitt avholdt, sprint-NM i 2000, 
enkeltdistanse-NM i 2002 og allround-NM i 2010.  
 
Skøytegruppa til Båstad IL er en av klubbene i Norge med best rekruttering, og det rekrutteres fra 
hele Indre Østfold. De har gjennom årene stått for en kontinuitet innen skøytesporten som har 
gjort det mulig for unge utøvere i Indre Østfold og omegn å utvikle seg innom sporten på et høyt 
nasjonalt nivå. Banen er også godt brukt av skoler, barnehager og allmenheten. Det er estimert at 
mellom 5-7000 personer besøker anlegget pr sesong for å stå på skøyter. 
 
Skøyteklubben i Båstad IL ønsker å lage takoverbygg med én sidevegg for å skjerme isflaten fra 
vær- og vindforhold. En takoverbygning vil forlenge skøyteperioden med ca 2 måneder, og skape 
bedre forutsetninger for trening og aktivitet på banen både for aktive utøvere og for allmennheten 
generelt.  
 
I første omgang er det tenkt å bygge et takoverbygg over selve skøytebanen. I konstruksjonen av 
denne planlegges det også for et byggetrinn 2 hvor også midtbanen bygges inn med tak, slik at det 
blir en hall. 
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Byggetrinn 1: Enkel sidevegg med takoverbygg rundt hele banen og tribune på ene siden. 

 

Byggetrinn 2: Videreføring av takoverbygget i trinn 1 med tak over midtre bane for å lage et ”lukket 
system” samt fornyelse av banens fasilitetsbygg med eventuelt hockeybane i midtre del.   

Søknaden om spillemidler omfatter bare byggetrinn 1, men legger til rette for en videreutvikling 
for byggetrinn 2. Et anlegg som byggetrinn 1 er en vanlig konstruksjon i Nederland, men vil være 
det første av sitt slag i Norge. 
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Kostnadsramme for byggetrinn 1: 

 

Område Antatt kostnad 

Felleskostnader 50 000 

Bygningsmessige arbeider 13 315 838 

Kjøl/VA-arbeider   150 000 

Elektroarbeider 2 000 000 

Utendørsanlegg 750 000 

Generelle kostnader 850 000 

Forventede tillegg/reserver 284 162 

Total rammekostnad eks mva 17 400 000 

Total rammekostnad inkl mva 21 750 000 

 

Kostnadsrammen er utarbeidet av siv.ing. Helge Andreassen AS på oppdrag av Båstad IL Skøyter og er beregnet ut ifra 
Kalkulasjonsnøkkelen fra Holte AS og deres erfaringstall fra beslektede oppgaver. 

 

Finansieringsplan for byggetrinn 1: 

 Beløp 
Spillemidler (1/3 av godkjent kostnader) 7 250 000 

Ekstra statlige midler til interkommunale anlegg (30 % av 1/3) 2 175 000 

Fylkeskommunen ** 2 000 000 

Trøgstad kommune (5 %) 1 087 500 

Eidsberg kommune (5 %) 1 087 500 

MVA-komp gjennom kommunal garanti (25 % inkl 6 % avkortning)*** 4 089 000 

  
Total sum finansiering 17 689 000 

Underfinansiering pr 01.10.2018 * 4 061 000 

 

* Manglende midler per 1. oktober 2018 er i overkant av 4 mill. Dugnadsarbeid i sammenheng med 
bygg av takoverbygget er ennå ikke beregnet, men estimeres grovt til 1 mill. Dette kan 
medberegnes som en egenandel i finansieringsplanen. Skøyteklubben melder om at det gjenstår å 
skaffe sponsorer til anlegget, og at dette kan bidra til å dekke opp de midlene som fremdeles 
mangler. Finansiering av anlegget må være dokumentert innen spillemiddelsøknaden sendes, 
senest inn 15. januar 2019. 

** Tilskudd fra fylkeskommunen kan bli høyere enn estimert i dette forslaget.  

*** Båstad IL kan søke om momskompensasjon etter anlegget er ferdigstilt, men under tiden må 
Trøgstad kommune stå som garantist for beløpet.  
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Driftsbudsjett: 
Driftskostnadene for Båstad kunstisbane er beregnet å være relativt likt som tidligere år. Mye av 
den daglige driften pr i dag gjøres på dugnad. Med takoverbygget fristilles en del av 
dugnadskreftene da behovet for måking og preparering av banen vil avta. Disse dugnadskreftene 
kan brukes til å utvikle andre deler av driften. Driftsbudsjettet balanserer i 0. 

Trøgstad kommune har i 2018 støttet driften til kunstisbanen med kr. 265 000.  Dette er godt over 
de 5% som en interkommunal avtale krever, og er et beløp som er innarbeidet i budsjettet til 
Trøgstad kommune.  

 

Driftskostnader  Beløp  Driftsinntekter  Beløp 

Driftsmateriell 30 000  Leieinntekter aktivitet 35 000 

Vedlikeholdsutgifter 100 000  Leieinntekter arrangement 25 000 

Energiutgifter (strøm/olje) 250 000  Arenareklame 25 000 

Avgifter, forsikring 80 000  Kafeteria, annet salg 50 000 

Andre utgifter 33 000  Andre inntekter 408 000 

Uforutsette utgifter 50 000    

       

Sum kostnader 543 000  Sum inntekter 543 000 

       

5 % av årlige faktiske driftskostnader er ut i fra dette budsjettet 27 150 kr. Dette er beløpet som 
hver av kommunene forplikter seg til gjennom avtalen. Indre Østfold kommune må yte det 
dobbelte etter 2020, 54 300 kr. 
 

2 – Mysen tennisklubb – racket- og flerbrukshall 

Mysen tennisklubb står bak prosjektet om å bygge en hall for racketidretter, primært tennis og 
squash, anlagt i Mysen idrettspark. Hallen skal inneholde to innendørs baner, squashanlegg og 
garderober. Anlegget skal eies og drives av Mysen tennisklubb, samtidig som den er innrettet slik 
at den også kan benyttes av andre samarbeidspartnere og leietakere. 
 
Rackethallen skal ligge i Mysen idrettspark, sør om grusbanen og øst om parkeringsplassen – slik 
illustrasjonen viser.  
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Racket- og flerbrukshallen har vært oppe til behandling i kommunestyret i Eidsberg ved flere 
anledninger. Kommunestyret i Eidsberg vedtok følgende i sitt møte 13. juni 2018:  

 
1. Rådmannen stiller seg positivt til Mysen tennisklubbs (MTKs) rackethallprosjekt under  

de opprinnelige forutsetningene om 1 mill. kr i kommunalt tilskudd og 1,4 mill. kr i eksternt 
tilskudd, der det videre forutsettes at det foreligger en dokumentert finansiering av alle deler 
av prosjektet, herunder VA, grunnarbeider og flytting av utendørs baner.  

 
2. Mysen tennisklubb innvilges 30 års bruksrett til tomten gitt at tiltaket iht. 

formåletbeskrevet i prosjektet iverksettes innen 31.12.2019. Forutsetninger for dette er at 
MTK finansierer prosjektet slik det fremkommer i spillemiddelsøknaden, at anlegget er åpent 
for allmennheten og tilfredsstiller de til enhver tid gjeldende krav til universell utforming.  

 
3. Eidsberg kommune gir kommunal garanti for 5,7 mill. kr i spillemidler i tråd med 

kulturdepartementets retningslinjer for tilbakebetaling av tilskuddsbeløp.  

 
4. Eidsberg kommune gir kommunal garanti for et lån på inntil kr. 17.882.798,- som 

mellomfinansiering av anleggskostnadene for prosjektet, spillemidler og 
momskompensasjon. Garantien gis under forutsetning av at det foreligger tilsagn om 
spillemidler som angitt i søknaden, og at det foreligger skriftlig avtale om eksternt tilskudd 
eller sponsing fra andre aktører på minimum kr. 1.400.000,- millioner. Finansieringsbidrag fra 
kommune, tiltakshaver eller spillemidler inngår ikke i dette beløpet. Garantien gis som simpel 
kausjon og gjelder i 3 år.  
 

5. Etter konvertering av mellomfinansieringen til langsiktig lån gir Eidsberg kommune en 
kommunal garanti for det langsiktige lånet på inntil kr. 7.800.000,- som forutsettes redusert 
med utbetalt momskompensasjon når denne utbetales. Garantien gis som simpel kausjon og 
gjelder i 20 år.  
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6. Alle kommunale garantier gis under forutsetning av godkjenning fra fylkesmannen. * 

 
7. Eidsberg kommune finansierer følgende forhold:  

 
· Grunnarbeider, pæling og betongarbeid med inntil 2,1 mill. kroner.  
· Flytting av VA med inntil 0,8-2,9 mill. kroner.  

Finansiering gjennom kommunens disposisjonsfond. Eidsberg kommune forutsetter at øvrige 
vedtak, finansiering og godkjenninger faller på plass.  

 
* Fylkesmannen har godkjent vedtaket, i brev til Eidsberg kommune, datert 30.07.2018. 
 

 

Kostnadsramme for bygget 

I henhold til MTKs søknad om spillemidler er kostnadene for bygget budsjettert til kr 17.882.798,- 
inkl mva.  

Dette inkluderer ikke grunnarbeider og flytting av VA-rør og utendørs baner. 
 
Peling og betongarbeider som følge av lokaliseringen i områdereguleringsplanen er estimert til kr. 
2.119.375,- inkl mva (kr. 1.695.500,- eks mva). Dette er en kostnad der kommunen dekker inntil 
2,1 mill. Dette ligger utenom anleggets budsjetterte kostnad i spillemiddelsøknaden på kr. 
17.882.798,-.  
 
Det er ikke anledning til å bygge over VA-nett, hvilket betyr at en del av nettet må flyttes. 
Kostnadene på dette er estimert av virksomhet for eiendom og teknikk til 0,8-2,9 mill. kr inkl mva. 
 
Flytting av utendørsanlegget er estimert til 2,1 mill inkl mva. 
 
 

Finansieringsplan for bygget 
 
Forutsatt en avtale mellom Eidsberg og Trøgstad kommune, kan rådmannen antyde en forløpig og 
ubekreftet finansieringsplan av anlegget slik: 

 Beløp 

Egenkapital 1 000 000 

Spillemidler (1/3 av godkjent kostnader) 5 700 000 

Ekstra statlige midler til interkommunale anlegg (30 % av 1/3) 1 710 000 

Dugnad 363 708 

Trøgstad kommune (5 %) 895 000 

Eidsberg kommune – vedtatt tilskudd 1 000 000 

Private tilskudd og sponsorer (Eidsberg kommunes forutsetning) 1 400 000 

Lånebehov 2 237 530 
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MVA-komp 3 576 560 

  
Total sum finansiering 17 882 798 

 

Driftsplan 

Driftskostnader  Beløp  Driftsinntekter  Beløp 

Ekstrahjelp 50 000  Leieinntekter aktivitet 996 000 

Driftsmateriell 50 000  Leieinntekter arrangement 30 000 

Inventar og utstyr 50 000    
Vedlikeholdsutgifter 250 000  Leieinntekter skoler 60 000 

Energiutgifter (strøm/olje) 205 000  Arenareklame 14 000 

Avgifter, forsikring 30 000    
Andre utgifter 150 000    
Uforutsette utgifter 65 000    

       

Sum kostnader 850 000  Sum inntekter 1 100 000 

       

Driftsbudsjettet viser et overskudd på 250 000 kr årlig. Dette går til betjening av årlige 
kapitalkostnader, som Mysen tennisklubb anslår til 250 000 kr årlig (nedbetaling av annuitetslån, 
inkl gebyrer, 25 års nedbetaling). 

5 % av årlige faktiske driftskostnader er ut i fra dette budsjettet 42 500 kr. Dette er beløpet som 
hver av kommunene forplikter seg til gjennom avtalen. Indre Østfold kommune må yte det 
dobbelte etter 2020, 85 000 kr. 

Vurdering:  
Prosjektene i Båstad og Mysen betinger vesentlige statlige og kommunale bidrag. Uten ekstra 
statlige midler gjennom etablering av interkommunalt idrettsanlegg vil anleggene være krevende å 
realisere. 2018 er siste året hvor kommunene i Indre Østfold kan søke om ekstra tilskudd gjennom 
etablering av interkommunale idrettsanlegg innen vi blir èn kommune.  

Prosjektene i Mysen og Båstad har nytteeffekt for samfunnet i en lang tid fremover. Som allmenne 
idretts- og fritidsarenaer vil de bidra til bedre folkehelse. Anleggene vil også bidra til å øke 
regionens attraktivitet både overfor beboere og besøkende. 

I denne omgang så omfatter denne saken bare inngåelse av et strategisk interkommunalt 
samarbeid om utvikling av idrettsanleggstilbud i Båstad og Mysen. Ved å vedta rådmannens 
innstilling samtykker kommunestyrene til den interkommunale idrettsanleggsavtalen mellom 
Trøgstad og Eidsberg kommuner som er påkrevd for å kunne søke om ekstra statlige midler.  
 
Avtalen innebærer at dersom prosjektene bevilges spillemidler og godkjenning som 
interkommunale anlegg, forsikrer Eidsberg og Trøgstad kommuner at de skyter inn minimum 5% 
av anleggets godkjente investeringskostnader og yter tilsvarende tilskudd, minimum 5 % av 
faktiske driftskostnader i 20 år. Dette vil innebære følgende beløp som matrisen under viser:  
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Båstad kunstisbane - takoverbygg 

 5 % investering 5 % 
driftskostnader 

10 % 
driftskostnader 

Trøgstad  1 087 500 kr 27 150 kr  

Eidsberg  1 087 500 kr 27 150 kr  

Indre Østfold   54 300 kr 
 

 

Mysen tennisklubb – racket- og flerbrukshall 

 5 % investering 5 % 
driftskostnader 

10 % 
driftskostnader 

Trøgstad  895 000 kr 42 500 kr  

Eidsberg  1 000 000 kr 
(vedtatt over 5 %) 

42 500 kr  

Indre Østfold   85 000 kr 
 

Administrasjonen vil komme tilbake til kommunestyret med ytterligere saksframlegg om 
prosjektet takoverbygg over Båstad kunstis i forhold til detaljert finansieringsplan og avtale om 
kommunalgaranti innen søknaden om spillemidler sendes til fylkeskommunen 15.januar 2019.  
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Saksframlegg 
 

 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Heidi Eriksson FE-033 
 

18/1149 

   

Referatsaker 

 

Saksnr Utvalg Type Dato 

74/18 
 

Kommunestyret PS 31.10.2018 

 

 

Rådmannens innstilling: 
Referatsakene tas til orientering. 
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53/18 : GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 
 
Rådmannens innstilling: 


Innkalling og saksliste godkjennes. 
 
Kommunestyrets behandling 12.09.2018: 


Tor Melvold (Ap) fremmet forslag i forhold til endring av varamannsliste til fellesnemda. Saken tas 
opp under referatsaker 47/18.  
 
Votering:  
Rådmannens innstilling med Melvolds forslag: Enstemmig vedtatt. 


 
Kommunestyrets vedtak 12.09.2018: 


Innkalling og saksliste godkjennes. 
 
 
 
 
54/18 : GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA FORRIGE MØTE 
 
Rådmannens innstilling: 


Protokoll fra forrige møte godkjennes. 
 
Kommunestyrets behandling 12.09.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling: Enstemmig vedtatt.  


 
Kommunestyrets vedtak 12.09.2018: 


Protokoll fra forrige møte godkjennes. 
 
 
 
 
55/18 : BÅSTAD SKOLE UTBYGGING 
 
Rådmannens innstilling: 


Det bevilges kr 9 millioner fra reservefondet til prosjekt «Tilbygg Båstad skole»  


 
Teknikk- og naturutvalgets behandling 28.08.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering:  
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt. 


 
Teknikk- og naturutvalgets innstilling 28.08.2018: 


Det bevilges kr 9 millioner fra reservefondet til prosjekt «Tilbygg Båstad skole»  


 







 
Formannskapets behandling 30.08.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering:  
Teknikk- og naturutvalgets innstilling: Enstemmig tiltrådt.  


 
Formannskapets innstilling 30.08.2018: 


Det bevilges kr 9 millioner fra reservefondet til prosjekt «Tilbygg Båstad skole»  


 
 
Kommunestyrets behandling 12.09.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering:  
Formannskapet innstilling: Enstemmig vedtatt.  


 
Kommunestyrets vedtak 12.09.2018: 


Det bevilges kr 9 millioner fra reservefondet til prosjekt «Tilbygg Båstad skole»  


 
 
 
 
56/18 : FORVALTNINGSREVISJONSRAPPORT - TILTAK OG RUTINER FOR REDUKSJON OG 
FOREBYGGING AV SYKEFRAVÆR 
 
Kontrollutvalgets innstilling: 


1. Kommunestyret tar forvaltningsrevisjonsrapport Tiltak og rutiner for reduksjon og 
forebygging av sykefravær til orientering, og ber administrasjonen følge opp rapportens 7 
anbefalinger og iverksette anbefalte tiltak.  


2. Kontrollutvalget følger opp kommunestyrets vedtak ved å bestille oppfølgingsrapport fra 
revisjonen et år etter at revisjonsprosjektet er behandlet i kommunestyret.  


 
Arbeidsmiljøutvalgets behandling 28.08.2018: 


Ingen forslag:  
 
Votering:  
Kontrollutvalgets innstilling: Enstemmig tiltrådt.  


 
Arbeidsmiljøutvalgets innstilling 28.08.2018: 


1. Kommunestyret tar forvaltningsrevisjonsrapport Tiltak og rutiner for reduksjon og 
forebygging av sykefravær til orientering, og ber administrasjonen følge opp rapportens 7 
anbefalinger og iverksette anbefalte tiltak.  


2. Kontrollutvalget følger opp kommunestyrets vedtak ved å bestille oppfølgingsrapport fra 
revisjonen et år etter at revisjonsprosjektet er behandlet i kommunestyret.  


 







 
 
Formannskapets behandling 30.08.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering:  
Kontrollutvalgets innstilling: Enstemmig tiltrådt.  


 
Formannskapets innstilling 30.08.2018: 


1. Kommunestyret tar forvaltningsrevisjonsrapport Tiltak og rutiner for reduksjon og 
forebygging av sykefravær til orientering, og ber administrasjonen følge opp rapportens 7 
anbefalinger og iverksette anbefalte tiltak.  


2. Kontrollutvalget følger opp kommunestyrets vedtak ved å bestille oppfølgingsrapport fra 
revisjonen et år etter at revisjonsprosjektet er behandlet i kommunestyret.  


 


 
 
Kommunestyrets behandling 12.09.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering:  
Formannskapets innstilling: Enstemmig vedtatt.  


 
Kommunestyrets vedtak 12.09.2018: 


1. Kommunestyret tar forvaltningsrevisjonsrapport Tiltak og rutiner for reduksjon og 
forebygging av sykefravær til orientering, og ber administrasjonen følge opp rapportens 7 
anbefalinger og iverksette anbefalte tiltak.  


2. Kontrollutvalget følger opp kommunestyrets vedtak ved å bestille oppfølgingsrapport fra 
revisjonen et år etter at revisjonsprosjektet er behandlet i kommunestyret.  


 


 
 
 
 
57/18 : SMAALENENE BEDRIFTSHELSETJENESTE 
 
Rådmannens innstilling: 


1. Trøgstad kommune vedtar å delta som eier i Smaalenene Bedriftshelsetjeneste 
2. Trøgstad kommune vedtar å inngå samarbeidsavtale med Smaalenene Bedriftshelsetjeneste. 


Samarbeidet er regulert etter kommuneloven § 27 og samarbeidsavtalen gjelder for perioden 
01.01.19 – 31.12.19 


3. Inngåelse av avtalen med Smaalenene Bedriftshelsetjeneste innebærer en økt kostnad til 
bedriftshelsetjeneste med ca. kr 50.000.  Dette beløpet søkes innarbeidet i allerede 
eksisterende budsjettramme for 2019. 


 
 







Arbeidsmiljøutvalgets behandling 28.08.2018: 
Ingen forslag. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt.  


 
Arbeidsmiljøutvalgets innstilling 28.08.2018: 


1. Trøgstad kommune vedtar å delta som eier i Smaalenene Bedriftshelsetjeneste 
2. Trøgstad kommune vedtar å inngå samarbeidsavtale med Smaalenene Bedriftshelsetjeneste. 


Samarbeidet er regulert etter kommuneloven § 27 og samarbeidsavtalen gjelder for perioden 
01.01.19 – 31.12.19 


3. Inngåelse av avtalen med Smaalenene Bedriftshelsetjeneste innebærer en økt kostnad til 
bedriftshelsetjeneste med ca. kr 50.000.  Dette beløpet søkes innarbeidet i allerede 
eksisterende budsjettramme for 2019. 


 
 
Formannskapets behandling 30.08.2018: 


Forslag fra ordfører Saxe Frøshaug: pkt 3, endre siste setningen til: "Dette beløpet søkes 
innarbeidet i budsjettrammen for 2019." 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling med ordførers endringsforslag: Entemmig tiltrådt. 


 
Formannskapets innstilling 30.08.2018: 


1. Trøgstad kommune vedtar å delta som eier i Smaalenene Bedriftshelsetjeneste 
2. Trøgstad kommune vedtar å inngå samarbeidsavtale med Smaalenene Bedriftshelsetjeneste. 


Samarbeidet er regulert etter kommuneloven § 27 og samarbeidsavtalen gjelder for 
perioden 01.01.19 – 31.12.19 


3. Inngåelse av avtalen med Smaalenene Bedriftshelsetjeneste innebærer en økt kostnad til 
bedriftshelsetjeneste med ca. kr 50.000.  Dette beløpet søkes innarbeidet i budsjettrammen 
for 2019. 


 
 
Kommunestyrets behandling 12.09.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering:  
Formannskapets innstilling: Enstemmig vedtatt.  


 
Kommunestyrets vedtak 12.09.2018: 


1. Trøgstad kommune vedtar å delta som eier i Smaalenene Bedriftshelsetjeneste 
2. Trøgstad kommune vedtar å inngå samarbeidsavtale med Smaalenene Bedriftshelsetjeneste. 


Samarbeidet er regulert etter kommuneloven § 27 og samarbeidsavtalen gjelder for 
perioden 01.01.19 – 31.12.19 


3. Inngåelse av avtalen med Smaalenene Bedriftshelsetjeneste innebærer en økt kostnad til 
bedriftshelsetjeneste med ca. kr 50.000.  Dette beløpet søkes innarbeidet i budsjettrammen 
for 2019. 


 







 
58/18 : OPPGRADERING AV TORGET I TRØGSTAD 
 
Rådmannens innstilling: 


1. Det planlegges for restrukturering og oppgradering av torget samt opparbeidelse av nye 
parkeringsplasser. Mulighetsstudie er igangsatt og forslaget fremlegges kommunestyret 
for endelig beslutning høsten 2018. 


2. Det bevilges ytterligere 4 millioner kroner til prosjektet. Bevilgningen belastes 
utviklingsfondet.  I Kommunestyre sak 45/17 ble det bevilget kr 2 millioner, prosjektet vil 
således ha en totalramme på 6 millioner kroner. 


 
Eldrerådets behandling 27.08.2018: 


Eldrerådet understreker behovet for handikapparkering. Det registreres i dag at det er andre enn 
de som er tiltenkt plassene som parkerer på disse. 
 
Votering:  
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt. 
 
 


 
Eldrerådets innstilling 27.08.2018: 


1. Det planlegges for restrukturering og oppgradering av torget samt opparbeidelse av nye 
parkeringsplasser. Mulighetsstudie er igangsatt og forslaget fremlegges kommunestyret 
for endelig beslutning høsten 2018. 


2. Det bevilges ytterligere 4 millioner kroner til prosjektet. Bevilgningen belastes 
utviklingsfondet.  I Kommunestyre sak 45/17 ble det bevilget kr 2 millioner, prosjektet vil 
således ha en totalramme på 6 millioner kroner. 


 
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes behandling 27.08.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt. 
 


 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes innstilling 27.08.2018: 


1. Det planlegges for restrukturering og oppgradering av torget samt opparbeidelse av nye 
parkeringsplasser. Mulighetsstudie er igangsatt og forslaget fremlegges kommunestyret 
for endelig beslutning høsten 2018. 


2. Det bevilges ytterligere 4 millioner kroner til prosjektet. Bevilgningen belastes 
utviklingsfondet.  I Kommunestyre sak 45/17 ble det bevilget kr 2 millioner, prosjektet vil 
således ha en totalramme på 6 millioner kroner. 


 
 
Ungdomsrådets behandling 27.08.2018: 


Ungdomsrådet har tidligere ønsket seg skatepark i nærheten av torget, og håper fortsatt at det kan 
la seg gjøre.  







Andre innspill: Viktig med solid utstyr og benker på det nye torget som som ikke vil bli ødelagt 
etter kort tid.  
Et anlegg for en utescene uten tak, men som kan stå klar til opptredener og lignende.  
Ungdomsrådet ønsker å bli tatt med på råd i forhold til utformingen av torget, slik at de kan uttale 
seg om hvordan området kan bli mer attraktivt for ungdommer.  
Spørsmålet om parkeringsplasser ble også tatt opp. Ungdomsrådet tror ikke det er et problem for 
de besøkende, da det sjelden er fullt nå. Bør heller prioritere sykkelparkeringer og oppfordre de 
som bor i nærheten til å gå til torget. Bra for folkehelsen og miljøet.  
Ingen forslag. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt. 


 
Ungdomsrådets innstilling 27.08.2018: 


1. Det planlegges for restrukturering og oppgradering av torget samt opparbeidelse av nye 
parkeringsplasser. Mulighetsstudie er igangsatt og forslaget fremlegges kommunestyret 
for endelig beslutning høsten 2018. 


2. Det bevilges ytterligere 4 millioner kroner til prosjektet. Bevilgningen belastes 
utviklingsfondet.  I Kommunestyre sak 45/17 ble det bevilget kr 2 millioner, prosjektet vil 
således ha en totalramme på 6 millioner kroner. 


 
 
Arbeidsmiljøutvalgets behandling 28.08.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt.  
 


 
Arbeidsmiljøutvalgets innstilling 28.08.2018: 


1. Det planlegges for restrukturering og oppgradering av torget samt opparbeidelse av nye 
parkeringsplasser. Mulighetsstudie er igangsatt og forslaget fremlegges kommunestyret 
for endelig beslutning høsten 2018. 


2. Det bevilges ytterligere 4 millioner kroner til prosjektet. Bevilgningen belastes 
utviklingsfondet.  I Kommunestyre sak 45/17 ble det bevilget kr 2 millioner, prosjektet vil 
således ha en totalramme på 6 millioner kroner. 


 


 
 
Livsløpsutvalgets behandling 28.08.2018: 


Ingen forslag.  
 
Votering:  
Rådmannens innstilling:  Enstemmig tiltrådt.  


 
Livsløpsutvalgets innstilling 28.08.2018: 


1. Det planlegges for restrukturering og oppgradering av torget samt opparbeidelse av nye 
parkeringsplasser. Mulighetsstudie er igangsatt og forslaget fremlegges kommunestyret 







for endelig beslutning høsten 2018. 
2. Det bevilges ytterligere 4 millioner kroner til prosjektet. Bevilgningen belastes 


utviklingsfondet.  I Kommunestyre sak 45/17 ble det bevilget kr 2 millioner, prosjektet vil 
således ha en totalramme på 6 millioner kroner. 


 
 
Teknikk- og naturutvalgets behandling 28.08.2018: 


Ingen forslag. 
Votering:  
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt. 


 
Teknikk- og naturutvalgets innstilling 28.08.2018: 


1. Det planlegges for restrukturering og oppgradering av torget samt opparbeidelse av nye 
parkeringsplasser. Mulighetsstudie er igangsatt og forslaget fremlegges kommunestyret 
for endelig beslutning høsten 2018. 


2. Det bevilges ytterligere 4 millioner kroner til prosjektet. Bevilgningen belastes 
utviklingsfondet.  I Kommunestyre sak 45/17 ble det bevilget kr 2 millioner, prosjektet vil 
således ha en totalramme på 6 millioner kroner. 


 
 
Formannskapets behandling 30.08.2018: 


Forslag fra ordfører Saxe Frøshaug:  
Nytt punkt 3: Rådmannen bes utarbeide forslag til ordlyd i et nytt pkt 3 i forhold til ønsket om en 
snarlig igangsetting av en parkeringløsning på baksiden av Torper-bygget. Rådmannens forslag til 
nytt punkt 3 fremmes ved kommunestyrets behandling av saken 12. september 2018. 
Nytt punkt 4 : Ungdomsrådet tas med på prosessen videre med to representanter i 
styringsgruppen.   
 
Votering:  
Teknikk- og naturutvalgets innstilling med ordførers forslag til nytt punkt 3 og 4: Enstemmig 
tiltrådt.   


 
Formannskapets innstilling 30.08.2018: 


1. Det planlegges for restrukturering og oppgradering av torget samt opparbeidelse av nye 
parkeringsplasser. Mulighetsstudie er igangsatt og forslaget fremlegges kommunestyret 
for endelig beslutning høsten 2018. 


2. Det bevilges ytterligere 4 millioner kroner til prosjektet. Bevilgningen belastes 
utviklingsfondet.  I Kommunestyre sak 45/17 ble det bevilget kr 2 millioner, prosjektet vil 
således ha en totalramme på 6 millioner kroner. 


3. Rådmannen bes utarbeide forslag til ordlyd i et nytt pkt 3 i forhold til ønsket om en 
snarlig igangsetting av en parkeringløsning på baksiden av Torper-bygget. Rådmannens 
forslag til nytt punkt 3 fremmes ved kommunestyrets behandling av saken 12. 
september 2018. 


4. Ungdomsrådet tas med på prosessen videre med to representanter i styringsgruppen.   
 


 







 
 
 
Kommunestyrets behandling 12.09.2018: 


Rådmannens forslag til nytt pkt 3:  
Rådmannen bes igangsette etablering av parkeringsplasser bak Torper-bygget så raskt som mulig.  
 
Votering:  
Formannskapets innstilling med rådmannens forslag til nytt pkt 3: Enstemmig vedtatt.  


 
Kommunestyrets vedtak 12.09.2018: 


1. Det planlegges for restrukturering og oppgradering av torget samt opparbeidelse av nye 
parkeringsplasser. Mulighetsstudie er igangsatt og forslaget fremlegges kommunestyret 
for endelig beslutning høsten 2018. 


2. Det bevilges ytterligere 4 millioner kroner til prosjektet. Bevilgningen belastes 
utviklingsfondet.  I Kommunestyre sak 45/17 ble det bevilget kr 2 millioner, prosjektet vil 
således ha en totalramme på 6 millioner kroner. 


3. Rådmannen bes igangsette etablering av parkeringsplasser bak Torper-bygget så raskt 
som mulig.  


4. Ungdomsrådet tas med på prosessen videre med to representanter i styringsgruppen.  


 
 
 
 
59/18 : OPPRETTELSE AV DAGTILBUD TIL HJEMMEBOENDE DEMENTE PÅ EN INN PÅ TUNET GÅRD 
 
Rådmannens innstilling: 


Det opprettes et dagtilbud for hjemmeboende personer med kognitiv svikt og demens på en Inn 
på tunet gård i nærområdet.  
Tilbudet finansieres gjennom bruk av fondet sykehjemsplasser, kjøp eller utvikling av egne. Det 
søkes også Helsedirektoratets tilskuddsordning «Etablering og drift av dagaktivitetstilbud til 
hjemmeboende personer med demens». 


 
Eldrerådets behandling 27.08.2018: 


Eldrerådet synes dette er et svært godt tilbud til hjemmeboende demente personer. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt.  


 
Eldrerådets innstilling 27.08.2018: 


Det opprettes et dagtilbud for hjemmeboende personer med kognitiv svikt og demens på en Inn 
på tunet gård i nærområdet.  
Tilbudet finansieres gjennom bruk av fondet sykehjemsplasser, kjøp eller utvikling av egne. Det 
søkes også Helsedirektoratets tilskuddsordning «Etablering og drift av dagaktivitetstilbud til 
hjemmeboende personer med demens». 


 







 
 
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes behandling 27.08.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt.  


 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes innstilling 27.08.2018: 


Det opprettes et dagtilbud for hjemmeboende personer med kognitiv svikt og demens på en Inn 
på tunet gård i nærområdet.  
Tilbudet finansieres gjennom bruk av fondet sykehjemsplasser, kjøp eller utvikling av egne. Det 
søkes også Helsedirektoratets tilskuddsordning «Etablering og drift av dagaktivitetstilbud til 
hjemmeboende personer med demens». 


 
 
Livsløpsutvalgets behandling 28.08.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt 


 
Livsløpsutvalgets innstilling 28.08.2018: 


Det opprettes et dagtilbud for hjemmeboende personer med kognitiv svikt og demens på en Inn 
på tunet gård i nærområdet.  
Tilbudet finansieres gjennom bruk av fondet sykehjemsplasser, kjøp eller utvikling av egne. Det 
søkes også Helsedirektoratets tilskuddsordning «Etablering og drift av dagaktivitetstilbud til 
hjemmeboende personer med demens». 


 
 
Formannskapets behandling 30.08.2018: 


Ingen forslag.  
 
Votering:  
Livsløpsutvalgets innstilling: Enstemmig tiltrådt.  


 
Formannskapets innstilling 30.08.2018: 


Det opprettes et dagtilbud for hjemmeboende personer med kognitiv svikt og demens på en Inn 
på tunet gård i nærområdet.  
Tilbudet finansieres gjennom bruk av fondet sykehjemsplasser, kjøp eller utvikling av egne. Det 
søkes også Helsedirektoratets tilskuddsordning «Etablering og drift av dagaktivitetstilbud til 
hjemmeboende personer med demens». 


 
 
Kommunestyrets behandling 12.09.2018: 


Ingen forslag.  
 







Votering:  
Formannskapets innstilling: Enstemmig vedtatt.  


 
Kommunestyrets vedtak 12.09.2018: 


Det opprettes et dagtilbud for hjemmeboende personer med kognitiv svikt og demens på en Inn 
på tunet gård i nærområdet.  
Tilbudet finansieres gjennom bruk av fondet sykehjemsplasser, kjøp eller utvikling av egne. Det 
søkes også Helsedirektoratets tilskuddsordning «Etablering og drift av dagaktivitetstilbud til 
hjemmeboende personer med demens». 


 
 
 
 
60/18 : OPPGRADERING AV TRØGSTAD STADION 
 
Rådmannens innstilling: 


Kommunestyret bevilger inntil kr. 13.500.000,- til oppgradering av Trøgstad stadion.  


Bevilgningen gjøres på følgende måte:  


Det bevilges kr 1 851 556 fra Utviklingsfondet. 
Det bevilges kr 11 648 444 fra Ubundet investeringsfond (2530801213 – aktiv forvaltning).  


Det søkes om tilskudd gjennom spillemiddelordningen til Norsk tipping. 
For at oppgraderingen av Trøgstad stadion skal oppfylle vilkårene for å få tilskudd, må prosjektet 
inn på «Handlingsprogram for friluftsliv, idrett og nærmiljø», som rulleres i kommunestyret årlig. 


 


 
Eldrerådets behandling 27.08.2018: 


Ingen forslag.  
 
Votering:  
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt.  
 
 


 
Eldrerådets innstilling 27.08.2018: 


Kommunestyret bevilger inntil kr. 13.500.000,- til oppgradering av Trøgstad stadion.  


Bevilgningen gjøres på følgende måte:  


Det bevilges kr 1 851 556 fra Utviklingsfondet. 
Det bevilges kr 11 648 444 fra Ubundet investeringsfond (2530801213 – aktiv forvaltning).  


Det søkes om tilskudd gjennom spillemiddelordningen til Norsk tipping. 
For at oppgraderingen av Trøgstad stadion skal oppfylle vilkårene for å få tilskudd, må prosjektet 







inn på «Handlingsprogram for friluftsliv, idrett og nærmiljø», som rulleres i kommunestyret årlig. 


 


 
 
Ungdomsrådets behandling 27.08.2018: 


Ungdomsrådet mener det også er viktig at tribunen blir satt i orden, eller at det bygges ny tribune. 
Denne er både gammel og slitt.  
Det ble diskutert nødvendigheten av kunstgress i forhold til vanlig gress på stadion. Slik stadion har 
vært i lang tid, har den vært lite i bruk. Fordi kunstgress både vil være i bruk større deler av året, 
og fordi en slik bane krever mindre vedlikehold, mener ungdomsrådet at det vil være bedre med 
en kunstgressbane på stadion.   
Det finnes også flere brukbare gressbaner i kommunen som kan brukes ved behov, blant annet  i 
Båstad og Tosebygda.  
Ingen forslag. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt. 


 
Ungdomsrådets innstilling 27.08.2018: 


Kommunestyret bevilger inntil kr. 13.500.000,- til oppgradering av Trøgstad stadion.  


Bevilgningen gjøres på følgende måte:  


Det bevilges kr 1 851 556 fra Utviklingsfondet. 
Det bevilges kr 11 648 444 fra Ubundet investeringsfond (2530801213 – aktiv forvaltning).  


Det søkes om tilskudd gjennom spillemiddelordningen til Norsk tipping. 
For at oppgraderingen av Trøgstad stadion skal oppfylle vilkårene for å få tilskudd, må prosjektet 
inn på «Handlingsprogram for friluftsliv, idrett og nærmiljø», som rulleres i kommunestyret årlig. 


 


 
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes behandling 27.08.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling: Tiltrådt med 4 stemmer for og 2 stemmer mot. 


 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes innstilling 27.08.2018: 


Kommunestyret bevilger inntil kr. 13.500.000,- til oppgradering av Trøgstad stadion.  


Bevilgningen gjøres på følgende måte:  


Det bevilges kr 1 851 556 fra Utviklingsfondet. 
Det bevilges kr 11 648 444 fra Ubundet investeringsfond (2530801213 – aktiv forvaltning).  







Det søkes om tilskudd gjennom spillemiddelordningen til Norsk tipping. 
For at oppgraderingen av Trøgstad stadion skal oppfylle vilkårene for å få tilskudd, må prosjektet 
inn på «Handlingsprogram for friluftsliv, idrett og nærmiljø», som rulleres i kommunestyret årlig. 


 


 
Arbeidsmiljøutvalgets behandling 28.08.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling: Enstemmig tiltrådt.  


 
Arbeidsmiljøutvalgets innstilling 28.08.2018: 


Kommunestyret bevilger inntil kr. 13.500.000,- til oppgradering av Trøgstad stadion.  


Bevilgningen gjøres på følgende måte:  


Det bevilges kr 1 851 556 fra Utviklingsfondet. 
Det bevilges kr 11 648 444 fra Ubundet investeringsfond (2530801213 – aktiv forvaltning).  


Det søkes om tilskudd gjennom spillemiddelordningen til Norsk tipping. 
For at oppgraderingen av Trøgstad stadion skal oppfylle vilkårene for å få tilskudd, må prosjektet 
inn på «Handlingsprogram for friluftsliv, idrett og nærmiljø», som rulleres i kommunestyret årlig. 


 


 
 
Livsløpsutvalgets behandling 28.08.2018: 


Administrasjonen orienterte om en feil i saksframlegget i 3. siste avsnittet i saksframlegget. Riktig 
tekst skal være: "Departementet har bemyndiget kommunene å foreta den idretssfunksjonelle 
forhåndsgodkjenningen av alle anlegg, unntatt svømmeanlegg, kunstisanlegg og nasjonalanlegg." 
Setningen: "Kunstgressbane og fast banedekke for friidrett vil vurderes særskilt av departementet." 
strykes således.  
 
Votering:  
Rådmannens innstilling med ovenfornevnte endret opplysning i saksframlegget: Enstemmig 
tiltrådt.  


 
Livsløpsutvalgets innstilling 28.08.2018: 


Kommunestyret bevilger inntil kr. 13.500.000,- til oppgradering av Trøgstad stadion.  


Bevilgningen gjøres på følgende måte:  


Det bevilges kr 1 851 556 fra Utviklingsfondet. 
Det bevilges kr 11 648 444 fra Ubundet investeringsfond (2530801213 – aktiv forvaltning).  


Det søkes om tilskudd gjennom spillemiddelordningen til Norsk tipping. 
For at oppgraderingen av Trøgstad stadion skal oppfylle vilkårene for å få tilskudd, må prosjektet 







inn på «Handlingsprogram for friluftsliv, idrett og nærmiljø», som rulleres i kommunestyret årlig. 


 
 


 
 
Teknikk- og naturutvalgets behandling 28.08.2018: 


Administrasjonen orienterte om faktafeil i rådmannens saksfremstilling, 3. siste avsnitt. På 
bakgrunn av dette fremmet Jens H. Jorud (Sp) forslag til nytt avsnitt 4 som tillegg til rådmannens 
innstilling: "Trøgstad kommune foretar  den idrettsfunksjonelle godkjenningen av anlegget." 
Votering:  
Rådmannens innstilling med Joruds tilleggsforslag: Enstemmig tiltrådt. 


 
Teknikk- og naturutvalgets innstilling 28.08.2018: 


Kommunestyret bevilger inntil kr. 13.500.000,- til oppgradering av Trøgstad stadion.  


Bevilgningen gjøres på følgende måte:  


Det bevilges kr 1 851 556 fra Utviklingsfondet. 
Det bevilges kr 11 648 444 fra Ubundet investeringsfond (2530801213 – aktiv forvaltning).  


Det søkes om tilskudd gjennom spillemiddelordningen til Norsk tipping. 
For at oppgraderingen av Trøgstad stadion skal oppfylle vilkårene for å få tilskudd, må prosjektet 
inn på «Handlingsprogram for friluftsliv, idrett og nærmiljø», som rulleres i kommunestyret årlig. 


Trøgstad kommune foretar den idrettsfunksjonelle godkjenningen av anlegget. 


 


 
 
Formannskapets behandling 30.08.2018: 


Ingen forslag.  
 
Votering:  
Teknikk- og naturutvalgets innstilling: Enstemmig tiltrådt.  


 
Formannskapets innstilling 30.08.2018: 


Kommunestyret bevilger inntil kr. 13.500.000,- til oppgradering av Trøgstad stadion.  


Bevilgningen gjøres på følgende måte:  


Det bevilges kr 1 851 556 fra Utviklingsfondet. 
Det bevilges kr 11 648 444 fra Ubundet investeringsfond (2530801213 – aktiv forvaltning).  


Det søkes om tilskudd gjennom spillemiddelordningen til Norsk tipping. 
For at oppgraderingen av Trøgstad stadion skal oppfylle vilkårene for å få tilskudd, må prosjektet 
inn på «Handlingsprogram for friluftsliv, idrett og nærmiljø», som rulleres i kommunestyret årlig. 







Trøgstad kommune foretar den idrettsfunksjonelle godkjenningen av anlegget.  
 


 
 
Kommunestyrets behandling 12.09.2018: 


Ingen forslag. 
 
Votering:  
Formannskapets innstilling: Enstemmig vedtatt.  


 
Kommunestyrets vedtak 12.09.2018: 


Kommunestyret bevilger inntil kr. 13.500.000,- til oppgradering av Trøgstad stadion.  


Bevilgningen gjøres på følgende måte:  


Det bevilges kr 1 851 556 fra Utviklingsfondet. 
Det bevilges kr 11 648 444 fra Ubundet investeringsfond (2530801213 – aktiv forvaltning).  


Det søkes om tilskudd gjennom spillemiddelordningen til Norsk tipping. 
For at oppgraderingen av Trøgstad stadion skal oppfylle vilkårene for å få tilskudd, må prosjektet 
inn på «Handlingsprogram for friluftsliv, idrett og nærmiljø», som rulleres i kommunestyret årlig. 


Trøgstad kommune foretar den idrettsfunksjonelle godkjenningen av anlegget.  


 
 


 
61/18 : REFERATSAKER 
 
Rådmannens innstilling: 


Referatsakene tas til orientering. 
 
Kommunestyrets behandling 12.09.2018: 


Det ble orientert om følgende:  
· Takkebrev fra Trøgstad Forts Venner.  
· Fylkesmannens besøk til Trøgstad. Fylkesmannen var tilfreds med innsatsen Trøgstad 


kommune har gjort på alle innsatsområder.  
· Endring Sp og Aps felles varamannsliste til fellesnemnda.  


Tor Melvold (Ap) ber kommunestyret slutte seg til korrigert vedtak i sak 49/18 pkt 4e da 
det i ettertid har fremkommet at vedtaket var feil i forhold til fast forvaltningspraksis. Ny 
vararepresentant skal få plass i rekken etter de andre som allerede er valgt som 
varamedlemmer. Ny rekkefølge blir som følger:  
1. vara: Marianne Bjerkeli (Ap) 
2. vara: Petter-Ole Kirkeby (Sp) 
3. vara: Marit Ness Kjeve (Sp) 
4. vara: Trond A. Enger (Ap) 
 
Votering:  
Tor Melvolds forslag: Enstemmig vedtatt.  







 
 


 
Kommunestyrets vedtak 12.09.2018: 


Referatsakene tas til orientering. 
 
SP og Aps varamannsliste til fellesnemnda er som følger:  
1. vara: Marianne Bjerkeli (Ap) 
2. vara: Petter-Ole Kirkeby (Sp) 
3. vara: Marit Ness Kjeve (Sp) 
4. vara: Trond A. Enger (Ap) 
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Forord


Kontrollutvalget skal påse at kommunens virksomhet årlig blir gjenstand for


forvaltningsrevisjon. Forskrifiens § 10 sier at kontrollutvalget minst én gangi løpet av


valgperioden, og senest innen utgangen av året etter kommunestyrets konstituering, skal


utarbeide en plan for gjennomføring av forvaltningsrevisjon. Planen skal vedtas av


kommunestyret, og skal være bygget på en overordnet analyse av kommunens virksomhet.


Gjeldende plan for forvaltningsrevisjon gjelder for perioden 2017  — 2018.  I  og med at


Trøgstad kommune vil inngå i den nye Indre Østfold kommune fra og med 01.01.2020 er


denne overordnede analysen er ment å gi et beslutningsgrunnlag til kontrollutvalgets


behandling av plan for forvaltningsrevisjon for 2019. Analysen har som siktemål å identilisere


behovet for forvaltningsrevisjon innen ulike tjeneste- og forvaltningsområder i kommunens


virksomhet, basert på risiko- og vesentlighetsvmderinger.


Denne overordnede analysen er gjennomført av Indre Østfold kommunerevisjon IKS.


Rakkestad 06.08.2018


/


'N" f  '; //—(ååtactw Eizo/Ål 't %
Rita Elnes Frank Willy <lindløv Larsen


Distriktsrevisor Fagansvarlig forvaltningsrevisor
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Forvaltningsrevisjon  — definisjon  og formål


Den formelle definisjonen av forvaltningsrevisjon finnes i forskrift om revisjon  i  kommuner


og fylkeskommuner §  7  «F orvaltningsrevisjonens innhold». Ifølge denne bestemmelsen


innebærer forvaltningsrevisjon «.  .  .å gjennomføre systematiske vurderinger av økonomi,


produktivitet, måloppnåelse og virkninger utfra kommunestyrets eller  fizlkestingets  vedtak og


forutsetninger». Dette innebærer blant annet at man gjennom forvaltningsrevisjoner skal


undersøke om:


a) forvaltningen bruker ressurser til å løse oppgaver som samsvarer med kommunestyrets eller


fylkestingets vedtak og forutsetninger,


b) forvaltningens ressursbruk og virkemidler er effektive i forhold til målene som er satt på


området,


0) regelverket etterleves,


d) forvaltningens styringsverktøy og virkemidler er hensiktsmessige,


e) beslutningsgrunnlaget fra administrasjonen til de politiske organer samsvarer med


offentlige utredningskrav,


f) resultatene i tjenesteproduksjonen er i tråd med kommunestyrets eller fylkestingets


forutsetninger og/eller om resultatene for virksomheten er nådd.


Forvaltningsrevisjon ble lovfestet ved endringer i kommuneloven i 1992. Bakgrunnen for at


forvaltningsrevisjon ble innført som en del av revisjonen av kommunene og


fylkeskommunene var økte krav om effektivitet og måloppnåelse. Forvaltningsrevisjon


fungerer som et viktig verktøy for kommunens øverste politiske organ for å føre tilsyn og


kontroll med kommunens totale forvaltning og resultatene som oppnås. Kommuneloven slår


fast at forvaltningsrevisjon i kommuner skal skje i henhold til god kommunal revisjonsskikk.


Norges Kommunerevisorforbund har fastsatt en egen standard  — RSK 001 Standard for


forvaltningsrevisjon  — som definerer innholdet i god kommunal revisjonsskikk på området.


Det er viktig at utvelgelse av forvaltningsrevisjonsprosjekter skjer med bakgrunn i


overordnede risiko- og vesentlighetsanalyser. Dette for at revisjonsressursene settes inn på de


viktigste og mest kritiske områdene av kommunal forvaltning, og for at kommunen får


prosjekter som har god nytteverdi. På den måten kan forvaltningsrevisjon i størst mulig grad


gi effekter i form av organisasjonsmessig læring og utvikling i kommunen.


Tidligere gjennømførteforvaltningsrevisjoner


Etablering og drifi av bolig for enslige mindreårige flyktninger  — 2014


Eiendomsforvaltning -  2015


Bygge/dele/plansaksbehanding -  2015


Innkjøp -  2017


Tiltak og rutiner for reduksjon og forebygging av sykefravær  — 2018


Planla e ros'ekt


Compilo/Kvalitetslosen  — 2019
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Fremgangsmåte og metode


Ved utarbeidelsen av denne overordnede analysen har revisjonen benyttet seg av metode- og


datatriangulering. Det vil si at vi har analysert kommunens virksomhet fra ulike perspektiv og


med forskjellige former for data grunnlag. Formålet med denne tilnærmingsmåten er  å  kunne


gi et balansert og helhetlig bilde av kommunen og dens tjenesteproduksjon, som mulig. Figur


1  viser de ulike datakilder som er brukt for å vurdere og synliggjøre hvor, innenfor


kommunens tjeneste- og forvaltningsområder, forvaltningsrevisjon bør iverksettes.


 


Kommunens
årsmelding  1


1
, 3


i Tidligere " ] Kostratall 2017 '
:  forvaltningsrevisjoner ‘ _ i I


; »  » V A' ' " l


i i
‘r 1
[  Overordnet ]
«' !analyse  K


I l; J— ;


. I '' ,, Å 1


Forrige plan for


l


"  —  Hj Revisjonens erfaringer [


forvaltningsrevisjon 1 l


Spørreundersøkelse i1
l
l


Figur 1: Overordnet analyse - oversikt over kilder og metoder


l  kildematerialet inngår kommunens årsmelding for  2017, den forrige planen for


forvaltningsrevisjon (for perioden  2017-2018), rapporter fra tidligere gjennomførte


forvaltningsrevisjoner i kommunen, revisjonens erfaringer og data fra Statistisk Sentralbyrås


(SSB) KOSTRA-publisering 15. juni  2018.  I tillegg til dette bygger den overordnede analysen


også på resultatene fra en spørreundersøkelse distribuert til kommunestyre, kontrollutvalg


rådmannens ledergruppe.


Nærmere 0m metoden og datagrunnlaget


Trøgstad kommunes årsmelding for 201  7  gir informasjon om oppgaver kommunen har stått


overfor, på overordnet et nivå, samt innenfor kommunens ulike områder.  I  tillegg til dette


beskriver årsmeldingen framtidige utfordringer for kommunen og dens tjenesteproduksjon.
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Kommunens årsmeldingen kan også gi indikasjoner på mulige forbedringspotensial innenfor


ulike områder.


Trøgstad kommunes  overordnede  analyse for 201  7  — 2018  og Plan for forvaltningsrevisjon


for samme periode gir informasjon om de prioriteringer som har blitt gjort når det gjelder


gjennomføring av forvaltningsrevisj on i nær fortid.


Rapporter fra tidligere gjennomførteforvaltningsrevisjoner  — sammen med en gjennomgang


av kommunens oppfølging av disse  — gir informasjon om hvilke deler av kommunens


virksomhet som har vært gjenstand for forvaltningsrevisjon tidligere. En gjennomgang av


oppfølgingsrapportene gir informasjon om kommunen har fulgt opp revisjonens funn og


anbefalinger. En gjennomgang av disse rapportene kan bidra til å gi informasjon om


nåværende risikobilde innenfor de tidligere reviderte virksomhetene.


Revisjonens erfaringer  — både fra utøvelse av regnskapsrevisjon og forvaltningsrevisjon  — er


brukt i analysen fordi revisjonen, gjennom sitt arbeid skaffer seg inngående kjennskap til


kommunens virksomhet, og dermed har gode forutsetninger til å gi relevante og nyttige


innspill til hvilke temaer og områder som  — ut fra risiko- og vesentlighetsvurderinger  — vil


kunne være aktuelle med hensyn til forvaltningsrevisjon kommende planperiode.


Statistikk hentet fra  KOSTRA  benyttes også i analysen. KOSTRA er et nasjonalt


rapporteringssystem der alle landets kommuner og fylkeskommuner rapporterer regnskaps- og


tjenestedata til Statistisk sentralbyrå (SSB). Utvalgte KOSTRA-indikatorer på overordnet nivå


fra 2017 for Trøgstad kommune er sammenlignet med gjennomsnittene for kommunegruppe


10 i KOSTRA. Det vil si små kommuner som er sammenlignbare med Trøgstad når det


gjelder innbyggertall og økonomiske rammebetingelser. I tillegg til dette er Trøgstad


kommunes KOSTRA-tall sammenlignet med alle kommuner i Østfold, og alle kommuner i


landet unntatt Oslo. Indikatorene som er benyttet i denne analysen er av to typer  —


prioriteringsindikatorer og produktivitetsindikatorer. Prioriteringsindikatorer kan si noe om


hvor stor andel av egne ressurser kommunen prioriterer å bruke på de enkelte


tjenesteområdene. En tjeneste kan sies å være høyt prioritert hvis en kommune bruker en


relativt stor andel av sine ressurser på den. Produktivitetsindikatorene kan si noe om hva det


koster å produsere hver enhet av tjenesten. Produktiviteten kan sies å være høy dersom


ressursbruken er lav sett i lys av produksjonen.


Spørreundersøkelsen som er benyttet som kilde i analysen ble gjennomført blant medlemmene


i kontrollutvalget, kommunestyret, samt i rådmannens ledergruppe. Til sammen ble


spørreundersøkelsen sendt ut til 38 personer, og ble besvart av 18 (heretter kalt


<<respondentene») A  noe som utgjør en svarandel på 47 %. Dette er en noe lavere svarprosent


enn revisjonen kunne ønske seg. I undersøkelsen ble respondentene bedt om å peke på


områder innenfor kommunens tj eneste/forvaltningsområder, som respondenten mente det var


viktig å gjennomføre forvaltningsrevisjon i kommende to—års periode. Spørreundersøkelsen ga


også mulighet for å gi utfyllende kommentarer i åpne felt.
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Vi er av den oppfatning at de metodene og kildene som er benyttet til sammen gir et relevant


og tilstrekkelig datamateriale for å utarbeide en overordnet analyse for Trøgstad kommune  —


med den hensikt å kunne identifisere aktuelle områder eller tema for forvaltningsrevisjon for


perioden 2018-2020. Vi har ingen holdepunkter for å anta at datamaterialet inneholder


vesentlige feil, selv om dette ikke kan utelukkes (det kan for eksempel forekomme feil i
KOSTRA-tallene eller i kommunens årsmelding).


Datagrunnlaget analysen bygger på betrakter vi ut fra det ovennevnte som både gyldig og


pålitelig.


Risiko og vesentlighetsvurderinger


Vurderinger av risiko innebærer å identifisere, og vurdere betydningen av, relevante trusler


mot målsetninger på bestemte områder. Med «målsetninger» menes i denne sammenhengen


både hvorvidt kommunale vedtak og forutsetninger realiseres, krav i sentralt og lokalt


regelverk, omforente mål for den kommunale tjenesteproduksjonen og generelle hensyn til


effektiv og hensiktsmessig drifi. En kommune vil vanligvis ha en rekke målsetninger.


For en kommunes vedkommende vil risiko» og vesentlighetsvurdering i denne sammenhengen


innebære å gjøre en vurdering av innenfor hvilke områder av kommunens virksomhet det er


risiko for vesentlige avvik fra de vedtak, forutsetninger og øvrige mål som er satt for


virksomheten i kommunen. En overordnet analyse er rettet mot å synliggjøre  — ut fra


vurderinger av sannsynlighet for avvik og alvorlighetsgraden ved eventuelle avvik  — områder i


kommunen der det vil være mest hensiktsmessig å gjennomføre forvaltningsrevisjon.


Kapittelet nedenfor inneholder en overordnet analyse for Trøgstad kommune  — basert på


kildene som er vist til i kapittelet «Framgangsmåte og metode» over.
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Overordnet analyse for Trøgstad kommune


[Trøgstad kommune er man administratiw organisert på følgende måte:


du"


EH:
%äää%;


um


 


skum—:Mat


I  det følgende beskriver revisjonen funn og vurderinger med hensyn til de ulike


tjenester/forvaltningsrområdenes  aktualitet i  forbindelse med plan for forvaltningsrevisjon for


perioden  2019  — 2020.
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Respondentenes prioriteringer


På spørsmålet: «Med bakgrunn i dagens risikobilde, hvor viktig mener du det er å


gjennomføre forvaltningsrevisjon på følgende av kommunens tj enesteområder?» ga


respondentene i Trøgstad tilkjenne følgende prioritering:


senmlaammmusjnn 4  n


Oppvekst og kullur 4.11


Barnlhzge a.“


Teknisk m


Helse, Imam”. ag NAV/plett og omsalz 4.59


roa 2.00 3.00 am 5.00 enn ma


Glennonsnln


Figuren viser at respondentene mente det var Viktigst å gjennomføre forvaltningsrevisjon


innenfor virksomhetsområdet «Helse, barnevern og NAV/pleie og omsorg», etterfulgt av


«Oppvekst og kultur», «Teknisk», «Sentraladministrasjon» og «Barnehage».


Hvert enkelt område vil i det følgende bli vurdert, i den rekkefølgen som respondentene i


Trøgstad har prioritert dem.
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Helse, barnevern, NA V/pleie og omsorg


På spørsmålet om hvilke områder innenfor denne sektoren respondentene mente det var


viktigst  å  gjennomføre forvaltningsrevisjon, fikk revisjonen følgende tilbakemelding:


Barnevern


Fosterhjem


Knmnwnelegetjenesten


Helsesøstemenesten


Knmmunefvsloterapitieneslzn


Sykehjem


Hjemmesykepleie


memmehiew


Ordmng med brukerstyrt personlig asslsmu


Tiltalt for funksjonshemmede


Bollssosiale uenestev


Rusomsorg


Flyktnlnger


Økonomlsk sosialhlEIP


LOU


 


5'11


533


354


4,22


378


489


433


455


4.44


4.56


an


411


300 4  ut: 5,00 6  on 7 00


Glennomsnltt


Vi ser av denne fremstillingen at fosterhjem/bamevem blir prioritert høyest, etterfulgt av


sykehjem og tiltak for funksjonshemmede.


Det er ikke gjennomført forvaltningsrevisjoner på dette området de siste år.


Nøkkeltall


Trøgstad Kostmgruppe lt] Landet utenOslo


Netto driftsutgifter tll banneremsterresta per  innbyggar 022 år (kr)


Barn med melding ifl. innbyggamr 0- 17 år (prosent)


Prosentdelen  barn  med undersøking itl. innbyggarar 0-17 år (prosent)


Barn med  bamevemslflmk ifl.  innbyggarar 0-22 år (prosent)


Brutto driltsutgilier ( funksjon 244) per ham med undersøking eller tiltak (kr]


Brutto  drifisulgifler per barn som 1kkje er plassert av barnevernet (imksjon 251 ) (kr)


Brutto drillsutgiäer per  barn som er plassen av bamevemet (funksjon 252) (kr)


Barn med undersøking elhr tiltak per årsverk (funksjon 244) (antall)


Undersøkinga med handsamingtid innan 3 månader (prosent)


Enhet 2017 2017 2017


kr 12230 8104 7978


prosent 6,9 S 4,6


prosent 7,5 5.4 4,9
pmsent 6,7 4,7 3,9


kr 58399 42960 46496


kr 33879 33750 37963


kr 475630 385435 432387


anal] l7,7 21,5 19,9


prosent 90 SI 86
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En gjennomgang av KOSTRA  — tall for bamevernsområdet  i  Trøgstad (se tabell ovenfor),


viser at Trøgstad kommune har utfordringer på barnevemsområdet. Dette ser vi f. eks ved at


netto driftsutgifter til bamevernstjenesten er betydelig høyere i Trøgstad enn i


sammenlignbare kommuner i kostragruppe 10. Trøgstad ligger også mye høyere enn


gjennomsnittet for kommunene i Østfold. Tabellen viser også at den prosentvise andelen barn


med melding, undersøkelse og tiltak er høyere i Trøgstad enn for kommunene i kostragruppe


10 og landet for øvrig. Det er også verdt å merke seg at brutto drillsutgifter for barn som er


plassert av barnevernet er betydelig høyere i Trøgstad enn for gjennomsnittet i kostragruppe


10.  Forskjellen er ikke like stor dersom det sammenlignes med gjennomsnittet i Østfold.


Trøgstad kommune er midt inne i en kommunesammenslåingsprosess med nabokommunene


Eidsberg, Hobøl, Spydeberg og Askim. Revisjonen er kjent med at barnevemstjenesten er et


av de områdene det vil være et fokus på i denne forbindelsen. Revisjonen vurderer det som


lite hensiktsmessig å gjennomføre en forvaltningsrevisjon på dette området i Trøgstad kun


kort tid før ny stor-kommune er et faktum. Revisjonen vil derfor ikke anbefale at det


gjennomføres noe forvaltningsrevisjonsprosjekt på dette området nå. Revisjonen vil likevel


signalisere at bamevernstjenesten vil være et aktuelt område for forvaltningsrevisjon for den


nye storkommunen. Dette fordi bamevemstjenesten er et risikoområde i kommunal


forvaltning, hvor feil i forvaltningen kan føre til store menneskelige og økonomiske kostnader.


Sykehjemstjenesten var det området som ble prioritert nest høyest. Den neste tabellen viser


kostra-tall for helse- og omsorgstjenestene i Trøgstad kommune.


'rrngsrnd Kostrugruppe 10 LandetutenOsln Østfold
Nøkkeltall Enhet 2017 2017 2017


urgnerkonnrnnak helse- ngonsorgsnenesrer per irmbygger (kr) kr 27355 17575 25456
Årsverk helse og omsorgper 10 000 innbygger (årsverk) årsverk 317,6  335,2  312,3


Netto anrsrngmerrnnnrsorgstienesrer lprosent av knnrrnunens samlede netto dritls (pmsenl) prosent 36 34 SH
Andelbnåkerreltede årsverk tonsoqsn'eneslen ml hekefignldamingwmsenn prosent 74.11 74.8 74.B


Årsverk per bmkcr av nnsorpljenester (årsverk) årsverk 0.40 0,56 0,57
Andel innbyggere  80  år og over som bmker hjemmetjenester (prosentl prosent 33.6 33.9 32.4


Andel bnrkere av hjemmetjenester  0-66  år (prosent) prosent 57,7 44,9 47


Andel innbyggere 80 år og over som er beboere på sykehjem (prosent) prosent 17.7 1 1,5 12,6


Andel bmkertilj-rassede enemm m/ eget bad/wc (presenil prosent 88.4 86,1 89,2
organer per opplwklsdogi i 'ml'msjon (kr) kr 2553 3569 3431)
Andclpmmle msmusjonsphsser (prosent) prosent 0 2.4 5.9


Legetrmer per uke per beboer  I  sykehjem (liner) mer 0,41 0,45 0,55


Andel rnnbyggm 67-79 år med dagaknvnersrrbud [prosent) pmsenr 0 0 0,65
Netto drmsmgrrler til kormnurreheserjenesten rpmsent av komm-rens samlede netto dn'tlsmgiler (prosent) prosent 4 4,3 4,6


Avtalte legeårsverk per 10 000 innbyggere (årsverk) årsverk 9 10,4 1 1,1
Avtalte fysnrmnemårsverk per 10 000 nnbyggere (årsverk) årsverk 7.1 9.5 9.5
Avtalte årsverk r nesesnsjnns- og skoleheserjenesren per 10 000 innbyggere 0-20 år (årsverk) årsverk 61.5 423 39.4
Andelnyfidle med hjemmebesøk Innen to uker etter hjemkomsl  lpmsenl) prosent 36.7 92,7 90,6


Sammenligner man Trøgstad kommunes tall med kommunene i kostragruppe  10  vil man se at


for nøkkeltallet «Utgifter kommunale helse- og omsorgstjenester pr. innbygger», ligger man


på samme nivå. Når det gjelder «Årsverk helse og omsorg pr. 10 000 innbygger» ligger man


lavere enn i kostragruppe 10, men litt over gjennomsnittet for kommunene i Oslo. Når det


gjelder «Netto drifisutgifier til omsorgstjenester» ligger Trøgstad noen prosentpoeng over


både kommunene i kostragruppe  10  og gjennomsnittet i Østfold.
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Rådmannen rapporterer i årsmeldingen for 2017 at Trøgstad kommune har hatt mindre press


på omsorgstjenestene, spesielt i forhold til institusjons—plasser. Tidligere innleide


sykehjemsplasser i Marker og Eidsberg avviklet i løpet av 2017. Rådmannen informerer også


om at kommunen har benyttet sengeplasser på Helsehuset i betydelig mindre grad enn


tidligere.  I  årsmeldingen blir det opplyst at det er igangsatt en bred ekstern gjennomgang av


driften for om mulig å finne fram til en mer optimal drift. Dette ivaretas ved at Trøgstad


kommune er referansekornmune i forsøksordningen med statlig finansiering av


omsorgstjenester (SIO). Resultatene fra SIO-prosjektet vil bli benyttet i arbeidet med å se på


mulighetene for en mer kostnadseffektiv drift. Endret forhold mellom institusjonstilbud og


tjenester i hjemmene, forebygging og tidligere innsats, samt utvidet bruk av elektroniske


verktøy vil være sentrale elementer i denne vurderingen.


Pleie og omsorgstjenesten utgjør en sentral del av enhver kommunes forvaltning og drift.


Store personellmessige og økonomiske ressurser er investert og eventuelle feil i forvaltningen


vil potensielt ha store konsekvenser for enkeltmenneskers liv og helse.


1 og med at Trøgstad kommune har igangsatt en ekstern gjennomgang av sine helse- og


omsorgstjenester, samt at kommunen står oppe i en kommunesammenslåingsprosess, vurderer


revisjonen det dithen at et forvaltningsrevisjonsprosjekt ikke er hensiktsmessig i denne


planperioden.
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Oppvekst  og kultur


På spørsmålet om hvilke områder innenfor oppvekst og kultur man ville vurdere i forhold til


forvaltningsrevisjon ga respondentene i Trøgstad til kjenne følgende prioriteringer:


Grunnskole 4.44


Spesialunduvismng ' 4  ss


Tillakmotmubbing e 5.22
' ., . ”nl


mum p: undervisning 5 22


Lærenelxhet 4 u


skule/rum Samarbeid ;  54


sro 3.39


Barnehage :: 22


Blbllmek 3'25


Kulturskole a 33


Kultur og mm: a u


Voksenopplæring :  su


1  on Lou 3.00 4.00 5  no enn 7,00


Glennnmsmn


Vi ser av denne tilbakemeldingen at det er tiltak mot mobbing, kvalitet på undervisning og


spesialundervisning, som prioriteres høyest.


Det er ikke gjennomført forvaltningsrevisjoner innenfor sektoren «Oppvekst og kultur» de


senere år.


Den neste tabellen viser nøkkeltall for grunnskolesektoren i Trøgstad sammenlignet med


kommuneri kostragruppe 10 og landet for øvrig.
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Tingstad Knstngmppe  10 Landet uten  Oslo


Nøkkeltal Enhet 2017 2017 2017


Årslm'er til særskilt norskopplæring per elev ned særskilt mlskoppkering antall 37,3 51,8 38,2


Antiwar til spesialimdervisning per elev ned spesahnrlervisning antall 128,3 132,7 135,4


Elever ikorrmmal: og private gmnskoler som lår særskilt mrsksuppkering prosent 2,1 5,4 5,5


Elever 1 kommmb og  private gummkoler som lår spesiahrrlerv'nning prosent 7,5 8,5 7,9


Elever på nestringmvå 3- 5, msjomh prøver i bsing 8,tn'nn prosent 74,6 69,2 72,8


Ebver på [Testi-ingsnjvål-S, msjomle pmveriregningänim prosem 71,7 67,1 69,2


GmppeslømtlseZ antall 15,7 151 16,5


Gjenmn-snirtlig gunmkolepocng antall 40,9 40,9 41,4


Netto diiiismgiiter gnrm-skolesektor  (202, 215, 222, 223),  iproscm av sambde neue dun—ign; piesen 23,6 23,8 23,2


Netto drillsmgitter m gnmnskoleseklm (202, 215, 222, 223),  per imbyggcr 6—15 år kr 111366] [14957,3  [07653,7


Av resultatindikatorene i denne  tabellen, dvs mestringsnivå på 8. trinn og gjennomsnittlig


grunnskolepoeng, kim vi lese at Trøgstad ligger en god del høyere i mestringsnivå på lesing og


regningen enn sammenlignbare kommuner. Når det gjelder gjennomsnittlig grunnskolepoeng


ligger man på nivå tilsvarende kostragruppe  10  og litt over gjennomsnittet i skolen. Isolert sett


indikerer disse tallene at kvaliteten på undervisningen er på et godt nivå. Revisjonen legger


merke til at årstimer til spesialundervisning pr. elev ligger noe under sammenlignbare


kommuner. Prosentandelen elever som før særskilt norskopplæring legger klart under


sammenlignbare kommuner i kostragruppe 10 og gjennomsnittet i Østfold.


Respondentene i Trøgstad ga uttrykk for at tiltak mot mobbing var et viktig område å vurdere


i forhold til en eventuell forvaltningsrevisjon. I årsmeldingen for 2017 stadfester rådmannen at


skolene i Trøgstad har nulltoleranse for mobbing. Det sies videre at «Mobbing er noe vi alltid


må jobbe med å forebygge. En elev som opplever å bli mobbet er en for mye». Av


årsmeldingen fremgår det at det jobbes med det sosiale miljøet på alle kommunens skoler. På


ungdomstrinnet gjennomførte 10. trinn den obligatoriske elevundersøkelsen i november  2017.


I årsmeldingen kan vi lese at «Resultatene viser en pasitiv utvikling på noen indikatorer og


uendret eller litt tilbake på andre indikatorer».


I formålsparagrafen for skolen, opplæringsloven  §  1—1 siste ledd, står det:


«... Skolen og lærebedrifta skal møte elevane og lærlingane med tillit, respekt og krav og gi


dei utfordringar som fremjar danning og lærelyst. Alle former for diskriminering skal


motarbeidast».


Opplæringsloven kapittel 9a handler om elevenes læringsmiljø. I  §  9a—1 står det at: «alle


elevar i grunnskolen og vidaregåande skolar har rett til eit godt jfvsisk og psykososialt miljø


som fremjar helse, trivsel og læring».


Det betyr at ingen former for trakassering og mobbing skal tolereres. Ifølge opplæringsloven  §


9a—3 har både ansatte og ledelse ansvar for at krenkelser og mobbing opphører straks. Rektor


har ansvaret for at skolen jobber kontinuerlig og systematisk med skolemiljøet (§ 9a—4 i


opplæringsloven).


Det har vært et sterkt fokus på tiltak mot mobbing fra sentrale skolemyndigheter de senere år.


I og med at det ikke er gjort noen forvaltningsrevisjoner på grunnskoleområdet i Trøgstad


anbefaler revisjonen kontrollutvalget å vurdere forvaltningsrevisjon på dette området.
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Revisjonen vil anbefale kontrollutvalget  å  vurdere en forvaltningsrevisjon som undersøker


kommunens arbeid og tiltak mot mobbing i skolen.


Tekniske tjenester


Det fremgår av den neste grafiske fremstillingen at det ikke var noe enkelt område som klart


skilte seg ut da respondentene i Trøgstad ble bedt om å vurdere viktigheten av


forvaltningsrevisjon innenfor ulike områder av denne sektoren.


ayggmk 4 44


Rtgultnh—gapjanm 4.15


 


Kommuneplan . 4,00


Brann ug ledning 4  as


Vann agavløu Us


Re "Wagle" 3.50


Vewedllkehuld 4  25


Eiendumstarvzumng 4.33


Skog, mum og jor-forvaltning 3.72


1  na 2.00 3.00 4  no s  un 5.00 7  on


Gjenncmsmn


Det er gjennomført to forvaltningsrevisjoner innenfor tekniske tjenester de siste år.


«Eiendomsforvaltningen» og «Bygge/dele/plansaksbehanding» ble begge gjort til gjenstand


for forvaltningsrevisjon i  2015.  Det er bestilt oppfølgingsrapporter knyttet til begge disse


forvaltningsrevisjonene. Revisjonen mener det er lite hensiktsmessig å  gjøre ytterligere


revisjoner på disse områdene før oppfølgingsrapportene er levert og politisk behandlet. Brann


og redning er et annet område som respondentene i Trøgstad prioriterer høyt. Indre Østfold
Brann og Redning IKS er et av de selskap Trøgstad kommunestyre har inne i sin plan for


selskapskontroll. Revisjonen mener det er lite hensiktsmessig å gjøre en forvaltningsrevisjon


på dette området før denne selskapskontrollen er gjennomført og politisk behandlet.
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Det er gjennomført flere forvaltningsrevisjoner opp imot de tekniske tjenester de siste år.


Revisjonen anbefaler derfor ikke at det gjennomføres ytterligere forvaltningsrevisjoner på


dette området i kommende planperiode.


Sentraladministrasjon


Den neste grafiske fremstillingen viser at respondentene i Trøgstad prioriterte IT-sikkerhet og


kommunesammenslåingsprosessen høyest, dersom det skulle gjennomføres


forvaltningsrevisjon på sentraladministrasjonens område.


Post ng arkiv 4.33


IT slkkerhel 5  ss


,,? "


Økouemmvrms ' 4.44


Regnskap 4  as


Lønn 3.57


lnlemknnlmll/kvalitelssikrmg 4.53


Arbeidsgiverwlm'kk 3.82


011:"t innkmp/anskaflelser 4.59


Eukk as  varshng 4  39


Persulwem 4.59


Beledskap 4  47


Skau/Innfordring 4  os


HMSarbeid 4,06


Opplølging av polmske vedtak 4,67


.—  =  —v =» .,i
NAV, “Nix-W r ‘  >: l! 3-9;", 5,05Kcmmunesammenslåingspmsess g;


 


me 2.00 3.00 4  no 5.00 s 00 7  w


GJennorrLsnm


NorSIS (Norsk senter for informasjonssikring) som er en del av regjeringens helhetlige satsing


på inforrnasjonssikkerhet i Norge, har sommeren 2018 utgitt en rapport som peker på at det er


store mangler ved norske kommuners evne og kapasitet til å håndtere egen IKT-sikkerhet


(htt s://norsis.no/w —content/u loads/2018/05/Utrednin -Kommune—CSIRT.  d  .  I rapporten


vises det til at både Riksrevisjonen, Datatilsynet og Digitalt sårbarhetsutvalg har påpekt en


rekke brudd på personvemreglene, alvorlige svakheter i inforrnasjonssikkerheten og


kompetansemangel innen IKT-sikkerhet i kommunene. Basert på vurderinger som er gjort i


denne rapporten, samt det faktum at respondentene i Trøgstad også har pekt på IKT-sikkerhet


som et aktuelt forvaltningsrevisjonstema, anbefaler revisjonen kontrollutvalget å vurdere
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dette.  Revisjonen  vil også peke på at dette vil være et aktuelt forvaltningsrevisjonsprosjekt for


den nye stor—kommunen.


En så stor kommunesammenslåingsprosess som Trøgstad nå er en del av vil med stor grad av


sannsynlighet skape usikkerhet hos kommunalt ansatte, kommunens politikere og


befolkningen for øvrig. Revisjonen vurderer at risikoen er høy når ulike kommunale kulturer,


innenfor alle sektorer av kommunal drifi og forvaltning, skal slås sammen i enheter under en


ny felles ledelse. Revisjonen er derfor at den oppfatning at en forvaltningsrevisjon på dette


området er aktuell. En nødvendig forutsetning for kommunesammenslåingsprosessen er


medarbeidernes engasjement og deltakelse i prosessen. Revisjonen mener at et


forvaltningsrevisjonsprosjekt på kommunesammenslåingsprosessen, hvor fokuset er på


hvordan medarbeiderne har opplevd og opplever situasjonen, vil kunne gi svar og


opplysninger som den politiske og administrative ledelsen vil kunne ha nytte av i arbeidet med


å skape den nye storkommunen etter sammenslåingen i 2020. Revisjonen anbefaler derfor at


kontrollutvalget vurderer et forvaltningsrevisjonsprosjekt vedrørende


kommunesammenslåingsprosessen, hvor fokuset er på medarbeideme i kommunen.


Aktuelle forvaltningsrevisjonstemaer


> Tiltak mot mobbing i skolen


> lKT—sikkerhet/personvem


> Kommunesammenslåingsprosess  — medarbeiderfokus


Side: 16







Plan  for forvaltningsrevisjon  — kontrollutvalgets  prioriteringer


Kontrollutvalget  i  Trøgstad har i møte  10.09.2018  utarbeidet følgende plan for forvaltningsrevisjon


for perioden  2019  — 2020.


Prosjekttittel


1
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1. Innledning 
Tertialrapporten gjengir i kap. 2 status for kommunens finansportefølje, gjeldsforvaltning og midler til 


driftsformål. I kap. 3 følger rådmannens vurdering av den samlede økonomiske situasjon pr. 31.08.18, mens 


virksomhetsledere og rådmannens stab i kap. 4 beskriver utviklingstrekk for egen virksomhet, økonomisk status 
pr. 31.08.18 og eventuelle tiltak som er iverksatt i forhold til økonomiske avvik. Avvikene i forhold til budsjett er 


i hovedsak oppgitt i henhold til norm for gjennomsnittlig forbruk pr. 31.08.18. 
 







 
Trøgstad kommune Tertialrapport 2 - 2018 Side 3 


 


 


2. Finansforvaltning 
 
Kommunens reglement for finansforvaltning ble sist vedtatt i juni 2016 (k-sak 52/16). Fra 01.01.17 er det 


vedtatt endringer i forskrift om kommuners og fylkeskommuners finansforvaltning. Hensikten med endringene 
er å tydeliggjøre hvilken risiko og hvilket ansvar som følger dersom kommunestyret tar opp kortsiktige lån. 


Endringene innebærer følgende: 


 


• I bestemmelsen som sier at kommunens finansreglement skal sette rammer som hindrer kommunen i å 
ta vesentlig finansiell risiko, er det spesifisert at dette også omfatter kommunens refinansieringsrisiko 


ved opptak av lån. 


• I bestemmelsen som stiller krav til rutiner for vurdering og håndtering av finansiell risiko, er det 
spesifisert at dette også vil omfatte refinansieringsrisiko ved opptak av lån. 


• For å synliggjøre refinansieringsrisikoen for lokalpolitikerne, skal det i rapportene fra administrasjonen 


til kommunestyret opplyses om lån som forfaller og som må refinansieres innen tolv måneder. 


• Begrepet finans- og gjeldsforvaltning benyttes gjennomgående, ikke bare finansforvaltning. 
 


I henhold til finansreglementet skal rådmannen i forbindelse med tertialrapportering gi kommunestyret rapport 


om status for finansporteføljens utvikling og risikoeksponering. 
 


En andel av midlene fra Utviklingsfondet er plassert i bank (ca. 7,9 mill.) kroner, mens hoveddelen av 
utviklingsfondet er plassert i pengemarkedsfond og obligasjonsfond hos Alfred Berg Kapitalforvaltning AS. 


Forvalter gir i sin månedlige rapport følgende oppsummering av resultatet pr. 31.08.18 (beløp i hele 1.000 kr): 


Fond 
Markeds-


verdi 
31.12.17 


Markeds-
verdi 


30.04.18 


Markeds-
verdi 


31.08.18 


Kontant 
inn/ut 


Resultat 
I perioden 


Tidsvektet 
avkastning i % 


31.12.17-31.08.18 


Alfred Berg Pengemarked 10.043 10.086 10.132 0 89 1,02 


Alfred Berg Kort Obligasjon 23.683 23.782 23.925 0 242 0,89 


SUM 33.726 33.868 34.057 0 331 0,98 


 
Til sammenligning var resultat for samme periode i 2017 på kr 561.000 (1,70%). Årets budsjett er på kr 


700.000.  


 
I tabellen nedenfor sammenholdes beholdningen pr. 31.12.17, 30.04.18 og 31.08.18 med finansreglementets 


rammer for forvaltning av utviklingsfondet. Midlene som er plassert i bank er tatt med i beregningen, uten 
tillegg av renter. 


 


Beholdning pr.  
Bankinnskudd / 
pengemarked 


Obligasjonsfond 


31.12.17 43 % 57 % 


30.04.18 43 % 57 % 


31.08.18 43 % 57 % 


Finansreglementet   


Normal posisjon 50 % 50 % 


Min. % 0 % 0 % 


Maks. % 100 % 90 % 


 


Kommunen har mange av sine lån knyttet til 3 måneders NIBOR rente tillagt en margin. Pr. august 2018 er 3 
måneders NIBOR (månedsgjennomsnitt av nominell rente) på 1,04 %, mot 0,80 % i august 2017. Endringer i 3 


måneders NIBOR påvirker både innlån og bankbeholdning. Så lenge gjelden er nesten tre ganger så stor som 


bankbeholdningen vil en økning i NIBOR medføre høyere renteutgifter som da vil overstige renteinntektene.  
 


I henhold til vedtatt budsjett ble det i juni inngått avtaler om låneopptak med til sammen kr 50,225 mill. kr, 
fordelt med 24 mill. kr i Kommunalbanken og 26,225 mill. kr i KLP Banken AS. Lån til Skoleenga på kr 17,675 


mill. kr er tatt opp som et pt.lån med 1 års avdragsfrihet. Øvrige lån har rente knyttet til 3 måneders NIBOR 
med flytende margin. Kommunen har tatt opp 6 mill. kr i Startlån fra Husbanken. 


 


Renteutjevningsfondet på 7,7 mill.kr vil til en viss grad kunne dekke opp for en renteøkning. Med de pågående 
investeringer og tilhørende gjeld er Trøgstad kommune sårbar for renteøkninger. For å ivareta kravene i 


kommunens finansreglement og for å skape større forutsigbarhet er det er inngått avtale om 3 års fastrente på 
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nærmere 116,9 mill. kr, noe man anser riktig sett i lys av kommunens betydelige lånegjeld. Pr. 31.08.18 er 
andel rentesikret lånegjeld 46,6 % (uten startlån). Kommunen har ingen kortsiktige lån som forfaller og må 


refinansieres de neste 12 måneder, men fastrenteavtaler tilsvarende ca. 13,5 mill. kr utløper i juli 2019. Det er 
ikke gjennomført konvertering av eldre gjeld i 2018. Når det gjelder løpetid for lånene vises det til note 18 i det 


avlagte regnskapet for 2017.  


 
 


Tabellen nedenfor viser status for kommunens lån (beløp i hele 1.000 kr). 


 
  


31.12.17 30.04.18 31.08.18 
Rentevilkår pr. august 2018 


Flytende Fast 


Husbanken – startlån 21.623 21.067 26.655 1,5 %  


Husbanken – øvrige lån 7.705 7.374 6.972 1,5 % 2,1 – 3,1 % 


Kommunalbanken 233.252 230.243 250.691 1,6 % 1,8 – 2,7 % 


KLP - Kommunekreditt 198.123 196.030 212.640 1,6 % 1,75 % 


SUM 460.703 454.714 496.958   


 


 
Status for kommunens bankbeholdning (beløp i hele 1.000 kr). Summene er inkl. 7,9 mill. kroner knyttet til uttak av 


aksjefond i Alfred Berg Kapitalforvaltning AS. 
 31.12.17 30.04.18 31.08.18 Rentevilkår pr. august 2018 


Trøgstad Sparebank 199.365 161.702 141.809 2,0% 
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3. Kommunens generelle økonomiske situasjon 
 


 
 


 
Kommentarer til driftsregnskapet: 


 
10 – Lønn og sosiale utgifter 


Lønnsutgiftene ligger samlet sett ca. 7,5 mill kr over gjennomsnittlig forbruk. Det har påløpt merutgifter til 


vikarer, ekstrahjelp, engasjementstillinger og overtid. Vikarutgiftene dekkes til en viss grad opp av syke- og 
fødselspengerefusjoner. Noe av merforbruket på lønnsutgifter dekkes opp av refusjoner fra andre kommuner. 


Engasjementstillinger er i stor grad dekket av tilskuddsmidler eller fond som ikke er inntektsført pr. 31.08.18. 
Det forventes at lønnsutgifter på årsbasis vil ende med et merforbruk som overstiger sykepenge-/foreldre-


pengerefusjoner og tilskudd til engasjementstillinger. Ledige midler på reservert bevilgning til lønnsoppgjør vil 
langt på vei dekke opp for merforbruket. 


 


11-12 – Kjøp av varer og tjenester som inngår i kommunens egenproduksjon 
Kommunens utgifter til kjøp av varer og tjenester ligger samlet sett ca. 6,1 mill. kr over gjennomsnittlig forbruk. 


Merforbruket gjelder kontingenter, lisenser og serviceavtaler som er betalt for hele året. Pr. 31.08. er 
utgiftsførte energiutgifter kr 300.000 over årsbudsjett. Merforbruket kan i stor grad tilskrives en lang og kald 


vinter samt sen fakturering for år 2017, noe som medførte at betydelige energiutgifter fra 2017 ble utgiftsført 


på 2018. På inventar/utstyr og konsulenttjenester er det store merutgifter. Mye av dette knytter seg til 
nødvendige anskaffelser i forbindelse med overgang til IKOMM AS. Merutgiftene vil til en viss grad kunne 


dekkes opp av tilbakebetaling til kommunen etter avvikling av Indre Østfold Data IKS. På vedlikehold av bygg 
og anlegg er det betydelige merutgifter. Disse vil bli dekket inn av vedlikeholdsmidler (bruk av fond). 


 
13 – Kjøp av tjenester som erstatter kommunal tjenesteproduksjon  


Kjøp av tjenester som erstatter kommunal tjenesteproduksjon har et merforbruk på 2,1 mill. kr. Dette har 


sammenheng med at enkelte interkommunale samarbeidstiltak er betalt for hele året.  
 


14 – Overføringsutgifter/tilleggsbevilgninger 
Overføringsutgifter ligger samlet sett noe lavere enn budsjett. I overføringsutgiftene inngår reserverte 


bevilgninger (eksempelvis til lønnsoppgjør). Disse er det ikke dratt veksler på pr. 31.08.18. På den annen side 


har det, som følge av merforbruket til kjøp av varer og tjenester, påløpt ekstra utgifter til momskompensasjon. 
Momskompensasjonsutgiften har sin motpost under 17 Refusjoner, og den er et nullsumspill i driften.   


 


8 periode 2018 Regnskap Rev.budsjett Forbruks- Anbef.


Virksomhet hittil i år 2018 prosent forbr. % % KR


1.----- Trøgstad kommune 4 737 0 -13 272


DR - Driftsresultat 4 623 -2 894 -159,74 % -15 087


FR - Finansresultat 114 2 894 3,94 % 1 815


DI - Driftsinntekter 274 913 411 866 66,75 % 322


DU - Driftsutgifter 279 536 408 972 68,35 % -15 409


FI - Finansinntekter 21 602 44 407 48,65 % -8 004


FU - Finansutgifter 21 716 47 301 45,91 % 9 820


10 - Lønn og sosiale utgifter 178 538             269 241      66,31 % 63,50 % -2,81 % -7 570


11- Kjøp varer/tj. - egenprod. 24 160               31 651        76,33 % 66,67 % -9,66 % -3 058


12- Kjøp varer/tj. - egenprod. 18 775               23 551        79,72 % 66,67 % -13,05 % -3 074


13 - Kjøp av tjenester 39 567               56 212        70,39 % 66,67 % -3,72 % -2 090


14 - Of.utg./tilleggsbev. 18 496               28 317        65,32 % 66,67 % 1,35 % 383


15 - Finansutgifter 21 716               47 301        45,91 % 66,67 % 20,76 % 9 820


16 - Salgsinntekter 36 389               56 997        63,84 % 66,67 % -2,83 % -1 611


17 - Refusjoner 32 836               40 027        82,03 % 66,67 % 15,36 % 6 150


18 - Overføringsinntekter 205 688             314 842      65,33 % 66,67 % -1,34 % -4 217


19 - Finansinntekter 21 602               44 407        48,65 % 66,67 % -18,02 % -8 004


Regnskap 


AVVIK
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15 – Finansutgifter 
Finansutgifter har et betydelig positivt avvik som i hovedsak skyldes at avskrivninger ikke er bokført. 


Avskrivninger har ikke resultateffekt da disse har sin motpost under 19 Finansinntekter. Renteutgifter er 
påvirket av periodisering av påløpte renter, dette reguleres pr. 31.12.18 når årets påløpte renter utgiftsføres. 


Resultatet må også ses i sammenheng med at budsjettert avsetning til fond og overføring til 


investeringsregnskapet i liten grad er bokført.  
 


16 – Salgsinntekter 
Salgsinntektene ligger 1,6 mill. kr under budsjett, noe som er normalt på denne tiden av året. Avviket mot 


periodisert budsjett er mindre enn de to foregående år. Det påregnes ingen svikt i salgsinntekter på årsbasis.  


 
17 – Refusjoner 


Refusjoner ligger godt over budsjett. Dette er i stor grad momskompensasjonsinntekter, noe som har 
sammenheng med merforbruket på kjøp av varer og tjenester. Når det gjelder sykepengeinntekter og 


foreldrerefusjoner ligger disse over budsjett og høyere enn samme periode i fjor. Merinntekter på sykelønn og 
foreldrerefusjon dekker opp for deler av vikarutgiftene. 


 


18 – Overføringsinntekter 
Trøgstad kommune har etter 8 måneder en skatteinngang 82,2% av landsgjennomsnittet, mot 82,9% på 


samme tid i fjor. Summen av skatt og netto inntektsutjevning ligger som i fjor på 94,4 %. Skatteinntektene er 
kr 927’ høyere enn på samme tid i fjor, og har et positivt avvik på kr 650’ når det sammenlignes med 


gjennomsnittlig skatteinngang de to siste årene. Samtidig ligger inntektsutjevningen kr 64.000,- under budsjett 


etter 8 måneder. KS har pekt på at skatteinngangen forventes å flate ut gjennom året, noe som nå viser seg å 
være riktig. Eiendomsskatteinntektene er innkrevd for hele 2018 og viser en merinntekt på kr 116.000,-. 


 
19 – Finansinntekter 


Hovedårsaken til lave finansinntekter er at motposten til avskrivninger foreløpig ikke er bokført, og at det i liten 
grad er ført bruk av fond. Opptjent gevinst (ikke bokført) fra midler plassert i Alfred Berg Kapitalforvaltning AS 


ligger under periodisert budsjett. På årsbasis anslås gevinsten å bli kr 200’ lavere enn budsjettert. Rente-


inntekter i bank ligger over periodisert budsjett og utgjør 2,2 mill. kr pr. 31.08.18. Det antas at renteinntekter 
på bankinnskudd vil gi ca. kr 900’ mer enn budsjettert på årsbasis. Mottatt utbytte fra Trøgstad Elverk utgjør kr 


788’, noe som er 318’ mer enn budsjettert. 
 


 


Kommentarer til investeringsregnskapet: 
 


Følgende prosjekter pågår: 


• Overføringsledning til Eidsberg (avløp) ble ferdig i juli og er satt i drift. 


• På pilotprosjekt trykkavløp pågår anleggsarbeidene. Anslått ferdigstillelse er 31.12.18. 


• Utvidelse av Sandstangen vannverk er ferdigstilt.  


• Arbeider med ny varmesentral til Trøgstad ungdomsskole og Trøgstadhallen pågår. 


• Barnehagen i Båstad ble tatt i bruk 01.07.18. 


• Skoleenga (boliger for heldøgns pleie og omsorg) og formålsbygget (personalbase og 
dagsenter/aktivitetssenter) ble ferdigstilt i mai (formålsbygget) og juni (leilighetene). 


• Sprinkling ved Trøgstadheimen pågår. 


• Ny omsorgsbolig for salg i Skoleveien 3 er påbegynt. 


 
 


Konklusjon: 
Etter 8 måneders drift er periodisert resultat negativt for flere av kommunens virksomheter. Årsakene er 
eksempelvis etterslep på inntekter, at kjøp av varer og tjenester gjelder hele året, at tiltak mot brukere er 


høyere enn budsjettert eller at bruk av fond vil gjøre at man oppnår balanse ved årets slutt. Noen av 
virksomhetene rapporterer merforbruk på en avdeling og forventer å dekke dette merforbruket innenfor egen 


virksomhet. 
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Følgende virksomhet angir negativ prognose for året: 
 


Virksomhet Avvik pr. 31.08.: Prognose pr. 31.12.: 


Pleie og omsorg Minus 4,1 mill. kr Minus 2,9 mill.kr 


 


Virksomhet Teknikk og næring varslet merutgifter knyttet til vintervedlikehold på kommunale veier (snøbrøyting 


og strøing) og merutgifter til energi i tomme formålsbygg ved forrige rapportering. Dette ble dekket inn ved at 
virksomheten fikk tilført 1 mill. kr til strømutgifter, veivedlikehold og snøbrøyting.  


 
Følgende inntekter eller besparelser kan dekke opp for merforbruket: 


• Økte finansinntekter 


• Ubenyttede midler i årets lønnsoppgjør 


• Tilbakebetaling fra IKS  


• Merinntekter eiendomsskatt 


• Virksomheter med mindreforbruk kan dekke opp for virksomhete med merforbruk 
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4. Måloppnåelse for den enkelte virksomhet 
Dette kapitlet inneholder utdrag av virksomhetsledernes tertialrapporter. Det er lagt til grunn en felles struktur 
uten at det er lagt vekt på å samordne språkdrakt, fremstilling og innhold. Dette for at den enkelte leder med 


egne ord skal beskrive utviklingen innenfor egen virksomhet. 
 


Personalkontoret utarbeider kvartalsvise sykefraværsrapporter til NAV og arbeidsmiljøutvalget. For å være 


rasjonelle er det valgt å benytte tall fra disse rapportene i tertialrapporten. Samlet sykefravær for Trøgstad 
kommune er på 6,9 % etter 6 måneder, mot 7 % på samme tid i fjor. Av dette utgjør egenmeldt sykefravær 


0,9 %, (som pr. 30.06.17). Det er store variasjoner mellom virksomhetene. Lavest sykefravær pr. 1. halvår 
2018 har Trøgstad ungdomsskole, Båstad skole og SFO og Administrasjon/økonomi. Virksomhetene Båstad 


barnehage og NAV har høyest sykefravær 1. halvår 2018. 
 


 


 


4.1 Bo- og dagtilbud for funksjonshemmede – virksomhetsleder Berit A. Enger 
 
Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2018 


• Det er utarbeidet tiltaksplaner i Gerica for kvalitetssikring og brukersikkerhet. I tillegg planlegger vi 


innføring av håndholdte terminaler.  


• Nye aktivitetslokaler og leiligheter er tatt i bruk. Flere nye brukere mottar tjenester og flere 
medarbeidere er ansatt, bl.a. leder for aktivitetstilbudet. Det kreves omstillingsevne og fleksibilitet fra 


de ansatte.  


• Virksomheten er involvert i flere arbeidsgrupper i forbindelse med bygging av Indre Østfold kommune. 


Dette er tidskrevende og merkes på alle nivåer i virksomheten. 


• Sommerferieavviklingen har fungert bra. 


• Arbeidet med myndiggjøring av medarbeiderne, kommunikasjon og samarbeid fortsetter. Avdeling 
Parkveien har opprettet HMS-team som jobber målrettet med arbeidsmiljøet. 


• Fra omsorg til mestring er på dagsplanen, med fokus på et mest mulig selvstendig liv. Vi ser på 


mulighetene for å utvide bruken av velferdsteknologi. 


• Brukermedvirkning skal prege tjenesten vår på alle nivåer, fra vedtak til det daglige møtet. 


• Det samarbeides på tvers av avdelinger og virksomheter, samt med frivillige organisasjoner og på tvers 
av dagens kommunegrense. 


• Enkelte avdelinger har hatt høyt sykefravær over en lengre periode. De sykemeldte følges opp ifølge 


IA-rutiner. Samtidig er det viktig å ivareta andre medarbeidere som får merbelastning pga. 
sykefraværet. 


• Virksomheten benytter seg av eksterne konsulenttjenester for faglig veiledning. 


• Flere leiligheter på Kirkeng er under oppussing. 


 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2018 
• Deltakelse i prosjekt- og arbeidsgrupper i forbindelse med bygging av nye boliger. 


• Kartlegging og planlegging av tjenestetilbud til fremtidige brukere. 


• Arbeider med myndiggjøring av medarbeiderne, kommunikasjon og samarbeid. 


• Utvikling og iverksetting av aktivitetstilbud i samarbeid med flere virksomheter fortsetter.  


• Håndholdte terminaler for dokumentasjon planlegges tatt i bruk. 


• Fra omsorg til mestring. Se brukernes ressurser og legge til rette for mest mulig selvstendige liv. 


• Brukermedvirkning på alle nivåer, fra vedtak til det daglige møtet. 


• Samarbeid på tvers av avdelinger og virksomheter. 
 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2018: 9,6 %, hvorav 1,1 % er egenmeldt.  


Virksomheten gjør følgende for å øke nærværet og skape en helsefremmende arbeidsplass: 


• Jobbnærvær er tema på personalmøter. 


• Har jevnlig kontakt med den sykemeldte, og tilrettelegger slik at de kan være tilstede helt eller delvis.  


• Fokus på at ansatte bør benytte egenmelding fremfor sykemelding der det er mulig. Vi tror dette gjør at 


ansatte kommer raskere tilbake i jobb. (Myndiggjøring av medarbeidere). 


• IA-møter og personalkontoret brukes aktivt. 
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Følgende tiltak er innarbeidet i virksomhetens HMS-plan: 


• Tilrettelegging av arbeidsoppgaver. 


• Innarbeidet HMS-team med faste møtepunkter. 


• Tema angående arbeidsmiljø er faste punkter på personalmøter. 


 
Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: - Kr 3 524’ 


Til tross for et betydelig negativt avvik pr. 31.08. anslås det at 2018 vil ende med et positivt resultat.  
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Tilrettelegging av arbeidsoppgaver for ansatte som har redusert arbeidsevne. Det vurderes ved hvert fravær om 


det er forsvarlig å la være å leie inn vikar. Overtallig personell flyttes til avdelinger som har behov for vikar. 


 
 


4.2 Båstad barnehage – virksomhetsleder Anne H. Skofsrud 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2018 
Det er levert rapport for å bli godkjent som helsefremmende barnehage. Vi jobber fortsatt med 
innsatsområdene, og ett av dem er mer samarbeid med frivilligheten. Sistnevnte har vært mer utfordrende enn 


vi hadde regnet med, og vi søkte til slutt omdisponering av 30 00 kroner til vinterutstyr. Dette ble innvilget i 
april 2018, og innkjøpet av utstyr skjer i løpet av vinteren inneværende år. Vi regner med å bli godkjent 


Helsefremmende barnehage i 2019. I september har vi vært i kontakt med Frivilligsentralen, og her ser det ut til 
at det kan bli et nyttig samarbeid. Det gleder oss! 


 


Barnehageåret 2018-2019 kommer barnebibliotekaren ved Trøgstad bibliotek til å ha et litt annerledes 
samarbeid med Båstad barnehage enn i fjor. Denne gangen er det eventyret Rødhette og ulven som det skal 


arbeides med i aldersgruppene 3-5 år. Også dette resulterer i et samarbeid med lokalt bibliotek, fylkesbibliotek 
og Båstad barnehage i Litteratur for barn, som er et godt supplement til øvrig språkstimulering og 


leseaktiviteter. 


 
To pedagogiske ledere deltar i 2-årig kursrekke Bedre kunnskap – god praksis, om psykisk helse, rusmidler og 


vold i nære relasjoner. Høsten 2018 deltar to pedagogiske ledere på lederopplæring for pedagogiske ledere, tre 
pedagogiske ledere deltar på oppfriskingsdag for tidligere deltakere på lederopplæring for pedagogiske ledere 


og en fagarbeider og virksomhetsleder deltar på kompetansebygging rammeplan i barnehagemiljøet. De tre 


siste kursene er i regi av Innertiern. 
 


Barn, areal og voksentetthet/barnehagelærertetthet: Barnehageloven følges. Vi oppfyller både ny pedagognorm 
og ny bemanningsnorm. Alle med stillinger som krever barnehagelærerutdanning har denne utdanningen. Leke- 


og oppholdsarealet er romslig, både ute og inne.  
 


Det har vært utfordrende med utskifting av saksbehandlere i PPT de siste 2-3 årene. Dette har gitt lite stabilitet 


for saker som er påbegynt i denne perioden.  
 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2018 
Barnehagebygget ble ferdigstilt 15. mai, og barnehagen er godkjent etter miljørettet helsevern i barnehager og 


skoler. Kunstnerisk utsmykning ble ferdigstilt i juni. Innflytting foregikk ved hjelp av personale, barn og 


sommervikarer fra teknisk i mai og juni, og den 1. juli var vi i drift. Entreprenøren startet rivearbeidet av 
gammel barnehage i ferieavviklingsperioden til barn og elever, og området er gjort klart til ballbinge. Det blir 


offisiell åpning av ny barnehage 7. september, en markering med barn, søsken og foreldre den 13. september. 
 


Grillhytta vår på stamplassen i skogen brant ned i mai 2017, etter besøk av ubudne gjester. Gjennom 


samarbeid foreldre og barnehage, engasjement fra næringslivet i Båstad, midler fra fylkeskommunen gjennom 
Helsefremmende barnehager og Mysen vgs. som setter opp selve bygget, er vi godt i gang med gjenopp-


byggingen. Mysen vgs. er i ferd med å mure fundamenter og grillhytta antas montert i løpet av høsten.  
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Det jobbes med felles implementering av ny rammeplan i Trøgstadbarnehagene, og skrivet Kvalitetskjennetegn 
for gode relasjoner og god relasjonskompetanse i barnehagen brukes til refleksjon og tiltak på avdelingene og 


den enkelte barnehage. Resultat av arbeidet rapporteres til barnehagefaglig rådgiver.  
 


Pedagogiske aktiviteter er gjennomført i forhold til årsplan 2017-2018 og 2018-2019, se sistnevnte på 


barnehagens nettside. 
 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2018: 11,9%, hvorav 1,5% er egenmeldt.  


Det jobbes med å beholde et godt psykososialt arbeidsmiljø. MAU bearbeides på plandager og personalmøter. 


Det arbeides med mestringsorientert ledelse, oppgavemotivasjon, mestringstro.  
Kommunikasjon: Framsnakking, fokus på intensjonen og hverdagsmoro.  


Holdnings- og verdiarbeid: Bevisst arbeid med barns mestring vektlegges slik at tunge løft unngås. Bevisst 
arbeid i personalgruppa med ergonomi. Hørseltest i personalgruppa hvert femte år. 


 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: + kr 727’ 


Virksomheten har et betydelig mindreforbruk i forhold til budsjettet etter åtte måneder.  
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Det er ikke behov for å iverksette tiltak. 
 


 


4.3 Båstad skole og SFO – virksomhetsleder Ragnar Buer 


 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2018 
I tillegg til det som er omtalt under prioriterte utviklingsaktiviteter har vi gjennom året hatt stort fokus på 
skoleutvikling generelt. Vi har gjennom året drøftinger både i plangruppe og med tillitsvalgt om hvordan vi 


benytter arbeidstiden/møtetiden slik at den kan utnyttes best mulig for alle parter, men alltid med fokus på 


elevenes beste. Dette ser vi at vi får til på en god måte. En utfordring vi møter på oftere og oftere er oppfølging 
av elever som ligger i skjæringspunktet mellom opplæring og helse. Skolen ser at vi får oppgaver som vi i 


utgangspunktet ikke har formell kompetanse for å utføre, samtidig som dette er en vesentlig del av hverdagen 
for elevene det gjelder. 


 
Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2018 
Lesing – Den store satsingen dette skoleåret er lesing. Skolene i Trøgstad har gått sammen om å utarbeide en 


ny leseplan som skal gjelde fra 1.-10. klasse. Her er det lagt ned et godt stykke arbeid allerede, men den vil 
fortsatt bli jobbet mye med og videreutviklet gjennom skoleåret. Dette har også medført en endring i både 


hvordan Båstad skole planlegger og gjennomfører sin undervisning, samt hvordan man gir hjemmearbeid til 


elevene. Vi har stort fokus på stasjonsundervisning og veiledet lesing. Dette gir oss også gode forutsetninger 
for å møte kravene om tidlig innsats på alle trinn. 


 
Arbeid med sosial kompetanse – Virksomhetens ansatte jobber kontinuerlig med sosial kompetanse, og vi 


får også en del positive tilbakemeldinger fra foreldre og eksterne samarbeidspartnere om at det jobbes godt. 


Det synes vi er både gledelig og positivt. Mye av de ansattes tid går med til andre saker enn det faglige, men vi 
jobber godt tverrfaglig både internt og sammen med eksterne for å løse dette best mulig. Det er likevel viktig 


for oss å poengtere at dette ikke er et arbeid som gjør seg selv, ei heller at det er et område hvor vi kan hvile 
på laurbærene. Dette handler om kontinuerlig og daglig arbeid. 


 
Satsing på arbeid med digitale ferdigheter – Vi har nå kommet dit at elevene på 4. – 7. trinn disponerer 


hver sin PC. Vi har også PC’er til 3. klasse, men har møtt på noen utfordringer med tanking av elevimage på 


maskinene. Dette gjør at prosessen tar noe lengre tid enn planlagt.  I tillegg har vi et klassesett med PC’er til 
disposisjon for 1. og 2. klasse, samt 10 iPad’er som benyttes på småskoletrinnet. Vi har også kjøpt nye skjermer 


til klasserommene, og flytter de gamle over i grupperom. 


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2018: 4,1 %, hvorav 0,6 % er egenmeldt.  







 
Trøgstad kommune Tertialrapport 2 - 2018 Side 11 


 


 
Vi har hele tiden fokus på å trives som arbeidskollegaer, samt at vi nyter godt av at det er stor takhøyde og 
plass til alles meninger. Det skal være lov å være faglig uenig, uten at det skal gå ut over trivselen på arbeids-


plassen. Vi ser også viktigheten av å jobbe i team slik at man har noen man kan jobbe tett sammen med. Vi har 
en markant nedgang i sykefraværsstatistikken sammenlignet med forrige år, noe som er gledelig. Men der vi 


tidligere har sagt at mesteparten av skolens sykefravær har vært forklarbart, så er også størsteparten av 


nedgangen det. Noe skyldes at arbeidstakere har gått over fra sykmelding til arbeidsavklaringspenger. 
 


Skolen har dette året utarbeidet en HMS-plan som ivaretar arbeidsmiljøet og har fokus på å forebygge fravær. 
Vi ser alltid på løsninger som skal gi arbeidstakerne best mulig forutsetninger i sitt daglige arbeid, men det er 


alltid med fokus på elevene først. 


 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk:  - Kr 1 068’ 
Vi har et «vanlig» avvik på lønn, knyttet til at refusjonskrav for gjesteelever og studenter kommer i juni og 


desember. Skolen har hatt feilutbetaling på lønn som skal rettes opp. Når det gjelder strømbudsjettet er 80% 


allerede brukt, noe som gjør at vi må håpe på en særdeles mild vinter. Vi ser også at vi har litt lavere inntekt på 
SFO enn budsjettert. Til tross for nevnte avvik er vi godt i rute og anslår et sluttresultat i balanse. 


 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Det iverksettes ingen tiltak. Virksomheten regner med å være i balanse ved årets slutt. 
 


 


4.4 Havnås oppvekstsenter – virksomhetsleder Bjørn Brustugun 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2018 
Vi har flere enkeltvedtak i forbindelse med behov for spesialundervisning. Vi gjennomfører disse tiltakene i 


henhold til vedtak når det gjelder timer til pedagog og assistenter. Vi har hatt et høyt antall gjesteelever ved 
skolen de siste årene. Vi opplever tidvis noen utfordringer med å skaffe kvalifisert mannskap til stillinger i 


forbindelse med dette. Vi ser at det også gir oss en del utfordringer når det gjelder skolemiljøet, noe som 


krever mye ressurser rundt det sosiale.  
 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2018 
• Vi er i oppstart med et større satsingsområde: Lesing og leseglede. Omfatter hele skolen. 


• Vi viderefører jobbinga med «språkløyper». Dette inngår også som en del av punktet over. 


• Vi jobber bredt med «Røre» satsinga vår, bl.a. som en del av å bli sertifisert som helsefremmende skole. 


• Vi jobber videre med å opprettholde og videreutvikle gode resultater.  


• Vi jobber videre med å styrke kvaliteten på overgangen barnehage – skole. Vi har formelle treffpunkt i 
forhold til deltagelse på ansvarsgruppemøter der dette er aktuelt, og vi har felles samlinger mellom 


småtrinnet på skolen og barnehagen flere ganger i året. I tillegg har neste års 1. klasselærer flere treff med 
neste års 1. klassinger i barnehagen.    


 


Høsten 2016 startet vi opp med en utvidet form for FYSAK (fysisk aktivitet). Dette tiltaket blir videreført også i 
år. Vi har i tillegg innført frokostservering to ganger i uka for mellomtrinnet for de av elevene på småtrinnet 


som ikke har SFO plass. Dette er et «røre» tiltak. Vi har søkt og mottatt midler for å bygge en «balanse- og 
motorikkløype». Denne løypa stod ferdig i god tid til skolestart august 2018. Dette ble ei flott løype, både 


innholdsmessig og estetisk. Vi har over år hatt tiltak for miljøet på skolen. Vi har blant annet «trivselsledere» 


som blir organisert av elevrådet. Elevene som er trivselsledere arrangerer ulike tiltak i storefri to ganger i uka 
fra høstferien og utover vinteren. Dette er tiltak på tvers av alderstrinn. Vi har ellers et eget årshjul for 


aktiviteter i forhold til at vi jobber med positivt skolemiljø. Vi har også slike tiltak i samarbeid med FAU. 
Samarbeidet med FAU er godt, og vi har treffpunkt der vi også avklarer forventninger til hverandre.  


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2018: 5,3 %, hvorav 0,9 % er egenmeldt.  


Vi har tett oppfølging av fravær. Dette gjør vi gjennom pålagte oppfølgingstiltak, men vi gjør det også ved 
samtaler lokalt på arbeidsplassen mellom nærmeste leder og arbeidstaker, evt. også sammen med 


virksomhetsleder ved behov. 
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Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: - Kr -755’ 


Avviket er et resultat av at vi har utestående beløp i form av refusjoner fra andre kommuner. Disse kommer til 
utbetaling to ganger pr. år (juni og desember). Vi mottar refusjoner fra Utdanningsforbundet sentralt for 


lokallagslederfunksjonen som en lærer ved skolen vår har permisjon for å utføre. Den samme læreren mottar vi 


refusjon for i forbindelse med HTV-vervet vedkommende er frikjøpt for å utføre i Trøgstad kommune. 
Inneværende skoleår har vi en lærer i utdanningspermisjon. Denne permisjonen er 37,5 %. Vi mottar refusjon 


for denne permisjonen to ganger i året. Vi har utestående kr 350.000,- i form av tilskudd fra Østfoldhelsa og 
Sparebankstiftelsen til aktivitetsløypa vår. Dette vil komme inn i løpet av høsten. Konklusjonen er at 


virksomheten vil være i balanse ved årets slutt.  


 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Det iverksettes ingen tiltak.  
 


 


4.5 Helse og barnevern – virksomhetsleder Bodhild Lang 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2018 
Fengselshelsetjenesten 
Tjenesten følger opp anbefalinger gitt i Veilederen for Helse- og omsorgstjenester til innsatte i fengsel (IS-
1971). Ny medarbeider ved avdeling Eidsberg er godt inkludert og har vært et godt tilskudd i staben. Våren og 


sommeren har vært preget av redusert bemanning ved avdeling Eidsberg pga. sykemeldinger. Øvrig stab har 
vært fleksible og bidratt til at dette ikke har gått ut over tjenestetilbudet.   
 


Barneverntjenesten 
Barneverntjenesten er med i KoRus-Øst og Trøgstad kommune sin samarbeidsavtale om «Tidlig innsats». Dette 


kompetansetilbudet skal bidra til å gjøre ansatte tryggere i arbeidet med å identifisere barn som lever i 
risikoutsatte livs- og familiesituasjoner, tilby adekvat hjelp og få til hensiktsmessig tverrfaglig samarbeid. 


Saksbehandlere har i løpet av 2018 blitt sertifisert i Circle of security (COS). Dette anses som en faglig god 


styrking, og kommunen kan tilby flere foreldrekurs, da flere kan holde kurs. Barneverntjenesten bruker mye 
ressurser på hjemmeboende barn med hjelpetiltak, dette fordi vi må kjøpe tjenester av private aktører. Dette vil 


endre seg fordi barneverntjenesten har ansatt egen tiltaksperson i 100 % stilling. Da kan vi i større grad følge 
opp tjenestene selv, noe som medfører at kostnadene reduseres betraktelig. Dette er også i tråd med føringer i 


forhold til bruk av private aktører i kommunalt barnevern. Barneverntjenesten bruker mye ressurser på 
hjelpetiltak, og dette anses som positivt og nødvendig for å gi riktig hjelp til familiene. Det er også med på å 


hindre evt. plasseringer ut av hjemmet. Barneverntjenesten har overholdt pålagte frister så langt i år. Ansvaret 


for tilsyn i fosterhjemmene i kommunen ligger nå hos Barnevernets fellestjeneste. 
 


Helsestasjon 
Nye retningslinjer for helsestasjons og skolehelsetjenesten har medført en del justeringer i helsestasjons-


programmet. Det jobbes kontiunerlig med å få på plass gode rutiner og arbeidsmetoder med utgangspunkt i 


retningslinjer og økt kompetanse. Sykefravær har gitt oss noen utfordringer i forhold til kompetanse og 
kapasitet. Vi har prosjektmedarbeider og vikar som går inn i de fleste oppgaver, men noe må utsettes. 


Tilskuddsmidler gjør at vi likevel opplever at vi kan utvikle tjenesten videre og få gjort de viktigste 
arbeidsoppgavene.  


 
Psykisk helse- og rusteam 
Psykisk helse- og rusteam hadde i vår tilbud om KIB-kurs (kurs i å håndtere egen mild eller moderat 


belastningslidelse). Vi har som mål å ha et KID-kurs til høsten (tilsvarende kurs for å lære seg å håndtere mild 
eller moderat depresjon). Vi samarbeider nå med de ande kommunen som skal inngå i Indre Østfold kommune. 


Vi har holdt flere sinnemestringskurs, for personer fra Trøgstad kommune og andre IØ-kommuner. Vi har økt 
antallet ansatte som har fått kompetanse i å drive familiegrupper. Dette er en samarbeidsavtale med sykehuset. 


Denne familieskolen ble etablert for å følge opp hele familien, når noen har psykoselidelse. Gruppene er også 


egnet til andre psykiske utfordringer, bl.a. angstproblemer. Vi har økt fokuset på barn som pårørende, og er 
langt framme når det gjelder oppfølgingen av barna i Indre Østfold. De ansatte har økt kompetansen sin på 


området, og er opptatt av å følge opp disse barna. Aktivitetssenteret og ansatte i Psykisk helse- og rusteam 
flyttet inn i nytt bygg i juni. Vi er i ferd med å finne oss til rette i nybygget og jobber for å videreutvikle gode 


løsninger og samarbeid med de andre avdelingene. Ansatte ved dagtilbudet er nå organisert  sammen med 
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andre dagtilbud i virksomhet BODAF. Det er etablert KAD-senger på Helsehuset for pasienter med psykiske 
utfordringer. Det er kriterier for hvem som er i målgruppen. Det er to plasser til alle IØ-kommunene, så vi får 


ikke alltid plass når vi trenger en seng til stabilisering. Det er utfordrende å gi gode nok tjenester uten 
døgnbemannet bolig. Dette har vært løst med økt midlertidig bemanning for å gi forsvarlige tjenester til noen 


brukere. 


 
Home-Start 
Det har vært gjennomført ferietur og ferieopplevelser i regi av Home-Start med fattigdomsmidler fra Bufetat.  
 


PPT 
Fra 01.08.18 har kommunen egen PP-tjeneste. Den har tidligere vært interkommunal. Vi har to årsverk PP-
rådgivere og 40% merkantil ressurs. Dette er en økning på rådgiversiden. Tjenesten er organisert med 


virksomhetsleder som nærmeste leder. Tjenesten er lokalisert i de tidligere kontorene til hjemmesykepleien. 


 
Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2018 
Fengselshelsetjenesten 
Det gode samarbeidet med medarbeidere og øvrige etater i fengselet fører stadig til kreativ tilpasning på nye 


områder. Det siste er etablering av egne ressursteam rundt de innsatte som krever spesielt mye samhandling 
for å nå felles mål. Etter en periode hvor medarbeidere har hatt behov for å bli kjent med hverandre og 


fengselshelsetjenestens rammer, er avdelingene preget av stor ro, godt samarbeid og målrettet og tilpasset 


tjenesteutøvelse. Denne utviklingen videreføres og gir rom for å sette i gang med gruppeaktiviteter for innsatte. 
 


Barneverntjenesten 
Etablering av en felles barneverntjeneste i IØ er nå under arbeid. Barneverntjenesten var i siste halvår av 2017 


med på kompetansehevingsprogrammet i regi av Bufdir og Fylkesmannen i samarbeid med flere. Her var fokus 
på undersøkelse, tiltak, familierådsarbeid og traumesensitiv omsorg.  Barneverntjenesten i Trøgstad valgte etter 


dette kompetansehevingsprogrammet å ha barnets stemme tydeligere med i undersøkelsen. For å gjøre et godt 


arbeid med dette ser vi nytten av at saksbehandlere skal få mer kunnskap om barnesamtalen som metode. 
Barneverntjenesten har startet opp læringsnettverk sammen med de barneverntjenestene som vil være en del 


av nye Indre Østfold kommune. Læringsnettverkene er en del av Bufdirs kompetansehevingsstrategi, og 
fylkesmannen har som oppdrag å etablere og følge opp de kommunale læringsnettverkene. Formålet med 


nettverkene er å utvikle lokale tjenester og tilbud og på den måten styrke kommunenes oppfølging av utsatte 


barn og unge. Barneverntjenestens læringsnettverk har sett på fosterhjemsarbeid og tiltaksarbeid som noe vi 
kan få til mer utvikling rundt. 


 
Helsestasjon og skolehelsetjeneste  
Forsterket helsestasjon: Tilbudet er etablert og det er møte i ressursgruppa en gang pr. mnd. Drøftinger skjer 


med samtykke fra bruker, eller at bruker selv deltar i møtet. Familiene får tilpasset oppfølging fra jordmor, 
helsesøster, psykolog eller andre instanser. Barneverntjenesten bidrar med veiledning og råd. Kommune-


psykologen har jevn pågang av henvendelser for samtaler. Ett kurs for foreldre i Trygghetssirkelen er 
gjennomført, nye kurs settes opp til høsten. 


 
Jordmortilbudet i kommunen er styrket og innbefatter nå svangerskapsoppfølging, hjemmebesøk etter fødsel og 


etterkontroll med prevensjonsveiledning. Oppfølgingen tilpasses den gravides behov. Nødvendig opplæring 


innen aktuelle prevensjonsmetoder er gjennomført.  
 


Identifisering og oppfølging ved vold i nære relasjoner. Fortløpende kompetanseheving gjennom KoRus-Øst sitt 
kompetanseprogram «Bedre kunnskap - god praksis», som startet opp høsten 2017. Kursing i Motiverende 


Samtale og ulike kartleggingsverktøy innen psykisk helse hos gravide og barselkvinner, rus i svangerskapet og 


samtale om vold i nære relasjoner er gjennomført. Arbeid med endring av rutiner startet på våren og veiledning 
startes opp høsten 2018. 


 
Psykisk helse- og rusteam 


Planlegging av kommunens ansvar for utskrivningsklare pasienter fra 2019 vil ses i sammenheng med 
etablering av ny kommune. Det har ikke vært store utfordringer med å ta imot utskrivningsklare pasienter til nå, 


og vi forventer å få dette til i 2019 også. Barn som pårørende har hatt et spesielt fokus dette året, og vi har 


jobbet mye med å lage en god modell for oppfølging av barn som pårørende. Vi jobber med å øke kompetansen 
til de ansatte gjennom kompetanseheving gjennom KoRus sitt program og veiledning fra barneansvarlig på 
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DPS. I tillegg jobber vi med pårørende som er foreldre eller søsken til psykisk syke eller rusavhengige. Det er 
ansatt 50% erfaringskonsulent for å styrke brukerstyringen i tjenesten. Hun har spesielt fokus på å få 


dagtilbudet til å bli mer brukerstyrt, i den hensikt å øke mestring for brukerne.  
 


Åssiden  
Bemanningen tilpasses fortløpende i tråd med politisk vedtak. Vi har behov for nye ungdommer i Åssiden for å 
bli mer robuste og sikre drift de nærmeste årene. Dette kan kun gjøres ved å bosette ungdommer igjennom 


året. Vi er ikke anmodet om å bosette noen nye ungdommer. Tidligere henvendelser som er sendt Bufetat og 
fylkesmannen om å få en dialog på dette følges nå opp. Det jobbes også opp mot å rekruttere fosterhjem for 


enslige mindreårige i kommunen. Det er nå tre ungdommer som bor i Åssiden. 


 
Home-Start Familiekontakten   
Det gjennomføres kampanjer og aktiv markedsføring på sosiale medier. Vi står på stand når det er aktuelle 
arrangementer, og vi deler ut informasjonsmateriell til både samarbeidspartnere og i postkasser for å nå ut til 


flest mulig. Home-Start har flyttet inn i nye lokaler i Bok og mer. Det diskuteres en utvidelse av HSF til også 
omfatte barn som er eldre. Dette vil i så fall bli HSF+. Dette er nytt i Norge, og vil ved godkjenning i styret for 


HSF Norge bli et pilot-prosjekt. Trøgstad ønsker å bli med i denne piloten og har deltatt på forprosjektarbeidet. 


HSF arbeider i tråd med handlingsplan som er utarbeidet for perioden 2016-2018. 
 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2018: 8,9 %, hvorav 1,4 % er egenmeldt.  


Virksomheten gjør følgende for å øke nærværet og skape en helsefremmende arbeidsplass: 


Fengselshelsetjenesten 
• Med to avdelinger og mange nye ansatte siste året, er det viktig å ha flere felles personalmøter og sosiale 


samlinger for å bygge en teamkultur og felles forståelse for oppgavene på tvers. Det legges vekt på å bli 


godt kjent med alle kollegaene. 


• Mye refleksjon rundt hvordan vi ønsker å ha det på vår arbeidsplass når det gjelder arbeidsmiljøet og 
hvordan oppgaver skal løses på en mest mulig ensartet måte.  


Barneverntjenesten  
• Avdelingen har prosessveiledning og jevnlig saksveiledning. 


Helsestasjon:  
• Personalmøter 2. hver uke for å samle personalgruppa, fokus på hvordan jobbhverdagen fungerer da flere 


jobber mye «utenfor huset».  


• Gjennomgang av medarbeiderundersøkelsen. Hatt et møte med bedriftshelsetjenesten for hele gruppen for 


å se på arbeidsplassene. 


• Fokus på å kjenne hverandre både jobbmessig og privat, og har hyggelige aktiviteter utenom arbeidstid et 
par ganger i året. 


• Fokus på gode arbeidsplasser og tilpasse arbeidsplasser ved behov. 


Åssiden: 
Det er fokus på helsefremmede arbeidsplass og hva dette innebærer for den enkelte og for arbeidsplassen. Det 


gis tilbud om kurs, da vi har tro på at det er nyttig å få mer kunnskap, treffe andre og diskutere nyttige og 


spennende temaer. Vi legger til rette for å tilpasse arbeidstiden slik at det er mulig å for den enkelte 
arbeidstaker å komme på jobb på deler av vakten sin ved sykdom eller barns sykdom. Det skal være hyggelig å 


komme på jobb. Det inviteres til både sommerfest og julefest. Sommerfesten er med familie.  
Psykisk helse- og rusteam: 
I Psykisk helse- og rusteam er det samtaler med de som er sykmeldte, med fokus på tilrettelegging for at 


vedkommende skal kunne komme raskt tilbake. Tiltak har vært kortere arbeidsdager og hjemmekontorløsning. 
 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: + kr 339’ 


Barnverntjenesten ligger an til et overforbruk på hjelpetiltak. Tjenesten har ansatt egen tiltaksperson for å 


redusere kjøp av tjenester og dermed redusere overforbruket. Det er vanskelig å anslå overforbruket ennå, kan 
se ut til å bli ca. 1 mill. kr. Dette forventes dekket innenfor virksomhetens rammer. 


 
Åssiden har mindre inntekter enn budsjettert, men forventer å redusere utgiftsnivået. Bofellesskapet kan likevel 


ikke driftes på kun tilskudd i 2018. 
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Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Det foretas løpende vurdering av effekten av å tilsette tiltaksstilling i barneverntjenesten og hvordan dette 


påvirker overforbruket. 


 
 


4.6 NAV Trøgstad – virksomhetsleder Wenche Hvidsten 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2018 
Det pågår mye samarbeid på tvers av NAV-kontorene i 5K. Den 5. september hadde vi en felles samling for alle 


ansatte ved NAV-kontorene i 5K. Georg Smedhus og ny fylkesdirektør i region Øst-Viken fra 1.1.19, Steinar 
Hansen, deltok på samlingen. Det er besluttet at leder for det nye NAV-kontoret skal lyses ut eksternt. 


 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2018 
• Fortsatt tett oppfølging av brukerne. Ungdom er en prioritert gruppe, og det jobbes godt rundt denne 


gruppen. 7K har fått midler fra Fylkesmannen til en prosjektstilling og en prosjektmedarbeider. Disse kan 


«dra» ungdomsprosjektet videre inntil vi er en kommune (5K). Stillingene er knyttet til Eidsberg kommune.   


• Flyktninger: Det er forholdsvis rolig på dette området. Mange er fortsatt  i introduksjonsordningen (Delta 
VO) eller i et annet skoleløp. Vi har hatt tilsyn fra Fylkesmannen i forhold til individuell plan i henhold til 


introduksjonsloven. Samarbeidsavtalen med Delta er oppdatert og underskrevet på nytt. Det er utarbeidet 


helhetlige planer for alle som er i introduksjonsordningen og det er et enda tettere samarbeid med 
kontaktlærer ved Delta VO og deltakeren. 


• Gjeldsrådgivning: To medarbeidere arbeider på fagområdet. Meget god kompetanse i kontoret på dette 


området. 


• Kvalifiseringsprogrammet: En bruker deltar i programmet pr. 31.08.18.  Kommunen stiller med 
arbeidstreningsplass, og dette er veldig bra! 


• Aktivitet for sosialhjelp; det var mange i dette tiltaket i starten av 2018, men muligheter for å delta i statlig 


tiltak har økt og dette velges fremfor kommunalt tiltak.   


• Fortsatt lav arbeidsledighet i kommunen. Tett oppfølging av arbeidssøkere umiddelbart etter registrering 
hos NAV. 


 
Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2018: 19,7 %, hvorav 1,2 % er egenmeldt. 


 
Virksomheten har hatt høyt sykefravær siden 01.08.17. To medarbeidere har vært langtidssykmeldte. Leder har 
tett oppfølging av de sykmeldte og arbeidsoppgavene har vært lagt til rette for de sykmeldte i de periodene det 


har vært gradert sykmelding.  
 


Utfordringen når det blir sykdom over så lang tid, er at belastningen blir veldig stor på de som er i jobb. Vi har 
gjort «harde» prioriteringer, og av resultatene kontoret leverer så kan det se ut som om vi har lykkes med 


dette.   


 
Arbeidssituasjonen er tatt opp i MBA-møte månedlig slik at de ansatte har vært med på å vurdere situasjonen 


regelmessig og kommet med forslag om tiltak.  


 
Følgende tiltak er innarbeidet i virksomhetens HMS-plan 


• Ansatte har tilbud om massasje. Volumet er redusert da færre ønsker dette. 


• Aktivitet/trening i arbeidstiden. 


• Nærværsjobbing hvor alle har ansvar for virksomhetens arbeidsmiljø. 


• Månedlige møter med verneombud og tillitsvalgte (MBA-møte med både statlige og kommunale 


tillitsvalgte). 


• Oppfølging av sykmeldte. 


• Oppfølging av de som er på jobb. 


• Vernerunde er planlagt gjennomført, men vil bli tatt opp i MBA-møtet 18.09.18 med tanke på om dette skal 
utsettes i påvente av avklaring i forhold til flytteprosess for NAV-kontoret til Spydeberg. 
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Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: + Kr 1 356. Mindreforbruk på samme tidspunkt i 2017 var 


kr 454’. Det anslås en årsprognose på + kr 500’. 
 


66000 – NAV Sosial: 
Utbetalt bidrag livsopphold pr 31.08.18: Kr 1 435 226,- (66,14 % av budsjettert beløp). Pr. august 2017 hadde 
vi utbetalt kr 1 217 506,-. Andre NAV-kontor i regionen varsler om stor økning i utbetaling av økonomisk 


sosialhjelp, og begrunner dette med at mange brukere har fått stans av arbeidsavklaringspenger som følge av 
regelinnstramninger. Vi kan ikke se at det er dette som er årsaken til at vi ligger høyere i år enn i fjor. Vi har 


hatt en jevn økning i år, men samtidig har vi mottatt relativt mye i refusjoner for forskudd på ytelse. 


 
66010 – Flyktninger: 
Utbetalt introduksjonsstønad ligger på anbefalt nivå pr 31.08.18 (66,53 %). Flyktningene har fått økonomisk 
råd og veiledning helt fra bosettingstidspunktet. De fleste håndterer dette bra og det er utbetalt et lavt beløp på 


art 147091 Bidrag livsopphold, kr 112 074,-. I 2017 lå vi på samme «kronenivå» , men hadde da utbetalt kr 


473 697,- i bidrag livsopphold i tillegg. 
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Det foreslås ingen tiltak da virksomheten ligger an til å ende på samme nivå som i 2017. 


 
 


4.7 Pleie og omsorg – virksomhetsleder Sissel Røen Ytrehus 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2018 
Generelt mindre press på tjenestene. Det har sporadisk vært ledighet på institusjonsplasser. Det er fortsatt 
utfordringer med adferd på skjermet enhet. Virksomheten har store utfordringer med å rekruttere faglært 


arbeidskraft, spesielt sykepleiere. Sykehjemmet har benyttet tre sykepleiere fra vikarbyrå i totalt 4 mnd. Det er 
svært tungt belegg på sykehjemmet. Virksomheten registrerte få dødsfall i begynnelsen av året, men i løpet av 


sommeren har dette endret seg. Totalt 20 dødsfall pr. august. Sommerferieavviklingen har vært utfordrende, 


marginalt med faglærte vikarer som gir ytterligere utfordringer ved fravær. Avdelingene er i gang med etisk 
refleksjon og tavlemøter. Det er lavt sykefravær ved mange avdelinger. Hjemmesykepleien bør nevnes spesielt, 


da de tidligere har hatt høyt sykefravær. 


 
Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2018 
• Forebyggende hjemmebesøk for alle over 75 år kan nå snart avsluttes, da alle har fått besøk. 


• Forebyggende arbeidsform med fokus på pasientens ressurser, mestring og medvirkning har fokus i 


hverdagen. 


• Felles organisering av dagtilbud med virksomhetene Helse, BODAF og Pleie og omsorg. Alle har flyttet inn 
og det jobbes med ny kultur og samarbeid. 


• God erfaring av endret tidspunkt for middagsservering i institusjon (ble innført 15.01.18). 


• Pasientsentrert demensomsorg har spesielt fokus ved skjermet enhet hvor de jobber etter denne metoden. 


• Bedre aktivitetstilbudet til sykehjemspasientene har stor oppmerksomhet ved alle avdelinger. Eksempler: 


o Movitec sykler er i gang 
o Musikk i omsorg en stor ressurs og gleder mange 


o Bevisste på å benytte høytidene til aktiviteter 


• Velferdsteknologiprosjekt i Indre Østfold 
o En sykepleier fra hjemmetjenesten er med og følger utviklingen med spenning. 


• Innovativ rehabilitering i Indre Østfold med tverrfaglig vurderingsteam. 


o Tverrfaglig vurderingsteam er godt i gang og Trøgstad benytter seg av teamet. PO opplever svært 


godt samarbeid og det er lett å ta kontakt. 


• Dagtilbud til hjemmeboende demente 
o Planen var at dette skulle videreutvikles, men ble ikke prioritert i budsjettet for 2018. 


Tilskuddsmidler dekker kun 1/3 av driftskostnadene, derfor ikke kommet i gang. Et Inn på Tunet-
tilbud starter opp i løpet av høsten 2018. 
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Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2018: 6,6 %, hvorav 0,9 % er egenmeldt.  


Virksomheten gjør følgende for å øke nærværet og skape en helsefremmende arbeidsplass: 


• Tett oppfølging, konstruktive tilbakemeldinger og at ansatte opplever å bli sett og hørt. 


• Sosiale happeninger, vaffel på fredag og mye latter. 
 


Følgende tiltak er innarbeidet i virksomhetens HMS-plan: 


• Arbeidsgruppe er nedsatt som har fokus på helsefremmende tiltak. 


 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: - Kr 4 090’. Årsprognose anslås til kr -2.900’. 
Det er svært vanskelig for pleie og omsorg å anslå prognose. Rekrutteringsutfordringene på sykepleiersiden er 


ennå ikke løst, og det er usikkert hvor stor merkostnaden vil bli. I tillegg vet vi at mange forhold er lite 


forutsigbare. 
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Samarbeid på tvers av grupper og bruk av lærlinger medfører at vi kan redusere eller unngå innleie. 


Virksomheten kan utsette inntak av pasienter til sykehjemmet, noe som medfører at pasientene blir boende 


lenger hjemme med hjemmesykepleie der dette er forsvarlig. Virksomheten vil fortsette å holde fokus på lavt 
sykefravær slik at innleie minimeres og vi får bedre kontinuitet av eget fagpersonell. 


 
 


4.8 Skjønhaug barnehage – virksomhetsleder Hanne-Sofie Hafstad 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2018 


Personalet 
Barnehagen har pr. 31.08.18 førskolelærere i 7 av 9 pedagogiske lederstillinger. To har annen høyskole-


utdanning og er på dispensasjon fra utdanningskravet. En av disse har påbegynt barnehagepedagogikk. Vi har 
en mann og 28 kvinner i ulike type stillinger og engasjement, samt en på arbeidspraksis og to lærlinger. 


Brukergruppen 
Flere barn går fra reduserte plasser til 100 % plasser. Pr. 31.08.18 har barnehagen 83 barn. 


 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2018 
Vi har avsluttet et barnehageår og startet opp et nytt i denne perioden.  


Barnas helsegryte 
Før sommerferien gjennomførte vi en aktivitetsuke - sommer. Vi «trente» på ulike aktiviteter som vi 


gjennomførte på Skjønhaug games på kunstgresset. Det har vært arrangert miljøuke med søppelryddig og vask 


av uteleker, og i august ble vi resertifisert som Miljøfyrtårn-barnehage. «Maxibarna» (skolestarterne) var før 
sommeren på besøksdager på SFO og skolen for å bli kjent og trygge til skolestart. De avsluttet 


barnehageårene sine med en overnatting i barnehagen. Under ferieavviklingen og sommerdagene hadde vi 
«annerledes» fredager med ulike temaer som hattefredag, pysjdag, «hawaiidag», etc. Vi hadde foreldremøte 


for nye foreldre før sommeren. I år har vi også utvidet tilstedeværelsen til foreldre i tilvenningen til 3 - 5 hele 
dager. Dette er i tråd med trygghetssirkelen (COS) for å gjøre barna så trygge som mulig før barnehage-


hverdagen starter. Vi venter spent på tilbakemeldingen fra foreldrene (evaluering i september).  


 
I august startet et nytt barnehage år. Vi har brukt tid på å bli kjent med hverandre, danne nye vennskapsbånd 


og se hva dette barnehageåret kan by på. Vi søkte tidligere i år midler til svømming, og Maxibarna får nå være 
på svømming annen hver uke frem til jul. Det jobbes systematisk og strukturert med å få hvert enkelt barn 


trygg i vann.  


 
Barnas språkkiste 
I august startet alle avdelingene opp med Sprell i jungelen; et temabasert språkarbeid med utgangspunkt i en 
bok. Dette er en metodikk som har fokus på samspill, lek og språk. Gjennom lek, musikk og sanseopplevelser 


skal barn og voksne ha magiske opplevelser sammen. Fellesopplevelsene kan gi oss nye perspektiver, flere 


tanker og et språklig mangfold. Vi skal gå i dybden i en bok over tid, der vi har fokus på språket, leken og 
følelsene boka inviterer til. Barn og voksne skal «se, høre, røre og gjøre», samtidig som vi skal ha samtaler der 


vi kan undre oss sammen over det vi blir nysgjerrige på ved historien i boka. Ved at vi får felles erfaringer og 
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opplevelser får vi en felles kontekst å bearbeide og lærer av det vi har opplevd. Det gir fellesskapsfølelse og en 
felles referanseramme i dialogen, leken og læringen. 


 
Kompetanseheving av personalet 
Tema på personalmøtene i barnehagen har vært; Språkløyper – Språkhverdag (språkarbeid i 


overgangssituasjoner og videreføring). Vi har vært igjennom språkløyper sine kompetansehevingspakker; språk 
og leseaktiviteter og språkhverdag. Vi har fortsatt med relasjonskompetansen i barnehagen – tillit (tilknytning / 


tilvenning, livsmestring og helse). Gruppe nr. 2 med faste ansatte har vært igjennom Cos (foreldrekurs) internt i 
barnehagen. Det vil si at til sammen 19 fast ansatte har vært igjennom denne kompetansehevingen internt i 


barnehagen. I august ble det gjennomført førstehjelpskurs for alle ansatte. 


 
På plandagene i august startet vi opp med barnehagemiljø og krenkelser. Dette er et kompetansehevings-


program over 1,5 år der målet er at vi i vår barnehage arbeider kontinuerlig og systematisk med å fremme et 
trygt og inkluderende barnehagemiljø, og med å oppdage, undersøke og forebygge alle former for krenkelser. 


Vi stopper krenkelser og følger opp med egnede tiltak helt til barna opplever at de har et trygt og inkluderende 
miljø. 


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2018: 6,6 %, hvorav 1,3 % er egenmeldt.  


Jobbnærvær er ett av fokusområdene i budsjettdokumentet og i HMS-planen. Vi har gjennomført tre 
medbestemmelsesmøter / Amu møte internt i barnehagen med tillitsvalgte og verneombud. Her er tema HMS-


plan; arbeidsmiljø – trivsel oppe hver gang. Styrer har jevnlige oppfølgingssamtaler med sykmeldte og løfter 


opp til IA samtaler ved lengre sykmeldinger eller fare for sykmeldinger. Med bakgrunn i HMS-planen har vi 
fokus på økt nærvær og tett oppfølging av sykmeldte. Pedagogisk leder skal kobles mer på ved sykmelding/fare 


for sykmelding, flere sosiale arrangementer, nærværskomite i barnehagen og ansvar for noe sosialt i/utenfor 
arbeidstid.  


 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: + Kr 123’. 


Virksomheten antas å være i balanse ved årets slutt. 
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Vi vurderer behovet for vikar ved fravær (både kort- og langtid) ved å se huset under ett og tenke samarbeid 
der det er forsvarlig. Vi tilstreber å ikke sette inn vikar de første fraværsdagene, men er det flere borte fra jobb 


samtidig må vi sette inn vikar.  
 


 


4.9 Skjønhaug skole og SFO –virksomhetsleder Elisabeth Asplund 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2018 
Virksomheten er godt i gang med alle utviklingsaktiviteter og er ajour i forhold til årshjul. 


 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2018 
Løp og spis som pedagogisk plattform for helhetstenkning rundt den enkelte elev. 
Vi har gjennom hele 2018 hatt stort fokus på å jobbe helhetlig rundt den enkelte elev. Læring, ernæring, fysisk 


og psykisk helse må sees i sammenheng for å sikre at alle får de beste forutsetninger for å mestre livene sine. 


Vi serverer grøt to morgener i uka og varm lunsj onsdag og fredag. Frukt og grønt hver dag til alle. Skoleåret 
2018/2019 har alle klasser løp og lær på timeplanen flere ganger i uka. Vi har også månedens psykososiale 


tema hvor vi fokuserer på sosial kompetanse og psykisk helse. Elevrådet er aktivt og arrangerer flere 
trivselsdager.  


 


Lesing og skriving som grunnleggende ferdighet. 
Skoleåret 2018/2019 har vi stort fokus på leseglede og tidlig innsats. Det er mye lesing både på skolen og 


hjemme. Vi prøver ut nye arbeidsformer for å styrke leseferdighetene til den enkelte. I oktober har vi 
leseprosjekt med ulike temaer som vi håper kan skape enda større leseglede blant elevene.  
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Sikre god pedagogisk bruk av IKT i undervisningen. 
Vi er i gang med dette, men ser at det tar tid å sikre god pedagogisk bruk av IKT. Vi jobber for å få på plass en 


god opplæring og vi prøver ut nye metoder. En lærer tar videreutdanning innen programmering denne høsten. 
Vi har som mål at minst to trinn jobber med programmering i løpet av høsten. 


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2018: 6,0 %, hvorav 0,4 % er egenmeldt.  


Vi har fokus på tilrettelegging for alle slik at vi sikrer høyt nærvær. Vi prøver å skape et godt miljø med fokus 
på å støtte hverandre. I 2018 har vi et høyere  fravær enn i 2017 pga. av planlagte operasjoner som krever 


lange sykemeldingsperioder. Alle er tilbake fullt eller delvis pr. 01.05.18. Sykefravær gikk ned fra 1. til 2. kvartal 


i 2018.  
 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: - Kr 960’.  


Refusjoner og inntekter på 2,4 mill. kr kommer halvårlig. Virksomheten påregner å være i balanse ved årets 


slutt. 
 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Ingen tiltak utover løpende oppmerksomhet om den økonomiske utviklingen. 


 


 


4.10 Teknikk og næring – virksomhetsleder Rune Melleby 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2018 
Mange krevende prosjekter har nylig vært eller er i sluttfasen. Dette kommer i tillegg til ordinær drift. Det har 
vært nødvendig med ekstra innsats fra teknikk og næring i forbindelse med  


• å bistå virksomheter som skal flytte 


• igangkjøring av nye bygg (første driftsår) 


• avvikling av gammel bygningsmasse 


Av lovpålagte oppgaver jobber vi med å oppfylle forskrift om brannforebyggende tiltak ved Trøgstadheimen. 
Det kreves fortsatt mye ressurser i prosjekt Indre Østfold kommune 2020. 


 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2018 
AVLØP og RENSEANLEGG 


• Overføringsledning til Eidsberg. Ferdig juli 2018. 


• Pilotprosjekt trykkavløp – Anleggsarbeidet startet i april 2018. Anslått ferdigstillelse 31.12.18. 


• Tiltak for å forhindre/forebygge innlekk på aldrende avløpsnett er et kontinuerlig arbeid, men pga. 


involvering i gjennomføring av pilotprosjekt trykkavløp, er dette planlagt igangsatt i 2019. 
 


VANN 
• Sandstangen vannverk – Ferdigstilt. 


• Vannsamarbeid med Askim og Eidsberg, sikrere vannforsyning (reservevann). Det gjenstår 


prosjekteringsarbeid (Grav industriområde).  


• Saneringsplan og oppgradering av et aldrende vannforsyningssystem er et kontinuerlig arbeid, men 
pga. liten kapasitet har det kun vært utskifting ved behov. Mål om økt aktivitet i 2019. 


 
BYGG og ANLEGG 


• Ny varmesentral, som gir bergvarme også til gammel idrettshall er ferdigstilt. 


• Nye Skjønhaug skole med tilbygg flerbrukshall - i første driftsår. Ettårs befaring før skoleferien. Det 


gjenstår noe garantiarbeid. 


• Nye Båstad Barnehage: Bygg overtatt. 


• Skoleenga omsorgsboliger og dagsenter: Bygg overtatt. 


• Reguleringsplan og bygging av gang- og sykkelvei langs Rv 22 nord for Skjønhaug: Oppstart forventes i 
løpet av høsten. 


• Ekstraordinært vedlikehold går etter planen til tross for stor belastning på driftspersonale i forbindelse 


med pågående investeringsprosjekter. Budsjett halvert grunnet redusert eiendomsskatt 2017 


sammenlignet med 2016/2017. 
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• Brannsikringstiltak og utbedring av avvik på Trøgstadheimen er godt i gang.  


• Bygging av fem omsorgsboliger i Skoleveien 3 er godt i gang. 


• Reasfaltering av kommunale veier er gjennomført i sommer og sluttføres i september. 


 
RENHOLD 


• Opprettholde den dyktige staben ved igangsatte miljøtiltak og ivaretakelse av seniorer.  


• Tegningsgrunnlag for samtlige arealer, inklusiv nybygg er registrert. 5.300m2 er reel økt renholdsareal 


etter at nybygg er tatt i bruk og gamle lokaler har endret bruk. Denne økningen er løst av eksisterende 
bemanning gjennom effektivisering eksempelvis ved å reorganisere renholdsområder og anskaffe 


maskiner. Nye maskiner skal også ivareta HMS. 


• Frekvens på klasserom er redusert til 4 dager i uken, noe som er tilpasning til norm hos våre 


nabokommuner. Det kan forventes en ytterligere tilpasning av frekvens i 2019.  
 


NÆRING, HERUNDER JORDBRUK SKOGBRUK og VILTFORVALTNING 
• Opprettholde god service og dialog med landbruket. Årets avlingssvikt krever økte ressurser. 


Utfordringen møtes ved å øke grunnressurs fra 80% til 100% stilling i perioden 01.08. – 31.12.2018. 


Økt stillingsressurs benyttes til å bistå og veilede. 


• Bidra til utvikling og samhandling for Trøgstads næringsliv. 


• Arbeide for økt fokus på Rv22 som tverrforbindelse. 
 


BOLIGKONTORET 
• Kontroll og oppfølging av kommunens utleieenheter. 


• Ivareta låne- og tilskuddssøknader, samt statlig bostøtte innenfor gjeldende regelverk. 


 
BYGGESAK og OPPMÅLING 


• Rask og korrekt saksbehandling innenfor gjeldende regelverk.  


• Forberedelse til digitalisering av byggesaksarkiv i gang. 


• En reguleringsplan er under arbeid. 


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2018: 8,3 %, hvorav 0,6 % er egenmeldt. 


Renhold jobber forebyggende med sykefravær. Kartlegging av arealer og planlegging av renhold. 
Vi har som mål å følge kommunens årsplan med vernerunde, samt medarbeiderundersøkelse, virksomhets-


møter, sommerfest og julelunsj. 
 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: Teknisk - Kr -713’ / VAR - Kr 3 321’ 
Virksomheten har et merforbruk i forhold til budsjett pr. 31.08.18. Merforbruk på bygg, eiendom og vei er 


planlagte kostnader, og vil balansere når vi får tilført ekstra vedlikeholdsmidler. Vi vil ha tett oppfølging av den 
økonomiske situasjonen, og varsle uforutsette kostnader fortløpende til rådmann. Vi har månedlig gjennomgang 


av våre investeringsprosjekter, samt presentasjon for byggekomiteen. Vi er p.t. innenfor rammene. 
  


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Løpende drift og ekstraordinære vedlikeholdskostnader overvåkes kontinuerlig. Vi vil de resterende månedene 
ha tett oppfølging av den økonomiske situasjonen, og varsle uforutsette kostnader fortløpende til rådmann. 


 
 


4.11 Trøgstad ungdomsskole – virksomhetsleder Lise Markestad 
 


Virksomhetsleders kommentar til utviklingstrekk 2018 
Ved oppstart 20. august 2018 var det 185 elever ved Trøgstad ungdomsskole. De første skoleukene har forløpt 
tilfredsstillende og normalt. Sambruk av rom og lokaler sammen med Skjønhaug barneskole videreføres. Vi 


arbeider med logistikk og gode løsninger hver dag. 
 


Den andre skoleuka gjennomførte vi en skogtur (Mila) som en bli-kjent-dag, særlig for 8. trinn. Elevene ble delt 


i grupper på tvers av trinnene. De var gjennom ei 8 km lang løype med en rekke poster hvor problemløsning, 
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samhold og samarbeid stod i sentrum. En positiv start på et nytt skoleår. 10. trinn har gått deler av Flyktninge-
ruta, noe som var en positiv og lærerik opplevelse for både elever og voksne. LOS-funksjonen videreføres uten 


støtte fra Udir. 
 


Personalet 
Det er ansatt en ny lærer og en ny assistent i engasjementer dette skoleåret. En lærer tar videreutdanning – 
lærerspesialist med vekt på lese- og skriveopplæring. 


 


Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2018 
Vi er i oppstart av skoleåret 2018/2019, noe som tar mye fokus den første tiden. 


 
Resultatene fra eksamen for 10. trinn ble som følger: 
Muntlig:   


• 4,42 i gjennomsnitt 
Skriftlig:  


• Engelsk:   3,7 


• Matematikk: 3,5 


• Norsk bokmål: 3,6 


• Norsk sidemål: 3,5 


 
Grunnskolepoeng: 41,8 for skoleåret 2017/2018. Dette er noe over Østfoldsnittet og likt med 


landsgjennomsnittet. 


 
Ansatte ved Trøgstad ungdomsskole besitter mye god fagkompetanse, og det er god kultur for å dele denne 


kompetansen. Derfor er en stor del av vår kompetanseutvikling skolebasert. Dette for å videreutvikle elevenes 
grunnleggende ferdigheter i lesing og skriving.  


 


Vi arbeider i disse dager med etablering av et nytt skolebibliotek og en alternativ læringsarena i lokalene til det 
«gamle» folkebiblioteket. Leseglede hos hver enkelt elev er vårt hovedfokus framover. 


 
God faglig og sosial læring avhenger av et godt læringsmiljø og god klasseledelse. På disse områdene jobber vi 


kontinuerlig for å utvikle oss på best mulig måte. 
 


Skolen har fokus på å tilpasse opplæringen best mulig til elevenes behov og ønsker. Dette skoleåret får elevene 


velge arbeidslivsfag i tillegg til språkfordyping og programmering som valgfag. Valgfagmulighetene dette skole-
året er som følger:  


• Fysisk aktivitet og helse 


• Innsats for andre 


• Design og redesign/Produksjon av varer og tjenester 


• Trafikk 


• Programmering  


• Teknologi i praksis 


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2018: 1,6 %, hvorav 0,6 % er egenmeldt. 


Skolen er opptatt av trivsel, medarbeideransvar og frihet under ansvar. Det gjennomføres trivselstiltak. 
Gjensidig tillit og åpenhet mellom ledelse og medarbeidere er en viktig faktor i dette arbeidet. Vi forsøker å 


legge til rette og gjøre tilpasninger/avlastninger når arbeidsmengden/-belastningene blir for store i forhold til 
helsesituasjon og trivsel med jobben. HMS-planens handlingsplan sier noe om hva som skal gjøres, av hvem og 
når. Planen skal sikre at tiltakene blir gjennomført til avtalt tid.   


 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk: - Kr – 710’ 
Den økonomiske utviklingen er som forventet og virksomhetens mål/prognose er å gå i balanse ved årets slutt.  


 


Virksomhetsleders tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Det iverksettes ikke tiltak da den økonomiske utviklingen er som forventet. 
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4.12 Rådmannens stab og fellesutgifter 
 


Kort kommentar til utviklingstrekk for 2018 
Administrasjon 


Arbeid med ny kommune krever stadig mer tid. Trøgstads rådmann er ansatt som kommunaldirektør for 


området HR og organisasjon i 50%. Parallelt med bygging av ny kommune skal den daglige driften gå sin gang 
og mange medarbeidere strekker seg langt og utviser stor fleksibilitet for å løse oppdraget. I tillegg krever alle 


investeringsprosjektene tett oppfølging av rådmann og andre stabsmedarbeidere.  
 


Implementeringsfasen med ny dataleverandør (IKOMM AS) er over. Det krever likevel mye ressurser å følge 


opp at kommunen får det den skal ha til rett tid og riktig pris. Det er igangsatt kvartalsvis gjennomgang av 
ansattlister og brukertilganger. Det er stor prisvariasjon på de ulike brukerkategoriene og riktige brukertilganger 


kan gi en besparelse. 
 


Prosjektet helsefremmende lokalsamfunn er inne i sitt siste år. Medvirkningsaktivteten knyttet til etableringen 
av Torvet bok og mer har blitt gjennomført som en del av prosjektet. Folkehelsekoordinator har også deltatt i 


oppfølgingen av prosjektet Trygt nærmiljø trygg ungdom. 


  
Kultur 


En av de viktigste aktivitetene for kultur i 2018 har vært etableringen av Torvet bok og mer med flytting av 
bibliotek og åpningsfest på torget. Det har blitt en flott kulturarena og en storstue for hele bygda. For øvrig har 


aktivitetsnivået blitt opprettholdt i forhold til tidligere år. Det har blitt engasjert en ekstern ressurs for å arbeide 
med kulturminneplanen for Trøgstad. Det er forventet at den sluttføres innen sommeren 2019. 


 
Trøgstad Fort/Flyktningerutesenter 


Trøgstad Forts Venner er tildelt et tilskudd på kr 400.000,- til bevaring og utvikling av Trøgstad Fort. 


Det er startet arbeid med forsøk på å etablere «Indre Østfold Flyktningerutesenter» på Trøgstad Fort etter 
kommunestyrevedtak 02.05.18. Senteret skal fortelle noe av historien til de tusenvis av flyktninger som ble 


loset gjennom Trøgstad og over til Sverige under 2. verdenskrig. Senteret er tenkt som et undervisningstilbud til 


alle 10. klasser i nye Indre Østfold kommune. Riksantikvaren og fylkeskonservatoren var på befaring på 
Trøgstad Fort den 30. august.  


 
Seniorkafe 


Seniorkafeen har flyttet til Torvet bok og mer. Tilbudet er som før - et lavterskeltilbud med gratis kaffe og billige 
vafler fra Frivilligsentralen. Besøket varier fra 20 -100 besøkende. Midler fra den kulturelle spaserstokken og fra 


prosjektet «Seniorglede» er med på å finansiere seniorkaféen. 


 
Kulturskolen 


Kulturskolens aktivitet tilpasser seg gradvis et tettere samarbeid med de andre kulturskolene i Indre Østfold 
med blant annet felles fagdager for de ansatte og felles prosjekter for elever og lærere. Det nye flygelet i 


kulturarenaen på Skjønhaug skole ble innviet med kulturskoleelever, inspirasjonsseminar og konsert av 
Wolfgang Plagge den 10. juni. 


 
Biblioteket 


Biblioteket har vært stengt i perioden 28.04-18.08. Torvet bok og mer ble navnet på den nye møteplassen i 


bygda. Navnet ble foreslått og stemt over av innbyggerne. Lokalene rommer bibliotek, Home-Start, kontor for 
leder av frivilligsentralen, ungdomskontakten og en egen avdeling for lokalhistorie. Trøgstad sparebank drivhus 


er også en del av helhelten hvor møterom, cellekontorer og låsbare skap er stilt til gratis disposisjon for 
næringsdrivende og lag og foreninger. Det planlegges meråpent bibliotek fra 10. oktober. Innbyggerne vil ha 


mulighet til å låse seg inn med adgangskort i ubetjent åpningstid mellom kl. 07.00-23.00.  


 
Den 18.08.18 var det offisiell åpning med et variert program for liten og stor med mange lokale artister. 


Trøgstad janitsjar, kulturskolen, trekkspillduo og Trygve Skaug åpnet arrangementet før høytidelig snorklipping 
av ordføreren. Videre kunne man få med seg tryllekunstneren Davido, Inspiriashow med PK fra NRK Super fra 


scenen i biblioteket og bandet Plopp på utescenen. Senere på kvelden var det fest på torget med Jane Hea og 


Peanøtthjerneforbundet. 
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Arbeidet med slekts- og bosettingshistorie og tilgjengeliggjøring av materialet prioriteres med en prosjektstilling 
i 100% fra 1. august.  


 
Prioriterte utviklingsaktiviteter innen egen virksomhet for 2018 
Rådmannens stab har hittil i 2018 hatt spesielt fokus på: 


• Optimalisert utnyttelse av IKT-verktøy er en kontinuerlig prosess. Videreutviklingen på dette området 


ses på tvers av kommunegrensene i 5K og det arbeides med at organisasjonen i de fem kommunene 
skal være likt «skodd» innen 31.12.19. 


• Servicetorget har ansatt arkivleder. 


• Kommuneplanen ble vedtatt av kommunestyret 7. februar og virksomhetene har jobbet med egne 


handlingsplaner som ble ferdigstilt 01.06.18. 


• Saksbehandlerveileder og en systematikk for konsekvensvurdering av folkehelse, miljø og økonomi i 
politiske saker er utarbeidet gjennom tverrfaglige arbeidsmøter og ferdigstilles i løpet av oktober 2018. 


• Arbeidet med kommunens beredskapsplaner inkl. ROS-analyse pågår. 


• Arbeidet med å bygge ny kommune er nå inne i en fase med ansettelse av kommunaldirektører, og 


veien videre begynner å ta form. Mange ansatte i staben deltar i bygging av ny kommune. 


 


Sykefraværsutvikling 
Sykefravær 1. halvår 2018:  


• Administrasjon/økonomi 1,6 %, hvorav 0,8 % er egenmeldt 


• Stab, service, personal, samfunn inkl. kultur 6,9 %, hvorav 0,8 % er egenmeldt.  
For å øke nærværet og skape en helsefremmende arbeidsplass er virksomheten opptatt av arbeidsglede og at 


arbeidsplassen gir energi. Langtidssykemeldte følges opp ihht. IA-rutinene. Det tilrettelegges så langt det er 


mulig for ansatte som har behov for tilpasninger i arbeidshverdagen. 
 


Kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Økonomisk avvik i forhold til gjennomsnittlig forbruk for Politisk styring, Administrasjon, Felles personal og 


Fellesressurser og Tilskudd til andre: - 1 868 mill. kr. Detaljert pr. område viser tallene følgende avvik: 


11. Politisk styring har et mindreforbruk på kr 426’ pr. 31.08. Hovedsakelig ligger mindreforbruket på 
godtgjørelse til politikere fordi det kun er utbetalt møtegodtgjørelse for 1. halvår. Gjenstående midler på 


overføringer/tilskudd (til formannskapets disposisjon) påvirker også resultatet på dette området.  
12. Administrasjon har samlet sett i et merforbruk på kr 590’ pr. 31.08. Avviket kan forklares med at 


avsetninger til og bruk av bundne fond som gjelder 2017 er bokført i 2018, og at kommunen har betalt for hele 
året til IKA Østfold IKS. Videre har staben opptjente refusjonsinntekter hos Indre Østfold kommune og noen 


avdelinger ligger etter skjema på fakturering av utleie av arbeidskraft til andre kommuner. 


20. Felles personal har merforbruk pr. 31.08. på kr 759’ som bl.a. skyldes at yrkesskade- og gruppelivsforsikring 
er betalt for hele året. Videre påvirker lønn til lærlinger, da tilhørende KS-tilskudd og lærlingtilskudd fra 


fylkeskommunen kommer mot slutten av kalenderåret. 
21. Fellesressurser/diverse har et merforbruk på kr 3 153’. Mesteparten av merforbruket ligger på IKT-utgifter. 


Det anslås at samlede merutgifter knyttet til IKT beløper seg til 2 mill. kr. Merutgiftene oppstår delvis fordi 


Ikomm AS har en annen prismatrise enn forrige dataleverandør og delvis fordi det er anskaffet både utstyr og 
programvare som det ikke er tatt høyde for i budsjettet, bl.a. som følge av myndighetskrav (GDPR). I tillegg 


kommer et forstyrrende element i form av at budsjettet ligger på område 22 Tilskudd til andre, mens utgiftene 
er bokført på 21 Fellesutgifter/diverse. Budsjettet skal flyttes. Budsjettert bruk av fond vil også virke positivt på 


totalbildet for område 21 Fellesressurser/diverse.  


22. Tilskudd til andre har et mindreforbruk på 2,208 mill. kr og skyldes i stor grad at IKT-budsjettet står på 
dette området, mens utgiftene befinner seg på 21 Fellesressurser/diverse. På den annen side er det betalt for 


tjenester for hele året når det gjelder felles skatteoppkreverkontor, Indre Østfold Innkjøpssamarbeid og 
Helsehuset (Indre Østfold Lokalmedisinske kompetansesenter IKS). 


45. Kultur har et merforbruk pr. 31.08.18 på kr 734’. Dette skyldes høyt forbruk på engasjementer på 
biblioteket i en periode med behov for ekstra ressurser. I tillegg kommer utgiftene til den offisielle åpningen av 


biblioteket. Bruk av fond vil demme opp for noe av merforbruket. Kultur har gjenstående arrangementer utover 


høsten som vil belaste budsjettområde 45 ytterligere. 
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Tiltak som iverksettes pga. oppståtte avvik 
Flere av de økonomiske avvikene vil bli dekket inn ved bruk av fond, tilskudd eller refusjoner. Øvrige negative 
økonomiske avvik må så langt det er mulig dekkes gjennom innsparing på andre budsjettposter innenfor 


områdene stab/fellesutgifter. 


 
På kulturområdet har nytt bibliotek vært svært arbeidskrevende og ekstra ressurser har vært helt nødvendig for 


å komme i mål. Kostnadene for resten av året består stort sett av lønn, Trøgstadkonserten og noen mindre 
arrangementer. Øvrige innkjøp fryses for resten av året.  
 


Virksomhetsleders kommentar til den økonomiske situasjonen pr. 31.08.18 
Flere av de økonomiske avvikene vil bli dekket inn ved bruk av fond, tilskudd eller refusjoner. Øvrige negative 


økonomiske avvik må så langt det er mulig dekkes gjennom innsparing på andre budsjettposter innenfor 


områdene stab/fellesutgifter/kultur. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


 


Trøgstad kommune 
 


Postboks 34, 1861 Trøgstad 
Telefon: 69 68 16 00 – Telefaks: 69 68 16 10 


www.trogstad.kommune.no 
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1. Om Avlastningshjemmet 
  
Avlastningshjemmet IKS (AIKS) er et interkommunalt selskap etter lov om 
interkommunale selskap drevet av seks kommuner i Indre Østfold. 
Avlastningshjemmet IKS er et tilbud til foreldre/foresatte med hjemmeboende barn 
og unge med psykisk og/eller fysisk funksjonshemming. 
  
  
  
  
2. Representantskapet 
  
Det er avholdt to møter i representantskapet i 2017. Elleve saker er behandlet. 
Leder av representantskapet for Avlastningshjemmet IKS er Petter Schou, Spydeberg 
kommune. For Avlastningshjemmet IKS møter styreleder Svein Christoffersen og 
daglig leder Geir Fredrik Dahl. Saker til representantskapet er tidligere behandlet på 
ordinært styremøte. Daglig leder utarbeider saksfremlegg. Styrets leder legger fram 
sakene på representantskapsmøtet. I tillegg har det vært avholdt to eiermøter i 2017 
vedrørende lokaler.  
  
  
  
  
3. Avlastningshjemmets styre 
  
Det er avholdt åtte styremøter i 2017. 
Leder av styret i 2017 var Svein Christoffersen, Askim.  
Nestleder Bjørg Olsson, Marker. 
Representant for ansatte Åse Rusten, verneombud Inger Halldis Holm og fra høsten 
2017 tillitsvalgt Camilla Steinsholm. Styret behandlet i 2017 totalt 33 saker. 
  
Styret hadde 2017 følgende sammensetting: 
Styreleder                       Svein Christoffersen (Askim)                  
Styrenestleder                 Bjørg Olsson (Marker)                           
Styremedlem                   Øivind Olafsrud (Eidsberg)           
Styremedlem                   Berit Amundsen Enger (Trøgstad)                             
Styremedlem                   Hilde Dybedahl (Spydeberg)         
1. Varamedlem                 Per Christian Anfinnsen (Askim) 
2. Varamedlem                 Kirsten K. Iversen (Skiptvet) 
3. Varamedlem                 Runar Stemme (Spydeberg) 
  
Saker knyttet til ansettelser/ personell er delegert til arbeidsutvalget (se punkt 4). 
Lovverkets krav om likestilling i styrende organ er dekket ved at 40 % av 
styremedlemmene er menn. 
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4. Avlastningshjemmets arbeidsutvalg 
  
Arbeidsutvalget hadde 2017 følgende representanter: 
Styreleder                       Svein Christoffersen (Askim)                  
Styrenestleder                 Bjørg Olsson (Marker)                           
Styremedlem                   Øivind Olafsrud (Eidsberg) 
  
Arbeidsutvalget har avholdt to ordinære møter hvor ansettelser, enkeltsaker 
vedrørende personell har blitt behandlet.  
  
  
  
  
5. Samarbeid med foreldre / foresatte 
  
Det er fortløpende kontakt med foreldre. Etter hvert opphold får foresatte en skriftlig 
rapport. Virksomheten har hatt møter med flere nye foreldre dette året i forbindelse 
med nye brukere. Virksomheten har i 2017 ikke hatt kapasitet til å ta i mot nye barn. 
Vi har deltatt på ansvarsgruppemøter sammen med foreldrene. Foresatte har stilt 
opp på personal / fagmøter og orientert om sine barn, en positiv og god erfaring for 
de ansatte. Det er avholdt to foreldremøter i 2017; sommer- og julelunsj. 
Tilbakemeldinger viser at foreldrene opplever god dialog. Tilbakemeldingene er 
videreformidlet styret, representantskapet og de ansatte.  
  
  
  
  
6. Samarbeid med andre instanser 
  
Daglig leder, stedfortreder og primærkontakter har deltatt på ansvarsgruppemøter i 
kommunene rundt den enkelte bruker. Avlastningshjemmet har et godt samarbeid 
med Mortenstua skole om felles brukere også utenom ansvarsgruppemøtene. 
Samarbeidet med Mortenstua skole, Habiliteringstjenesten, BUP, PPT, andre aktuelle 
skoler og andre dagtilbud til brukerne har fungert meget godt rundt brukerne i denne 
perioden. 
  
  
  
  
7. Interkommunalt tilbud 
  
I 2017 har seks kommuner benyttet seg av tilbudet ved Avlastningshjemmet for 
Indre Østfold. Marker kommune har ikke benyttet seg av tilbudet, men det har blitt 
solgt plasser til Rakkestad kommune.  
  
26.10.17 varslet Skiptvet kommune at de sier opp sin deltagelse i 
Avlastningshjemmet IKS fra og med 31.10.17.  
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År Antall brukerdøgn Antall brukere 
2013 1478,0 døgn 18 
2014 1180,0 døgn 17 
2015 1427,0 døgn 19 
2016 1520,0 døgn 18 
2017 1592,0 døgn 16 


  
  
  
  
Døgnpris for 2017: 
Pris for deltagerkommune pr. 
hverdagsdøgn  


kr. 3675,- 


Pris for deltagerkommunene pr. helg/ferie 
døgn  


kr. 4930,- 


Pris for deltagerkommunene 1-1 
bemanning pr. hverdagsdøgn  


kr. 4200,- 


Pris for deltagerkommunene 1-1 
bemanning pr. helg/ferie døgn   


kr. 6895,- 


  
  
  
  
  
Brukerdøgn pr. 
kommune: 


2014 2015 2016 2017 


Eidsberg kommune 197 døgn 357 døgn  392 døgn  485 døgn 
Askim kommune 465 døgn 533 døgn  525 døgn  525 døgn 
Marker         
kommune 


113 døgn 105 døgn     0 døgn     0 døgn 


Trøgstad kommune 0  døgn 0  døgn    51 døgn     0 døgn 
Spydeberg kommune 264 døgn 321 døgn  393 døgn  391 døgn 
Skiptvet kommune 103 døgn 93 døgn    85 døgn    89 døgn 
Sarpsborg kommune 38 døgn 18 døgn     0 døgn     0 døgn 
Rakkestad kommune 0 døgn 0 døgn   74 døgn  102 døgn 
Totalt: 1180 døgn 1427 døgn 1520 døgn 1592 døgn 
  
  
  
  
  
  
8. Avlastningshjemmets tilbud 
  
Tilbudet er til for å gi foreldre/foresatte med store omsorgsoppgaver mulighet til 
avlastning.  
I den grad det er mulig ut ifra bemanningsnøkkelen, bidrar personalet ved 
Avlastningshjemmet til at barna kan delta på sine vanlige fritidsaktiviteter mens de er 
på avlastning. Avlastningshjemmet har brukere med ulike typer funksjonshemminger, 
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med forskjellige bistandsbehov og i ulik alder. Målet vårt er å gi alle brukerne et 
individuelt tilrettelagt avlastningstilbud. Tilbudet må til en hver tid være i endring da 
brukerne er barn og unge som stadig er i utvikling og lærer nye ferdigheter. Alle 
brukerne har hver sin primærkontakt som har ansvar for å oppdatere info-permene 
til brukerne og ivaretar kontakten med foresatte. Avlastningshjemmet har deltatt i 
over 50 ansvarsgruppemøter rundt enkeltbrukere.  
Virksomheten har fokus på alternativ supplerende kommunikasjon (ASK). Det 
benyttes både bilder, piktogrammer og tegn- til- tale som alternativ kommunikasjon. 
Det har blitt vanlig med forskjellige digitale kommunikasjonshjelpemidler.  
 
Avlastningshjemmet fikk våren 2017 forespørsel om å bemanne et planlagt 
intervensjonsopplegg rundt en enkeltbruker i en av eierkommunene. Intervensjonen 
skulle strekke seg over 14 dager, og det var behov for bemanning hele døgnet. 
Avlastningshjemmet hadde ansvaret for utarbeidelse av turnus og bemanning. 
Oppdraget skulle utføres i brukers hjem. De ansatte fra Avlastningshjemmet som 
skulle bidra i intervensjonen deltok i planlegging, utarbeidelse av målsettinger og 
verktøy for gjennomføring, i samarbeid med de ansvarlige i eierkommunen. Gruppen 
fikk veiledning av ekstern faglig veileder før og underveis i prosjektperioden. 
Veilederen oppsummerte med at Avlastningshjemmets ansatte hadde riktig grunn- 
og erfaringskompetanse for denne typen tiltaksarbeid og at det faglige 
engasjementet i personalgruppen bidro sterkt til å gjøre innsatsen vellykket. 
Prosjektet ble evaluert og Avlastningshjemmet fikk gode tilbakemeldinger for sitt 
bidrag. Det ble oppsummert og konkludert sammen med eierkommunen med at det 
er behov for denne formen for tiltak og at denne typen samarbeid bør videreutvikles.  
  
De siste årene har AIKS fått flere fysisk aktive barn. Disse barna trenger en annen 
form for aktivitet og stimuli enn den gruppen som tidligere var primærgruppen. 
Gjennomsnittsalderen på brukerne er nå 14 år og de har komplekse utfordringer 
rundt sin funksjonsnedsettelse. 
  
Avlastningshjemmet har åpent hele året med unntak av påsken, bevegelige 
helligdager, perioden mellom julaften klokken 12.00 til 2. juledag kl. 14.00 og 
nyttårsaften. 
  
  
  
9. Antall stillinger 
  
  1 daglig leder                  100,00 % 
  1 stedfortreder                70,00 % 
  1 vernepleier  80,00 % 
  4 helsefagarbeidere 275,00 % 
  1 ergoterapeut                           25,00 % 
  1 sykepleier 20,00 % 
  21 assistenter 254,00 % 
  1 barne- og ungdomsarbeider 75,00 % 
   I grunnbemanningen: 899,00 % 
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Totalt har vi 32 ansatte. Etterspørselen etter avlastning i helgene gjør at vi har 
mange små stillingsstørrelser. Type fagarbeidere vil variere i løpet av året, pga. 
permisjoner og endringer i turnus, pr. 31.12.2017. 
 
 
  
  
  
10. Bemanning /Opplæring/HMS 
  
Avlastningshjemmet har i dag 26 kvinner og 6 menn ansatt. 
Sykefraværsprosent er 6,10 %. (9,00 % 2016). Avlastningshjemmet er en IA bedrift. 
  
Daglig leder og verneombud har gjennomført vernerunde. Det har vært gjennomført 
relevant opplæring og kursing. Personalet har gjennomgått kurs i helse- og 
omsorgstjenesteloven, kapittel 9, rettssikkerhet ved bruk av tvang og makt overfor 
enkelte personer med psykisk utviklingshemning. Flere ansatte har deltatt på 
grunnkurs i epilepsi for helsepersonell og videregående kurs i epilepsi, 
utviklingshemming og sjeldne epilepsirelaterte syndromer. Tjueseks ansatte har tatt 
grunnkurs og oppfriskningskurs i legemiddelhåndtering. Ansatte fra 
Avlastningshjemmet har i 2017 deltatt på veiledning gitt av Habiliteringstjenesten. 
Sammen med Mortenstua skole har det vært gjennomført felles opplæring, 
veiledning og ansvarsgruppemøter rundt enkelt brukere. I løpet av 2017 har 4 
personer hatt praksisplass ved Avlastningshjemmet. 
  
For nattevaktene ble det arrangert et nattevaktmøte i regi av bedriftshelsetjenesten 
og nattevaktene har fått invitasjon til gratis helsekontroll. Daglig leder, verneombud 
og tillitsvalgt har gjennomført lovpålagt 40- timers HMS-kurs. 
  
Vi har hatt veiledning fra Habiliteringstjenesten i Fylket rundt, og fra hjem 
kommunen til bruker med HOL kapittel 9 vedtak. Bedriftshelsetjenesten har hatt 
førstehjelpskurs ved AIKS.  Det er gjennomført brannøvelse våren 2017. Flere 
ansatte har deltatt på motivasjonsdagen i regi av Eidsberg kommune i 2017. Alle 
ansatte har gjennomgått opplæringsplanen ved Avlastningshjemmet. 
  
Administrasjonen jobber for likestilling, og oppfordrer menn til å søke på ledige 
stillinger som lyses ut. Det har vært avholdt fjorten personalmøter i 2017, i tillegg til 
et personalseminar med fokus på etisk refleksjon, og et medarbeidermøte for 
assistentene. Personalmøtene er meget viktige siden det er så mange små 
deltidsstillinger ved Avlastningshjemmet. 
  
  
  
  
11. Avvik  
  
Avlastningshjemmet har et godt fungerende avvikssystem.  
Avvikssystemet er et godt verktøy og en viktig del av forbedringsarbeidet ved 
virksomheten. Vi bruker vårt internkontrollsystem hele tiden for å forbedre kvaliteten 
på tjenesten og sikre godt helse-, miljø- og sikkerhetsarbeid. De ansatte er flinke til å 
bruke avvikssystemet. Avvikene tas opp på personalmøtene hvor vi har HMS, § 9 og 







 7


avvikshåndtering som faste temaer. Avvik som er meldt i det interne avvikssystem 
tas opp på personalmøtene. Totalt ble 200 avvik tatt opp, gjennomgått og lukket i 
2017. Den største økningen ser vi er på utagerende atferd, som knytter seg til 
endringen i brukergruppen. Vi ser også en økning av avviksmeldinger totalt sett, 
ansatte er blitt flinkere til å skrive/ melde avvik. Etter en nærmere gjennomgang av 
avvikene i 2016 og 2017 er det flere ulike faktorer som sammen utgjør den store 
økningen i antall avvik fra 2016 til 2017. Den største faktoren er endring i rutinen om 
avviksregistrering. Tidligere ble hendelser som var forbundet med hverandre eller 
som forløp seg innen samme tidspunkt, ført i et avvik. Nå registreres det et avvik for 
hver enkelt hendelse. Dette gir spesielt store utslag i registreringen av utagerende 
atferd, som også er hoved årsaken til en kraftig økning av registrerte avvik. Flere av 
våre brukere har en kompleks og sammensatt atferd, og utagerende atferd kan 
forekomme flere ganger i løpet av en vakt.  
  
  
  
  
For perioden 2012 til 2017 fordeler avvikene seg slik: 
Avvikstype 2014 2015 2016 2017 
Utagerende atferd 15 41 52 133 
Medisinsk 5 12 10 22 
Søvn(brukere) 0 0 2 1 
Rutine, norm, og andre 13 9 10 4 
Uhell/skade (brukere) 1 3 2 13 
Uhell/skade (ansatte) 0 0 0 1 
Avstikk 8 4 44 24 
Skadeavvergende tiltak 0 0 0 1 
Kost 0 0 0 1 
TOT 44 65 120 200 
  
  
  
  
  
 
 
12. Regnskap / Økonomi  
  
Den økonomiske situasjonen på Avlastningshjemmet er under kontroll. 2017 var et år 
med stor aktivitet ved Avlastningshjemmet. Aktiviteten er økt etter samarbeids-
kommunenes vedtak om avlastning. Dette har vært krevende, men samtidig givende 
siden de ansatte er med på å ta ansvar. 
  
Sum driftsutgifter 2017 kr:                               


8.589.085,28 
Sum driftsinntekter 2017 kr:                   9.693.941,68 
Brutto driftsresultat kr: 1.104.856,40 
Renteinntekter kr: 10.928,26 
Motpost avskrivninger kr: 24.000,00 
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Resultat før interne finansieringstransaksjoner kr:                     1.139.784,66 
Avsetninger kr:         1.394.240,88 
Bruk av tidligere avsetninger kr: 1.394.240,88 
Regnskapsmessig mindreforbruk kr:        1.139.784,66 
  
 
 
Årsresultatet legges til grunn for at forutsetningen for fortsatt drift er tilstede. 
Avlastningshjemmets målsetning om brukerdøgn ble oppnådd med god margin. Det 
har vært vist streng budsjett disiplin. Budsjett 2017 baserte seg på 1553 døgn mot 
1592 gjennomførte avlastningsdøgn. Dette er et resultat av samarbeidskommunenes 
ønske om flere avlastningsdøgn. Regnskapet viser at utgiftene har økt, og at 
inntektene har økt i større grad, blant annet på grunn av salg av avlastningsdøgn til 
både samarbeidskommuner og kommuner utenfor samarbeidet. 
  
Kapasiteten har vært godt utnyttet ved at samarbeidskommunene i større grad 
gjorde vedtak på avlastning på hverdagene. Det har i 2017 ikke har vært behov for å 
fakturere kommunene for kriseplass ved AIKS. 
  
Etter vedtak i styret ble det høsten 2015 bestilt en ny Ford Transit 9-seter med plass 
for en rullestolbruker. 
Rammen på innkjøpet var 580 000,- Bilen ble levert våren 2017 til stor glede for 
brukerne og personalet ved Avlastningshjemmet. Bussen muliggjør at brukergruppen 
kommer seg ut på turer i nærområdet sammen med personalet. Ved en inkurie ble 
ikke saken løftet til representantskapet høsten 2017, følgelig er årets kapitalregnskap 
avlagt med et udekket beløp på 578 505,- 
 
 
Den legemeldte andelen av sykefraværet har vært liten og har ligget langt under det 
som var målsetningen. Dette fremkommer av sykerefusjonene fra NAV for 2017. 
Budsjettert kr. 223 000,- mens regnskapet viser kr. 110 723,- 
  
Det er tatt inn flere ressurskrevende brukere, og det er brukt mye ressurser til 
opplæring og ivaretagelse av personalet. Brukergruppens kompleksitet gjør at det er 
vanskelig å ta imot flere brukere uten å øke bemanningen. Det har vært et meget 
utfordrende år, både med tanke på nye tjenestemottakerne, og kontinuerlig 
opplæring av personal for å sikre stabil og riktig bemanning. 
  
Personalet har gjort sitt for en mest mulig hensiktsmessig bruk av ressursene. De har 
vært fleksible og dekket opp vakante vakter. Vi har avtale med personalet om 
fleksibel arbeidstidsordning og en avtale om gjennomsnittsberegning av arbeidstid. 
  
Det har i 2017 ikke vært behov for økonomisk forskuttering fra vertskommunen. 
Økonomien ved Avlastningshjemmet er stabil og vi fakturerer kommunene for to 
måneder av gangen. 
  
Det anbefales at årets regnskapsmessige mindreforbruk på kr 
1.139.784,66 avsettes på disposisjonsfond. 
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13. Lokaler  
  
Det har i lengre tid vært arbeidet med å finne nye egnede lokaler for 
Avlastningshjemmet. Det har vært vurdert flere muligheter og ulike alternativer. 
Økonomi har vært sterkt vektlagt i styrets arbeid med de ulike alternativene. 
Representanter for brukerne, ansatte, tillitsvalgte og verneombud har jobbet tett 
med styret rundt mulige løsninger og representantskapet har blitt holdt orientert 
underveis. Det har vært avholdt to eierskapsmøter med lokaler som tema. I arbeidet 
rundt lokaliteter har brukermedvirkningen vært ivaretatt ved at Avlastningshjemmet 
har hatt kontakt og samarbeidet tett med brukerrepresentant, representant for NFU 
og Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne. 
 
 
 
Representantskapet vedtok i møte 27.10.17 å stille det videre arbeidet med nye 
lokaler samlokalisert med Mortenstua skole i bero, inntil nærmere avklaring om 
interkommunale selskap relatert til prosessen med ny kommune. Skulle det komme 
klarsignal om å arbeide videre med saken vil det etter styrets vurdering, gå minst 2 
år før nye lokaler kan stå ferdige. Styret for Avlastningshjemmet IKS vedtok derfor i 
januar 2018 å sende en henvendelse vedrørende midlertidige lokaler for 
Avlastningshjemmet IKS til Representantskapet for selskapet på grunn av situasjonen 
som ikke var kjent for styret da representantskapet hadde møte 27.10.17.  
  
Styret har vært kjent med at huseier ville søke om bruksendring av lokalene etter 
Plan- og bygningsloven, da det har vist seg at godkjenning for dagens formål ikke 
har vært i orden.  Dette ble styret gjort kjent med etter at Indre Østfold brann og 
redning IKS gjennomførte tilsyn med bygget i Edwin Ruuds vei 31. Det viser seg at 
bruksendring ikke vil kunne gis uten store påkostninger og svært omfattende 
investeringer. 
 
 
 
På møte 09.01.18, ble styret for Avlastningshjemmet orientert om de faktiske forhold 
av styret til Edwin Ruud stiftelse. Det vil være behov for store tilpasninger og 
oppgraderinger for å kunne søke om å få innvilget videre drift i Edwin Ruuds vei 31. 
Det ble videre opplyst om at en fremtidig drift i boligen som Avlastningshjem ikke 
ville være aktuelt til det vil en oppgradering av boligen til dagens formål være for 
tidkrevende, omfattende og kostbar. 
 
 
 
Utleier, styret i stiftelsen Edwin Ruud, anså situasjonen som svært alvorlig og varslet 
12.01.18, oppsigelse av leieforholdet med 6 måneders oppsigelse i tråd med avtale. 
Begrunnelsen var at antallet brannkrav som ikke er oppfylt var omfattende og at 
utleier ikke kan ta ansvar for akseptabel sikkerhet. Det er nødvendig med rask 
avklaring og styret foreslo tiltak for å sikre drift i midlertidige lokaler frem til man 
finner en permanent løsning. I møtet ble man enige om at Eidsberg kommune skulle 
rette en henvendelse til Sykehuset Østfold om mulig leie av lokaler som sykehuset 
eier på Edwin Ruud. Styret for Avlastningshjemmet, daglig leder og ansattes 
representanter var på befaring i tilgjengelige lokaler 09.02.18. Brukerrepresentant er 
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holdt orientert og involvert i de endringer som er nødvendig for å kunne drifte i 
forsvarlige lokaler. Ut ifra muntlige opplysninger som ble gitt om leiepris og 
kostnader for drift i sykehusets lokale, vurderte daglig leder og styret at lokalene vil 
kunne leies uten at det påvirker dagens døgnpriser for avlastning. Dette forutsetter 
imidlertid samme eller økt belegg på plassene som nå. Lokalene vil kunne tas i bruk 
på kort varsel, og krever minimale bygningsmessige tilpasninger og endringer. Alle 
involverte parter stiller seg positive til å flytte driften midlertidig inn i disse lokalene.  
 
Styrets vedtok i møte 09.02.18, sak 1/2018, å gå inn for å leie lokalene på Edwin 
Ruud: "Etter de forutsetninger som muntlig ble lagt fram muntlig av eiendomssjef i 
Eidsberg, Knut Bergersen under befaringen». 
  
Videre skulle daglig leder utarbeide et brev til eierkommunene med beskrivelse av 
situasjonen som hadde oppstått i forhold til lokalene.  
  
  
  
14. Kommentarer til virksomhetsplan 2017 
  
  


 Har gitt skriftlig tilbakemelding etter hvert opphold i kontaktboken  
 Har hatt foreldresamtaler med de foreldrene som ønsker det  
 Har gitt to skriftlige tilbakemeldinger i året til foreldre og kommunene  
 Har hatt to foreldremøter, en sommerlunsj og en julelunsj  
 Har videreført primærkontaktfunksjon  
 Har laget miljøregler for de brukerne som har behov for dette  
 Har deltatt på ansvarsgruppe møter  
 Har gjennomført sommer utflukter  
 Har faste rutiner og noen aktiviteter som skaper en forutsigbar og trygg 


avlastning  
 Har prøvd ut dagsplaner og piktogramtavler for noen brukere  
 Har hatt godt samarbeid med andre instanser som dagtilbud og skoler  
 Har videreført autismekompetanse for personalet  
 Har videreført epilepsikompetanse for personalet  
 Har deltatt i koordinator møter  
 Har vært IA bedrift  
 Har hatt 14 personalmøter  
 Har hatt samlinger for deltidsansatte på medarbeidermøter, i tillegg til at de 


har hatt tilbud og mulighet til å delta på ordinære personalmøter  
 Har hatt to planleggingsdager  
 Har arrangert egne treff for nytilsatte  
 Har hatt godt samarbeid mellom leder og stedfortreder  
 Har opprettholdt brukerinntaket ved at vi nå har 16 barn  
 Har videreutviklet samarbeidet mellom ansatte på jobb – ansatte som står på  
 Har hatt fokus på videreutvikling, kollega veiledning og konstruktive 


tilbakemeldinger  
 Har gjennomført førstehjelpsopplæring for personalet  
 Har hatt regnskapsavslutning med minst 3 % mindreforbruk.  
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INNLEDNING 


EIERSTRATEGI 


I henhold til den interkommunale eierskapsmeldingen for Indre Østfold skal det utformes eierstrategier for 


enkeltselskapene.  


Eierstrategier skal sikre nødvendige, overordnede og tydelige signaler til selskapene, som samtidig har i seg de 


nødvendige rammebetingelsene for selskapets drift.   


Eierstrategien skal danne grunnlaget for selskapets strategi. 


  


UTARBEIDELSE AV EIERSTRATEGI 


Grunnlagsdokumenter for utarbeidelse av eierstrategi har vært Interkommunal eierskapsmelding for Indre Østfold, 


gjeldende selskapsavtale, samhandlingsreformen (St.meld.nr. 47, 2008-2009), sluttrapport fra Samhandlingsprosjektet 


IØ og SØ og selskapets gjeldende handlingsplaner. Forøvrig ligger gjeldende lov-og avtaleverk for hvert av 


tjenesteområdene til grunn 


 


 


EIERSTRATEGI 


HENSIKT  


Helsehuset – Indre Østfold Medisinske Kompetansesenter IKS er etablert som et resultat av Samhandlingsprosjektet 


mellom kommunene i Indre Østfold (IØ) og Sykehuset i Østfold (SØ). Prosjektet ble opprettet fordi kommunene i Indre 


Østfold ville utvikle bærekraftige tjenestetilbud som, i samarbeid med SØ, ville være med på å løse nåværende og 


fremtidige helseutfordringer. I tråd med samhandlingsreformens anbefalinger (St.meld.nr. 47, kap. 6.4.5), ble det 


gjennom prosjektet besluttet å etablere et medisinsk kompetansesenter i Indre Østfold. 


Kommunene er hver for seg for små til å oppfylle samhandlingsreformens intensjoner. Helsehuset -  Indre Østfold 


Medisinske Kompetansesenter IKS, gir de mest hensiktsmessige og kostnadseffektive tjenester for å løse 


kompetansekrevende oppgaver, som beskrevet i samhandlingsreformen. 


Helsehuset skal drifte kompetansekrevende oppgaver på vegne av eierkommunene, for å sikre faglig forsvarlige og 


gode tjenester for innbyggerne. 
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KJERNEVIRKSOMHET 


Helsehuset - Indre Østfold Medisinske Kompetansesenter IKS skal være et tverrfaglig kompetansesenter som utvikler 


og gir helsetilbud til innbyggerne i samarbeid med eierkommunene og spesialisthelsetjenesten.  


Selskapet skal være en pådriver for utvikling av gode fagmiljøer. Selskapet skal være representert på relevante 


arenaer, være en kompetansebase for eierkommunene og knyttes til forskningsprosjekter der hvor det er 


hensiktsmessig. 


Selskapet har en viktig samfunnsmedisinsk funksjon, og skal bidra til at kommunene utarbeider strategier for 


forebyggende helsearbeid og sikre en bærekraftig utvikling av folkehelsearbeidet. 


Selskapet skal levere følgende tjenester: 


• Legevakt med observasjonssenger og legevaktsentral 


• Døgnenhet med senger for 7 kommunale akutte døgnplasser (KAD inkl. rus og psykiatri), og 3 senger for 


kompliserte utskrivningsklare pasienter (USK) 


• Legetjeneste som dekker: døgnenhet, bakvaktbehovet for legevakten, vaktlegefunksjonen 24/7 for Indre 


Østfold og samfunnsmedisinke oppgaver 


• Miljørettet helsevern, etter folkehelselovens § 9 – kap. 3. 


• Kurs og opplæring etter avtale med eierkommunene  


 


FORUTSETNINGER 


Selskapet er gitt det totale ansvar for drift av eksisterende tjenester, innfasing av nye tjenester og for å være ledende 


på fagutvikling for disse. Fagutvikling organiseres i kompetansesenteret med hensiktsmessige fora og 


samarbeidsorganer. I det strategiske utviklingsarbeidet skal selskapet, i tråd med oppdrag og nasjonale føringer, selv 


komme med forslag om nye tiltak og tjenester i oppgaveporteføljen.  


Selskapet yter tjenester for eierkommuner, deres innbyggere og de som oppholder seg i kommunen, både på individ 


og systemnivå. Selskapet kan selge enkelttjenester til andre kommuner, under forutsetning av at selskapet har 


ressurser, og at det gir økonomisk inntjening med lav risiko og bidrar positivt til fagmiljøet og utvikling. 


Det faglige innholdet i alle tjenester skal være tydelig beskrevet. Pasientgrupper for den enkelte tjeneste er definert 


gjennom inntakskriterier.  


Alle tjenester ytes i tett samarbeid med eierkommunene, Sykehuset Østfold og andre eksterne samarbeidspartnere. 


Helsehuset har koordinerende ansvar for pasientforløpet i overgangene mellom egne tjenester og øvrige nivåer. 


Selskapet har et ansvar for å være oppdatert på endringer i ytre rammebetingelser og sammensetning av tjenester gitt 


i lover, forskrifter og retningslinjer fra myndigheter. 


Eierne må sikre at selskapet til enhver tid har hensiktsmessige lokaler og økonomiske rammer til drift og utvikling. 
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STYRINGSPRINSIPPER 


Selskapet følger Indre Østfolds eierstyringsprinsipper slik de er beskrevet i Interkommunal eierskapsmelding for Indre 


Østfold. 


Eierne utøver sin myndighet gjennom representantskapet. Det enkelte kommunestyre har instruksjonsrett overfor 


sine egne medlemmer i representantskapet.  


Styret har ansvaret for forvaltningen av selskapet. Styret skal påse at virksomheten drives i samsvar med selskapets 


formål, selskapsavtalen, selskapets årsbudsjett og andre vedtak og retningslinjer fastsatt av representantskapet. 


Oppgaven til selskapets styre og administrasjon er å trekke opp virksomhetsstrategien innenfor en ytre ramme som er 


trukket opp av eierne, beskrevet i eierstrategien. Innenfor den skal selskapet ha betydelig grad av spillerom. 


Selskapsstrategier er en felles betegnelse for strategiene som har sin forankring i selskapet. 


Drøftinger i forhold til tjenesteområdene, fag og utvikling av selskapet skjer i samarbeid med representanter fra 


eierkommunenes virksomheter, spesialisthelsetjenesten, brukerrepresentanter og andre aktører, i ulike formelle og 


uformelle fora. 


Endringer og utvikling av selskapet skal drøftes i samarbeid med selskapets tillitsvalgte og verneombud. 


Virksomhetsledere, rådmannsutvalget, kommuneoverleger og fastleger er samarbeidspartnere, og skal involveres i 


selskapets drift og utvikling. Det skal også legges vekt på å ha møter med pasientgrupper og brukerorganisasjoner 


UTVIKLING 


I utviklingen av nye tjenester skal grensegangen mot eierkommunenes tjenester trekkes opp. Eierkommunene og/eller 


Helsehuset skal foreslå tidspunkt for og innhold i de tjenester det er hensiktsmessig å etablere som fellestjenester. 


Utforming av nye tjenester skjer gjennom fellesprosesser med eierkommunene for å sikre økonomisk og faglig 


forankring. Etter selskapsavtalen må det være et enstemming representanskap som vedtar nye tjenester for selskapet. 


Hensynet til pasientsikkerhet er sentralt og førende i all utvikling, både i forhold til pasientforløp, arbeidsprosesser, 


teknologi og samhandling. 


Det forventes at selskapet utnytter interne ressurser på tvers i organisasjonen når nye tjenester legges til. Selskapet 


skal være proativ når det gjelder å finne synergier og hente ut effektiviseringsgevinster innenfor sine tjenester. 


Eierne bevilger egne ressurser og økonomiske rammer til prosjektering av nye tjenester. Det forutsettes at selskapet 


søker om midler der dette er mulig.  


REHABILITERING 


For 2018-2021 er overgang fra prosjekt til drift fokus for prosjektet: «Innovativ rehabilitering i Indre Østfold». 


Tverrfaglig vurdering team (TVT) fortsetter som prosjekttiltak i 2018, og senger for intensiv rehabilitering (SIR) 


planlegges fra 2019.  


Prosjektet kan gi muligheter for videre forskningsprosjekter. 
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NYE LOKALER FOR LEGEVAKT 


Høsten 2017 tok selskapet i bruk nye lokaler for legevakt, legevaktsentral og observasjonssenger. Sammen med 


eierkommunene har flere prosjektgrupper vurdert og foreslått forbedringer. Tiltak fra disse prosjektgruppene vil 


implementeres i løpet av 2018 


Målet med nye lokaler og organisasjonsutviklingen er å gjøre selskapet mer robust i nye lokaler, utvikle en mer 


hensiktsmessig ressursbenyttelse og styrke tjenesten i den akuttmedisinske kjeden. Videre står innovasjon og 


utviklingen av en bærekraftig og fremtidsrettet tjeneste sentralt, blant annet i form at teknologi som understøtter 


arbeidsprosesser. 


Organisasjonsutviklingen er støttet av tilskudd fra ulike innovasjonsprosjekter. Samhandling med Sykehuset Østfold er 


sentralt. Akuttutvalgets anbefalinger vies hensyn i innovasjonsprosjektene. (NOU 2015/17 – Først og fremst).  


 


ANDRE TJENESTER 


Det planlegges innflytning av tjenester fra kommune og spesialisthelsetjenesten i bygget Helsehuset holder til. 


Samhandling og samarbeid med disse tjenesten kan være aktuelt. 
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ØKONOMI 


Helsehusets tjenester skal være en integrert del av eiernes budsjett og langsiktige planleggingsprosesser. Alle 


tjenester skal omfatte alle eierne.  Kostnadsfordeling skal fremgå av budsjett og skal godkjennes av 


representantsskapet. 


Følgende finansering, gjeldende fra 1.1.2017, legges til grunn ved uttak av tjenester fra selskapet: 


a) Hver av eierne betaler sin andel etter innbyggertall gjennom rammeoverføring. 10 % av rammen belastes likt 


mellom eierkommunene 


b) Ved etterspørsel etter rådgivning, kurs, undervisning eller andre tjenester utover det som ligger i rammen 


kan det etter avtale faktureres faktiske kostander knyttet til tjenesten.  


c) Overføring av finansieringsandel gjøres to ganger per kalenderår og forskuddsvis etter faktura.  


Det skal i perioden bygges opp et disposisjonsfond som sikrer at selskapet ved uforutsette variasjoner kan disponere 


overskudd og underskudd uten at rammeoverføring fra eierkommuner endres. 


Selskapet skal på eget initiativ og i samarbeid med eierkommuner tilstrebe og søke prosjektmidler for utredning av 


nye tjenesteområder. Selskapet kan søke relevante tilskudd til fag- og forskningsprosjekter. Eierene endrer 


rammebetingelser og finansieringsandel i overenstemmelse med indekser for lønns og prisutvikling i perioden 2018-


2021. Et eventuelt underskudd inndekkes etter eiernes deltakeransvar, jf. punkt 7 i selskapsavtalen. 


Det forutsettes at selskapet har en finansforvaltning som gir tilfredsstillende avkastning uten at det innebærer en 


vesentlig risiko for selskapet. Forvaltningen skal sikre lave finansieringskostnader og god likviditet. Selskapet skal ha en 


egenkapital som svarer til minimum 4 måneders drift. 


ØKONOMIPLAN 2018-2021 


INDRE ØSTFOLD MEDISINSKE KOMPETANSESENTER IKS – HELSEHUSET 


(i 1000 kr)  2018 2019  2020  2021 


0     Lønn og sosiale utgifter* 44 101 45 203 46 333 47 491 


1-2  Kjøp av varer** 10 176 10 329 10 484 10 641 


3     Kjøp av tjenester** 2 580 2 619 2 658 2 698 


4     Overføringer  0 0 0 0 


    Driftsutgifter 56 857 58 151 59 475 60 830 


6   Salgsinntekter (medisiner/utstyr)** -1 820 -1 820 -1 820 -1 820 


7   Refusjoner  (eiere/leger etc.) -55 657 -56 950 -58 274 -59 629 


    Driftsinntekter -57 477 -58 770 -60 094 -61 449 


    Investering 370 370 370 370 


    Disposisjonsfond 250 250 250 250 


 Finansresultat 620 620 620 620 


Driftsresultat  0 0 0 0 


*Lønnsvekst antatt 2,5 %, ** Prisvekst antatt 1,5 %  
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INVESTERINGER 


    2018 2019 2020 2021 


019500 Avgifter, gebyrer, lisenser o.l. 100 000 100 000 100 000 100 000 


020000 Kjøp og leasing av dritsmidler 150 000 150 000 150 000 150 000 


023010 Vedlikehold bygninger         


  1-2 Driftsutgifter 250 000 250 000 250 000 250 000 


052900 
Egenkapital innskudd KLP 
 (kjøp av aksjer og andel) 120 000 120 000 120 000 120 000 


  5 Finansutgifter 120 000 120 000 120 000 120 000 


097000 Overføring fra driftsregnskap 370 000 370 000 370 000 370 000 


  
9 Finansinntekt. Og 
finanstransaksjoner 370 000                  370 000        370 000        370 000  
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KAPITTEL I. SELSKAPSINFORMASJON 


1.1. SELSKAPETS NAVN 


Indre Østfold Medisinske Kompetansesenter IKS (tidligere kalt Indre Østfold Lokalmedisinske 


Kompetansesenter), med kortnavn Helsehuset, er et interkommunalt selskap, opprettet med 


hjemmel i lov om interkommunale selskaper lov av 29. januar 1999 nr. 6 (IKS-loven). 


Selskapet er et selvstendig rettssubjekt registrert i Foretaksregisteret. 


 


1.2. DELTAKERE I SELSKAPET 


Selskapet eies av kommunene Askim, Eidsberg, Hobøl, Marker, Skiptvet, Spydeberg og 


Trøgstad. 


 


1.3. SELSKAPETS HOVEDKONTOR 


Selskapets hovedkontor er i Askim kommune. 


 


1.4. SELSKAPETS FORMÅL 


Senteret skal drifte kompetansekrevende helsefaglige tjenester som eierne til enhver tid 


delegerer likelydende myndighet til. 


 


KAPITTEL II. ANSVAR OG FINANSIERING 


2.1. EIERANDEL OG DELTAKERANSVAR 


Deltakernes ansvar for selskapets forpliktelser tilsvarer eierandelen. Deltakerkommunenes 


eierandel er basert på offisielle innbyggertall fra SSB, med justering pr. 01.01. hvert fjerde år, 


i år med kommunestyrevalg: 


 


Kommune Innbyggertall (01.01.11) Andel i % 


Askim 14 909 30,957 


Eidsberg 10 940 22,716 


Hobøl 4 852 10,075 


Marker 3 476 7,218 


Skiptvet 3 576 7,425 







Spydeberg 5 265 10,932 


Trøgstad 5 142 10,677 


Sum 48 160 100 


 


2.2. FINANSIERINGSMODELL 


Følgende finansering legges til grunn ved uttak av tjenester fra selskapet: 


a) Hver av eierne betaler en lik sum som samlet utgjør 10 % av selskapets nettobudsjett 


som skal dekke fellestjenestene innenfor administrasjon, ledelse og strategisk styring. 


b) Tjenester som fordeles etter innbyggertall 


i. Legevakt 


ii. Ambulant tjeneste 


iii. Miljørettet helsevern 


iv. Kompetanseutvikling, kvalitetssikring og tilrettelegging for forskning 


v. Avtalearbeid 


c) Tjenester som belastes etter faktisk bruk 


i. Døgnplasser for vurdering, behandling og rehabilitering  


d) Øyeblikkelig hjelp døgnfunksjon finansieres til 1. januar 2016 etter fellessøknad fra 


eierkommunene, jf. ”Kommunenes plikt til øyeblikkelig hjelp døgnopphold. 


Veiledningsmateriell”, mars 2012, Helsedirektoratet.  Fom 1. januar 2016 legges 


overføringene i rammetilskuddet til grunn. 


e) Et eventuelt underskudd inndekkes etter eiernes deltakeransvar, jf. punkt 2.1 i 


selskapsavtalen. 


 


KAPITTEL III. STYRINGSSTRUKTUR 


3.1. REPRESENTANTSKAPET 


Representantskapet er selskapets øverste myndighet. 


Representantskapet består av to representanter fra hver kommune som til sammen utgjør 


selskapets øverste eierorgan. Vedkommende kommunestyre velger selv sine 


representantskapsmedlemmer med personlige varamedlemmer. Funksjonstiden følger 


kommunestyreperioden.  


Representantskapet velger både leder og nestleder. 


Representantskapet følger IKS-lovens §§ 8 og 9 for innkalling og saksbehandling. 







Representantskapet er vedtaksdyktig når deltakerne som er til stede utgjør minst 2/3 av 


stemmene. Som representantskapets beslutning gjelder simpel flertallsavgjørelse. Ved 


stemmelikhet er møtelederens stemme avgjørende. 


Representantskapet har til sammen 9 stemmer etter følgende fordeling:  


Kommune Antall stemmer 


Askim  2 


Eidsberg 2 


Marker 1 


Skiptvet 1 


Spydeberg 1 


Trøgstad 1 


Hobøl 1 


Sum 9 


Styreleder og daglig leder skal møte i representantskapet. 


 


3.2. REPRESENTANTSKAPETS OPPGAVER 


Representantskapet trer ordinært sammen 2 ganger årlig; etter at revidert regnskap 


foreligger og når grunnlaget for kommende budsjettrammer er klart. 


Representantskapsmøtet behandler: 


 Årsmelding og regnskap 


 Disponering av driftsresultatet 


 Økonomiplan og årsbudsjett 


 Rammer for låneopptak og tilskudd fra deltakerne 


 Fastsettelse av eierstrategi (hvert 4. år) 


 Valg av revisor (hvert 4. år) 


 Valg av valgkomite (hvert 4. år) 


 Valg av styre etter forslag fra valgkomiteen (hvert 2. år) 


 Godtgjøring til styret 


 Andre saker som er forberedt ved innkallingen 







3.3. STYRET 


Styret skal ha 7 eiervalgte medlemmer og 3 numerisk valgte varamedlemmer. 


Styremedlemmene velges for 2 år av gangen. Representantskapet velger styrets leder og 


nestleder. Styret fungerer inntil nytt styre er valgt og konstituert. 


Daglig leder eller representantskapsmedlem kan ikke være medlem av styret. 


Styret følger IKS-lovens §§ 11 og 12 for innkalling og saksbehandling. 


Styret er beslutningsdyktig når minst 4 medlemmer er til stede, herunder enten leder eller 


nestleder. 


Hvert styremedlem har én stemme og som styrets beslutning gjelder simpel 


flertallsavgjørelse. Ved stemmelikhet er møtelederens stemme avgjørende. 


Daglig leder har rett og plikt til å være til stede, med tale- og forslagsrett, på styremøtene. 


De ansattes representanter har møte- og talerett i tråd med kommunelovens § 26, og når 


slik rett fremgår av avtale mellom partene i arbeidslivet. Antall ansatte i selskapet vil påvirke 


de ansattes representasjon i styret, jfr. § 10 i IKS-loven.  Daglig leder og daglig leders 


stedfortreder kan ikke representere de ansatte i styret. 


 


3.4. STYRETS OPPGAVER 


Styret skal sørge for at: 


 selskapet drives i tråd med eiers formål og selskapets styringsdokumenter, og 


innenfor vedtatte budsjetter 


 representantskapets vedtak og retningslinjer gjennomføres og etterfølges 


 selskapet er organisert på en slik måte at virksomheten drives mest mulig 


kostnadseffektivt 


 selskapets regnskapsføring og formuesforvaltning er gjenstand for betryggende 


kontroll 


Styret ansetter daglig leder for selskapet, og fastsetter de retningslinjer som daglig leder skal 


følge. Styret fører tilsyn med daglig leders ledelse av virksomheten. 


Styrets leder er selskapets representant under lønnsforhandlinger. 


De ansattes representanter i styret kan ikke delta ved behandling av saker som gjelder 


arbeidsgivers forberedelse til forhandlinger med arbeidstakerne, arbeidskonflikter eller 


rettstvister med arbeidstakerorganisasjoner. 


 


 







3.5. DAGLIG LEDER 


Daglig leder forestår den daglige ledelsen av selskapets drift, og har ansvar for at de pålegg 


og retningslinjer som gis av styret følges opp. 


Daglig leder er sekretær for styret og har ansvar for at de saker som legges frem til 


behandling er forsvarlig utredet.  


Daglig leder rapporterer til styret og skal holde styret orientert om alle forhold av betydning 


for virksomheten. 


Daglig leder forestår den daglige personalforvaltning. 


Saker av uvanlig art eller av stor betydning for selskapet inngår som hovedregel ikke i den 


daglige ledelse, jfr. IKS-lovens § 14, tredje ledd. 


Daglig leder anviser selskapets utgifter. Utgifter til daglig leder personlig eller i saker hvor det 


foreligger inhabilitet anvises av styrets leder. 


 


KAPITTEL IV. FORVALTNING 


4.1. SELSKAPETS REPRESENTASJON 


Styret representerer selskapet utad og tegner dets firma.  


Styret kan beslutte at styrets leder og daglig leder sammen kan tegne dets firma. 


Daglig leder representerer selskapet utad i saker som faller inn under dennes myndighet.  


 


4.2. REGNSKAPSFØRING OG REVISJON 


Selskapets regnskaper avlegges etter de til enhver tid gjeldende kommunale 


regnskapsprinsipper. 


Representantskapet velger revisor. 


 


4.3. BUDSJETT OG REGNSKAP 


Representantskapet skal behandle selskapets regnskap og budsjett i tråd med § 5 i ”Forskrift 


om årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning for interkommunale selskaper”. 


Styrets forslag til økonomiplan og budsjett skal oversendes eierne innen 1. oktober før 


budsjettåret.  


 


 


 







4.4. LÅNERAMME 


Selskapet kan ta opp lån for finansiering av vedtatte investeringer. Representantskapet 


vedtar rammene for selskapets låneopptak. Låneopptaket skal fremkomme i 


handlingsplanen. 


Rammen for selskapets samlede låneopptak er begrenset oppad til 10 millioner kroner. 


Selskapet kan ikke stille garanti eller pantsette sine eiendeler til sikkerhet for andres 


økonomiske forpliktelser. Virksomheten kan ikke selv låne ut penger. 


 


4.5. GODTGJØRELSE TIL REPRESENTANTER I STYRENDE ORGANER 


Representantskapet fastsetter godtgjørelse til styret og styreleder. 


 


4.6. ANSETTELSESVILKÅR 


Selskapet er medlem av KS og følger den kommunale hovedtariffavtalen og avtaleverket for 


øvrig, som er fremforhandlet mellom partene i arbeidslivet. 


De ansatte skal sikres pensjon i tråd med bestemmelser for kommunal sektor. Selskapet er 


medlem av pensjonsordningen i KLP. 


 


KAPITTEL V. OM SELSKAPSAVTALEN 


5.1. ENDRING AV SELSKAPSAVTALEN 


Representantskapet kan foreslå endringer i selskapsavtalen med 2/3 flertall.  Endringer som 


omfatter IKS-lovens § 4, tredje ledd, krever tilslutning av eierne gjennom likelydende vedtak 


i de respektive kommunestyrer/bystyrer. 


Dersom selskapsavtalen er til behandling i kommunestyrene, gjelder følgende ordning: 


Likelydende vedtak i 2/3 av kommunene er bestemmende. Den eller de kommuner som har 


et vedtak som avviker fra dette, må behandle avtalen på nytt. Alternativene blir da og enten 


gjøre et likelydende vedtak som flertallet eller å tre ut av samarbeidet. Kommuner over 


10 000 innbyggere har som kommunestyrer dobbeltstemme i denne ordningen. 


 


5.2. UTVIDELSE AV SELSKAPET 


Selskapet kan bare utvides ved enstemmig beslutning av eierne. Det samme gjelder for 


sammenslutning med annet selskap. 


 


 







5.3. UTTREDEN FRA SELSKAPET 


En deltaker kan med 1 års skriftlig varsel si opp sitt deltakerforhold. Uttreden reguleres av 


IKS-lovens § 30. Uttreden kan tidligst skje fra 1. januar 2016. 


 


5.4. OPPLØSNING AV SELSKAPET 


En eventuell oppløsning av selskapet følger IKS-lovens § 32 om oppløsning. 


Ved oppløsning fordeler eierkommunene selskapets eiendeler, og er forholdsmessig 


ansvarlig for andel av selskapets forpliktelser i samsvar med eierandel. 


 


5.5. IKRAFTTREDELSE 


Denne selskapsavtalen trer i kraft 01.01.15 


5.6 TVISTER 


Ved tvist om tolkning av denne selskapsavtalen skal lov om interkommunale selskaper gjelde 


foran selskapsavtalen. 


Ved tvist søkes dette løst gjennom mekling mellom partene.  


Verneting er i den rettskrets hvor selskapet har sitt hovedkontor. 


 


5.7. ANDRE BESTEMMELSER 


For selskapet gjelder den til enhver gjeldende lov om interkommunale selskaper. 


I tillegg til selskapsavtalen danner eierstrategien selskapets styringsdokumenter. 


Selskapsavtalen skal revideres i løpet av 2016. 


Selskapsavtalen signeres i 8 eksemplarer, hvorav eierne beholder ett eksemplar hver og ett 


eksemplar beholdes av selskapet. 


 


 


 


 


 


 







Kommune Vedtatt i kommunestyre Ordførers underskrift 


Askim    


Eidsberg   


Marker   


Skiptvet   


Spydeberg   


Trøgstad   


Hobøl   
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INNLEDNING 


 


REPRESENTANTSMØTE 


Representantskapet for Indre Østfold Krisesenter IKS vedtok 15.11.13 å nedsette et strategiutvalg for 


utarbeidelse av eierstrategi for selskapet: 


1. Det nedsettes et strategiutvalg som utarbeider en eierstrategi for selskapet 


2. Arbeidet med eierstrategi tar opp i seg evalueringen av eierstyringen og signalene fra 


høringsarbeidet rundt krisesenterstrukturen i Østfold 


3. Strategiutvalget består av 


 Representantskapsleder (Kari Pettersen) 


 Virksomhetsleder fra en av eierkommunene (Hege Bakke) 


 Styreleder (Torrey Tvete) 


 Daglig leder (Kari-Mette Fjell) 


 Prosjektleder fra prosjekt eierskap (Åsmund Kobbevik) 


4. Endelig eierstrategi behandles i representantskapet høsten 2014 


ARBEIDSGRUPPEN 


Det ble gjort et par endringer ved gruppesammensetningen:  


 Av hensyn til vertskommunens særskilte rolle erstattet rådmannsgruppen Hege Bakke med 


Rita Sletner (Avdelingsleder, Nav, Eidsberg kommune).  


 I løpet av perioden trådte Martha Hersleth Holsen inn i styrelederrollen. 


PROSESS 


Strategiutvalget møttes første gang 05.02.14 for å forfatte et brev til Barne-, likestillings- og 


inkluderingsdepartementet, med henstilling om å endre finansieringsordningen for ROSA-brukere. 


Møtet ble understøttet av konsulent Kaare Granheim fra Agenda, som tidligere har lagt frem rapport 


om krisesenterstruktur i Østfold. 


Strategiutvalget fortsatte sine møter fra juni 2014. Følgende aktiviteter har inngått i arbeidet: 


• 3. juni   Møte i strategiutvalget 


• 11. august Møte i strategiutvalget 


• 19. august Møte med barnevernledere. Gjennomgang av utkast til samarbeidsavtale. 


• 27. august Møte med NAV-ledere. Gjennomgang av utkast til samarbeidsavtale. 


• 29. august Møte i strategiutvalget 


• 10. september Møte i strategiutvalget 


• 22. september Eiermøte 


• 15. oktober Møte i strategiutvalget 


Eierstrategiprosessen har ledet frem til utarbeidelse av et eierstrategidokument, en ny selskapsavtale 


som bygger på strategien, samt en samarbeidsavtale som regulerer selskapets og kommunenes 


tangerende tjenester og virksomheter. 


  







EIERSTRATEGIER OVERFOR INDRE ØSTFOLD KRISESENTER IKS 


HENSIKT 


Krisesenteret skal oppfylle de krav som er gitt deltakerkommunene i lov om kommunalt 


krisesentertilbud (Lov av 2009-06-19 nr. 44, Krisesenterlova) med de begrensninger eventuelle 


retningslinjer fra kommunene gir.  


Gjennom Indre Østfold Krisesenter skal kommunene sørge for et tilbud som skal kunne benyttes av 


kvinner og deres barn, som er utsatt for vold eller trusler om vold i nære relasjoner, og som har 


behov for rådgiving eller et trygt og midlertidig botilbud. 


Krisesenterets motto har siden starten vært: Ekte kjærlighet, fri fra vold. Vold forstås som «enhver 


handling rettet mot en annen person som gjennom denne handlingen skader, smerter, skremmer 


eller krenker, får den personen til å gjøre noe mot sin vilje eller å slutte å gjøre som den vil1».  


Krisesenterets arbeid skal bygge på erkjennelsen av at vold «frarøver makt og mulighet til å ivareta 


seg selv og bevare sin selvaktelse og stolthet, samt frarøving av mulighet til å ta vare på tredje part 


(barn, foreldre eller andre en er glad i)2». Et velfungerende krisesentertilbud er altså ikke bare av 


individuell betydning, men også av stor samfunnsøkonomisk verdi3. 


Opprettelsen av et interkommunalt krisesenter gir nødvendig dimensjonering for å yte et mer 


kostnadseffektivt døgntilbud og samle kompetanse på fagområdet. Ved siden av å oppnå 


stordriftsfordeler, vurderes det som lettere å kunne skjerme brukerne med et regionalt tilbud, 


fremfor lokalt. 


Indre Østfold Krisesenter IKS gir ikke tilbud til menn. Her kjøper eierkommunene for tiden tjenester 


av Fredrikstad Krise- og incestsenter. 


 


KJERNEVIRKSOMHET 


I henhold til krisesenterloven skal tilbudet gi brukerne støtte, veiledning, hjelp til å ta kontakt med 


andre deler av tjenesteapparatet, og skal omfatte: 


a) et gratis, helårs, heldøgns, trygt og midlertidig botilbud 


b) et gratis dagtilbud 


c) et helårs og heldøgns tilbud der personer kan få råd og veiledning per telefon 


d) oppfølging i reetableringsfasen 


 


Indre Østfold Krisesenter utvikler og regulerer sine tiltak i samspill med eierkommunene. 


 


                                                                 
1
 Meningen med volden, Per Isdal, 2000 


2
 Kari Martinsen 


3
 Vista analyse, 2012, Rapport: Samfunnsøkonomiske kostnadene av vold i nære relasjoner. Overslaget viser at 


det koster samfunnet mellom 4,5 og 6 milliarder kroner årlig. 







FORUTSETNINGER 


Enkeltpersoner kan vende seg direkte til krisesenteret uten henvisning. 


Indre Østfold Krisesenter skal gi hjelp til alle som henvender seg, uavhengig av bosted. Krisesenteret 


skal primært gi hjelp til eierkommunenes innbyggere, og i den grad det er mulig også gi hjelp til 


andre. 


Styret skal, innenfor de rammer som er gitt, sørge for at krisesenteret har god kvalitet på tilbudet. 


God kvalitet kjennetegnes blant annet ved individuell tilrettelegging og ved at de ansatte har 


kompetanse til å møte brukernes særskilte behov. 


Tilbudet skal tilpasses barnas behov, og deres rettigheter etter annet regelverk skal ivaretas. 


Eierne legger vekt på at tilbudet ved krisesenteret er en del av den kommunale tiltakskjeden. 


Det er eierkommunenes ansvar å sørge for at personer som er utsatt for vold eller trusler om vold i 


nære relasjoner, får en helhetlig oppfølging gjennom samordning av tiltak mellom krisesentertilbudet 


og andre deler av tjenesteapparatet.  


Samordningen mellom krisesenteret og eierkommunene er regulert i en egen samarbeidsavtale, som 


beskriver ansvars- og oppgavefordelingen nærmere. 


 


STYRINGSPRINSIPPER 


Representantskapet er Indre Østfold Krisesenter sitt eierorgan. Representantskapet består av 2 


eierrepresentanter fra hver kommune, oppnevnt av kommunestyret.  


Et grunnleggende prinsipp for stemmefordelingen i representantskapet knyttes til de forpliktelser 


eierne har i selskapet: Store forpliktelser skal gi stor innflytelse. Dette er ordnet ved at kommuner 


under 10 000 innbyggere har 1 stemme hver og kommuner over 10 000 har 2 stemmer hver. 


De valgte representanter skal ivareta kommunens interesser gjennom aktiv deltakelse i 


representantskapet. Hver eierrepresentant har ansvar for å rapportere til sitt kommunestyre og 


innhente kommunestyrets syn på aktuelle saker. 


Det skal avholdes årlige eiermøter. Eiermøtene benyttes til å innhente informasjon fra virksomheten, 


drøfte selskapets rammebetingelser og gi styringssignaler. 


Møteplasser mellom selskapet og tjenesteapparatet i kommunene er regulert i samarbeidsavtalen. 


 


ØKONOMI 


Det forutsettes at selskapet har en finansforvaltning som sikrer lave finansieringskostnader og god 


likviditet. Eierne ser det somhensiktsmessig at selskapet bygger opp en likviditet på opptil 3 


måneders drift for å demme opp for svingninger. 


Evt. budsjettøkning ut over lønns- og prisvekst for kommende budsjettår skal bringes frem for eierne 


på et eiermøte i forkant av høstens representantskapsmøte. 


Det opprettes en egen driftskonto for å kunne gi nødvendig akutthjelp til brukere i tider på døgnet da 


det ordinære hjelpeapparatet er stengt.  







Krisesenteret vil refundere Eidsberg kommune merkostnader4 som vertskommune. Merkostnadene 


er ment å dekke kostnader tilknyttet tjenester gitt til beboere som ikke er bosatt i eierkommunene, 


men som har en lovhjemlet rett til et krisesentertilbud5. Forventede merkostnader innarbeides i 


budsjett og avregnes ved årets slutt. 


Krisesenteret jobber primært for at brukerne skal bosettes i opprinnelseskommunen. Dersom det 


ikke lar seg gjøre, forventes det at krisesenteret arbeider med å få til en jevnt fordelt bosetting 


mellom eierkommunene når beboere skal reetableres i regionen. Samarbeid om anskaffelse av bolig 


er nærmere bestemt i samarbeidsavtalen (jf. pkt. § 2 d).  


Det legges inn en ny fordelingsnøkkel mellom eierne, som tar høyde for administrative 


grunnkostnader. I 2014 var eiernes nettobidrag nærmere 7 millioner kroner. Det foreslås at 10 % av 


kommunenes totale finansieringsbidrag fordeles likt mellom kommunene.  


Ny fordelingsnøkkel blir da som følger 


I. Grunnbeløp. Hver av eierne, betaler et likt grunnbeløp som til sammen utgjør 10 % av 


eiernes netto kostnader. 


II. Etter innbyggertall. De øvrige kostnadene fordeles etter innbyggertall. 


 


UTVIKLING 


Eierkommunene vil i neste 4-årsperiode ha et særskilt fokus på følgende i krisesenterets funksjon og 


tjeneste. 


1) Fagutvikling 


a) Krisesenteret som kompetansesenter for kommunene 


b) Hvordan kan kommunene og krisesenteret samarbeide om forebyggende arbeid? 


c) Hvordan fungerer krisesenteret som del av den kommunale tiltakskjeden? 


d) Hvordan møter krisesenteret brukere med rus- og psykiatriproblemer? 


e) Videreutvikling av nødvendig kompetanse 


 


2) Styrets særskilte oppfølgingsansvar  


a) Arbeide for endring av finansieringsordningen for ROSA-brukere (ofre for menneskehandel) 


b) Understøtte en samordnet fordeling av ROSA-bruker mellom de ulike krisesentrene i landet 


c) Etablere en god praksis knyttet til refusjonsordningen for vertskommunens merkostnader 


d) Dokumentasjon av bosettingsmønster ved reetablering 


e) Vurdering av overgangsboliger som mulig tiltak 


f) Vurdere bemanningsplanen ved Krisesenteret 


Utviklingsarbeidet vil drøftes ved de faglige og administrative møteplasser som samarbeidsavtalen 


legger opp til. 


Krisesenteret rapporterer på utviklingsområdene gjennom årsrapporter og på eiermøter. 


                                                                 
4
 Merkostnader er knyttet til tjenester som sosialhjelp, stønad til livsopphold, bosetting og andre 


omsorgstjenester. Dette kan anslås til 4-500 000,- årlig. 
5
 Dette er ROSA-brukere (ofre for menneskehandel) og kvinner som kommer fra andre steder i landet på grunn 


av sikkerhetssituasjonen. 
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Representantskapets vedtak

1. Representantskapet vil utrede fremtidig krisesentertilbud for befolkningen i Indre Østfold

2. Det nedsettes en arbeidsgruppe som skal utrede og komme med forslag til en bærekraftig og helhetlig løsning for krisesentertilbud for Indre Østfold, som skal være i samsvar med Lov om kommunale krisesentertilbod

3. Arbeidsgruppen skal bestå av representantskapets leder, styreleder, daglig leder og tillitsvalgtrepresentant, og to deltakere fra eierkommunene

4. Som en av to deltakere fra eierkommunene, velges Rita Sletner som leder av arbeidsgruppen

5. Leveransen fra arbeidsgruppen, som er beskrevet i vedlagte mandat, skal presenteres for eierne innen utgangen av september 2018



Hva saken gjelder

Saken er oversendt fra Prosjekt Indre Østfold kommune 2020, som foretar en gjennomgang av de interkommunale selskapene. I forbindelse med at Rakkestad og Skiptvet kommuner har meldt seg ut av Indre Østfold Krisesenter IKS, sees behov for en snarlig utredning av tjenestetilbudet. 



Bakgrunn

Gjennom Indre Østfold Krisesenter IKS sørger kommunene for et tilbud som skal kunne benyttes av kvinner og deres barn, som er utsatt for vold eller trusler om vold i nære relasjoner, og som har behov for rådgiving eller et trygt og midlertidig botilbud. Indre Østfold Krisesenter IKS gir ikke tilbud til menn. Her kjøper eierkommunene tjenester av Fredrikstad Krise- og incestsenter.

Som en forberedelse til etableringen av Indre Østfold kommune, foretar Prosjekt Indre Østfold kommune 2020 (heretter I Ø 2020) en gjennomgang av hele eierporteføljen. Arbeidet legger til grunn at de økonomiske framtidsutsikter krever at den nye kommunen organiserer arbeidsprosesser og eierskapet på en hensiktsmessig måte, som legger til rette for god styring, kostnadseffektive løsninger og kvalitet i tjenesteleveransene. 

Sommeren 2017 meldte Rakkestad kommune seg ut av Indre Østfold Krisesenter IKS, med virkning fra 01.01.2019. Skiptvet kommune meldte seg ut samme høst, med utmelding fra 01.11.2018. Disse kommunene eier om lag 20% av selskapets andeler. Overføringen fra eierkommunene til selskapet beløper seg til ca. 9,5 mill. i 2018. Med dagens finansieringsmodell utgjør Rakkestad og Skiptvet sin del av dette til sammen over 1,9 mill. Krisesenteret kan ikke fakturere kommuner etter bruk.

Representanter fra I Ø 2020 har hatt overordnede samtaler med ordfører og rådmann i Rakkestad og i Skiptvet kommuner. Begge kommuner er åpne for å vurdere forslag til alternative løsninger for krisesentertilbud i Indre Østfold. I Ø 2020 har drøftet situasjonen i delprosjektet for interkommunalt samarbeid og eierskap, og vil tilråde representantskapet å prioritere en utredning av krisesentertilbudet i Indre Østfold. 



Vurderinger

Opprettelsen av et interkommunalt krisesenter har gitt nødvendig dimensjonering for å yte et mer kostnadseffektivt døgntilbud og samle kompetanse på fagområdet. Ved siden av å oppnå

stordriftsfordeler, har det vært vurdert å lettere å kunne skjerme brukerne med et regionalt tilbud, fremfor lokalt.

Eiersituasjonen er nå under endring, både ved uttreden av kommuner og ved at fem av eierkommunene blir til en. Med den nye eiersituasjonen ligger Indre Østfold Krisesenter IKS an til å ha to eiere fra 01.01.2020: Indre Østfold kommune og Marker kommune.

I Ø 2020 foretar nå en grundig gjennomgang av alle sine selskaper og samarbeid. Arbeidet følger en vedtatt forsyningsstrategi og en dokumentert prosess som skal sikrer kvalitet i vurderings- og beslutningsprosesser. På grunn av utmeldingene av Indre Østfold Krisesenter IKS, ønsker prosjektet å prioritere utredningen av denne tjenesten.

I Ø 2020 vil be om at utredningen av krisesentertilbudet i Indre Østfold skjer i regi av representantskapet for Indre Østfold Krisesenter IKS. Det vurderes at muligheten for å finne en bærekraftig og solidarisk økonomisk løsning finnes i et utstrakt samarbeid:

· Det er få eksempler i landet forøvrig på at krisesentertilbudet er samorganisert med andre tjenester. Stordriftsfordelen ligger således først og fremst i størrelsen på nedslagsfeltet for tjenesten. Det knytter seg derfor usikkerhet til om Indre Østfold kommune kan finne en bærekraftig løsning i egen regi eller i et samarbeid med Marker. Dette kan også bety at vi må vurdere samarbeid utenfor vår egen region.

· I henhold til dagens lovgivning kan enkeltpersoner henvende seg direkte til krisesenteret uten henvisning. Krisesenteret skal gi hjelp til alle som henvender seg, uavhengig av bosted. Dette innebærer at innbyggere i Skiptvet og Rakkestad fortsatt vil kunne oppsøke Indre Østfold Krisesenter, uten at kommunene kan stilles økonomisk ansvarlige.

Det anbefales nå å etablere en arbeidsgruppe som kan ha en overordnet tilnærming til problemstillinger og muligheter. Deltakelse fra representantskapets leder og styreleder sørger for tilknytningen til selskapets eierstruktur. Representanter fra kommunene bør ha bakgrunn fra kommunale tjenester som samarbeider tett med krisesenteret i dag, som f.eks. NAV, barnevern, skole, helsestasjon og psykiatritjenesten. Det anbefales at de tillitsvalgte er representert med en deltaker i arbeidsgruppen.

Fredrikstad og Hvaler kommuner utreder i dag en alternativ innretning av krisesentertilbudet. Rita Sletner, NAV-leder i Eidsberg, er bistandsyter i dette arbeidet. Hun deltok også i utarbeidelsen av eierstrategi for Indre Østfold Krisesenter i 2014. Det er derfor et ønske fra I Ø 2020 at hun inngår som leder av arbeidsgruppen, som en av to deltakere fra den kommende Indre Østfold kommune. I Ø 2020 vil kunne stå for frikjøp av Sletner tilsvarende 10-15% stilling i arbeidsperioden.

Det tilrådes at arbeidsgruppen utreder minst 2 alternative konsepter for fremtidig løsning for krisesentertilbud i Indre Østfold, der mulige forslag og hovedtall blir presentert. Overleveringen bør skje i løpet av september 2018. Eiernes valg av konsept vil da avgjøre om ferdigstillelse av løsningen skal ivaretas i eller utenfor eierstyringslinja.
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1. Kartlegge nåsituasjonen og klarlegge målsetninger

2. Utrede ulike løsninger, velge og anbefale et konsept

3. Beskrive risiko og usikkerhet ved valgt konsept

4. Gi innspill til budsjett

5. Beskrive hovedleveranser

6. Identifisere og sette mål for gevinstrealisering 

7. Identifisere avhengigheter og kommunikasjonsbehov?

8. Lage en tidsplan for arbeidsgruppens arbeid innen de fastsatte frister

9. Utrede og foreslå behov for endringer i og utvikling av organiseringen 
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Rita Sletner 			Virksomhetsleder Eidsberg kommune (leder av gruppen)

Ellen Solbrække	 	Representantskapsleder Rakkestad

Pernille Lemming		Styreleder

Sven-Erik Windt		Barnevernet i Marker

Kari Mette Fjell		Daglig Leder

Anne-Jorun Nilsen	 	Tillitsvalgt Fagforbundet (Hovedtillitsvalgt)

Marianne Hvalshagen 	Tillitsvalgt FO (Fellesorganisasjonen, lokal tillitsvalgt)
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· Krisesenteret i Indre Østfold gir et godt kvalitativt og faglig tilbud.

· Krisesenteret har spisskompetanse på vold og overgrep.

· Krisesenteret jobber godt med informasjonsarbeid og ekstern kompetanseheving.	

· Krisesenteret har et godt faglig tilbud til barn.

· I reetableringsfasen er det utfordringer i samhandling med 				kommunene.

· Krisesenteret i Indre Østfold oppfyller ikke lovens krav om tilbud til menn og deres barn da denne tjenesten gis i samarbeid med Fredrikstad kommune. 

· Krisesenteret i Indre Østfold oppfyller ikke Lovens krav om tilbud til kvinner og menn i aktiv rus eller andre ekstra sårbare grupper.
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· Sosionomer

· Ergoterapeut

· Barnevernspedagoger

· Aktivitør

· Helsesekretær

· Klinisk vernepleier

· Politifaglig bakgrunn

· Lederutdanning

· Familieterapeut
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Arbeidsgruppes anbefaling er at Krisesenteret i Indre Østfold blir en del av Indre Østfold kommune og utvikler en vertskommune tilbud til Skiptvet, Marker og Rakkestad.

Et interkommunalt selskap anses ikke hensiktsmessig med den nye kommunestrukturen i Indre Østfold.

Arbeidsgruppen anbefaler at Senteret utvides til å bli et støttesenter for incest og seksuelle overgrepsutsatte, med mulighet for statlig finansiering (80/20). I tillegg må Senteret utvides til å gi et tilbud til menn og deres barn, samt kvinner og menn i aktiv rus.

Dette vil gi innbyggerne et nytt og utvidet tilbud samtidig med at vi ivaretar og styrker innhold og kompetanse. Krisesenteret i Indre Østfold er en kompetansearbeidsplass som det vil være et stort behov for også i fremtiden.

Arbeidsgruppen fremhever viktigheten av å beholde spisskompetansen på krisesenteret. Denne spisskompetanser er av stor betydning også for samarbeidspartnere/andre kommunale tjenester og tiltak når de skal yte tjenester til innbyggere som er utsatt for vold i nære relasjoner,

Nærhet til tjenesten er avgjørende dersom vi skal gi et faglig kompetent og forebyggende tilbud, og komme tidlig nok inn med rett hjelp.

En viktig målsetting med Krisesenterloven av 2010 var å gi kommunene ansvaret for Krisesentrene, slik at krisesentertjenestene ble en del av en helhetlig tiltakskjede med nærhet til innbyggerne. Samarbeidet med andre virksomheter er en forutsetning for at voldsutssatte innbyggere skal få den hjelpen de trenger.

Anbefaling er enstemmig, men de tillitsvalgte bemerker at dette er under forutsetning at det ikke skjer en nedbemanning i 2019 (overgangsåret).
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· Krisesenteret i Indre Østfold blir en del av Indre Østfold Kommune etter en vertskommune modell. Hvor Rakkestad, Marker og Skiptvet kan kjøpe tjenester.

· Krisesenteret utvides til også å bli et senter mot incest og seksuelle overgrep.

· Krisesenteret skal gi et faglig godt tilbud til kvinner, menn og deres barn.

· Krisesenteret skal gi et faglig godt tilbudt til voldsutsatte Kvinner og menn i aktiv rus i samarbeid med Kommunens rustjeneste.

· Det utarbeides klare retningslinjer for hvor grensesnittet mellom Indre østfold kommune og samarbeidskommunene om hvem som gjør hva.

· Senterets Hjemmeside videreutvikles.

· Arbeidsgruppen definerer akuttfasen til fire uker, men med en vurdering utfra individuelle behov.

· Digitale plattformer som sosiale medier som en del av volden.
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Arbeidsgruppen har tatt utgangspunkt i Krisesenterloven av 2010, samt veileder til Krisesenterloven, Rapport fra Agenda Kaupang 2013, og Eierstrategi og Selskapsavtale for Indre Østfold Krisesenter IKS 

En viktig målsetting med Krisesenterloven av 2010 var å gi kommunene ansvaret for Krisesentrene, slik at krisesentertjenestene ble en del av en helhetlig tiltakskjede med nærhet til innbyggerne. Samarbeidet med andre virksomheter er en forutsetning for at voldsutssatte innbyggere skal få den hjelpen de trenger.

Arbeidsgruppen har jobbet grundig med informasjonshenting fra nærliggende krisesentre og vurdert om det er hensiktsmessig å kjøpe tjenester, eller deler av tjenestene andre steder.

I tillegg har Arbeidsgruppens leder vært i kontakt med Asker og Bærum Krisesenter og Trondheim Krisesenter for informasjonsinnhenting, og arbeidsgruppen har hatt møte med krisesentrene i Moss, Follo og Sarpsborg.



		

		FOLLO

		SARPSBORG

		MOSS

		Fredrikstad

		IØ 8 kommuner



		Innb.

		140.000 

		55.000 

		58.000 

		85.000

		58.000



		Tilbud til menn

		Ja

		Nei

		Nei

(Ivaretas i Fredrikstad)

		Ja

		Nei

(Ivaretas i Fredrikstad)



		Tilbud til rus

		Nei

		Nei

		Nei

		Nei

		Nei



		Årsverk

		18,5

		7

		8,6

		9,5

		9,8



		Antall barn

		64

		41

		14

		44

		44



		Antall kvinner

		66

		68

		42

		58

		63



		Beboere totalt

		130

		109

		56

		102

		107







Arbeidsgruppens vurdering er at det ikke er hensiktsmessig å kjøpe tjenester av andre krisesentre. Nærhet til tjenestene er et viktig prinsipp arbeidsgruppen har vektet sterkt. Å flytte krisesenter ut av regionen vil medføre at færre voldsutsatte tar kontakt og at tjenestene ikke kommer tidlig nok inn.

Arbeidsgruppens vurdering er at dette kan føre til økte utgifter for andre tjenester (spesielt barnevern). Lovens intensjon er tidlig innsats og at flere skal benytte tjenesten. 

For samarbeidende instanser vil det være viktig å ha tett samarbeid med Krisesenteret som et kompetansesenter på vold og overgrep.

Det er og et viktig prinsipp å beholde og videreutvikle kompetansearbeidsplasser i Indre østfold. 

For samarbeidende instanser vil det være viktig å ha tett samarbeid med Krisesenteret og deres spisskompetanse da dette vil styrke kommunens øvrige virksomheter.  
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- et kompetansesenter mot vold og overgrep
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Kvinnegruppen Amalie en gruppe frivillige i fra hele Indre Østfold. De var pådriver og etablerer av Krisesenteret i 1984. Senteret ble etablert med 60 frivillige vakter fra hele Indre Østfold. 
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Amaliehusets fem ressursenheter

Amaliehusets med botilbud - Botilbudet er ment å være et kortvarig, midlertidig botilbud der arbeidsgruppen definerer botiden til 4 uker. Dette forutsetter at andre tjenester ivaretar sin del av Lovens intensjon som bolig., men der individuelle behov må ivaretas.

Innen fire uker skal brukerens behov være kartlagt og de skal være i ferd med å bosette seg i egen bolig. 

Umiddelbart etter ankomst til senteret får brukerne sin egen primærkontakt. 



Dagtilbud - Dagsamtaler for brukere som ikke trenger et sted å bo, men som ønsker råd og veiledning i forhold til å bryte ut av vold i nære relasjoner, og for tidligere beboere i en reetableringsfase.

En stor del av denne brukergruppa har levd med vold som barn, ungdom eller voksne og trenger hjelp til bearbeidelse av traumatiske hendelser. 

Nettverksmøter og selvhjelpsgrupper er her et viktig tilbud. 



Incestsenter - Dagsamtaler for barn, ungdom og voksne som er utsatt for ulike typer seksuelle overgrep.

Det vil også være et samtaletilbud for pårørende til utsatte, og veiledning for de som har bekymringer knyttet til barn og ungdom som har vært eller kan stå i fare for å bli utsatt for seksuelle overgrep.

Det gis tilbud om Nettverksgrupper og selvhjelpsgrupper.



Forebygging – Amaliehusets tilbyr forebyggende informasjonsarbeid til det øvrige hjelpeapparatet og for befolkningen for øvrig. 

Amaliehuset vil ha fokus på sin spisskompetanse - hvordan se, håndtere og snakke om vold og overgrep og med dette bidra til overføring av kunnskap.

Det er i barnehagen, på skolen barn og unge tilbringer store deler av barne- og ungdomsårene sine. 

Derfor må vi forebygge -Et viktig mål er at barn og unge skal øke sin bevissthet og bli klar over sine grenser. De skal ha kunnskap om hva seksuelle overgrep og vold er og vite hvor de kan få hjelp.

 Derfor må vi avdekke - For de elevene som lever med vold hjemme er målet at det blir tydelig at barn ikke har skyld i dette og at det er hjelp å få.

Kunnskap om hva vold og overgrep er, vil gjøre utsatte barn i stand til å sette ord hva som skjer med dem. 



Ressurs og kompetansesenter – Amaliehuset bidrar i anonyme drøftingssamtaler med skoler, barnevern, politi, helsesøstre og andre instanser i enkeltsaker hvor det er mistanke om vold og seksuelle overgrep.



Amaliehuset har en etablert advokatvaktordning.
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		Nåsituasjon

		Styrker 

		Svakheter



		

		· Høy kompetanse

· Tett samarbeid med interne og eksterne virksomheter

· Godt omdømme i lokalmiljøet

· Godt samarbeid med frivillige organisasjoner

		· Usikkerhet med ny organisasjonsmodell

· Ikke mulig å lukke avvik innenfor dagens rammer

· Bygningsmassen begrenser utvidelse

· Utfordringer i samarbeid med eierkommunene. 



		Anbefalt løsning

		Muligheter

		Trusler



		

		· Knytte til seg flere kommuner

· Utvide fagområdet ytterligere

· Mere eksterne prosjektmidler

· Lukke avvik

· Fremtidsrettet

· Større fleksibilitet 

· Reduserte driftsutgifter med kommunale støttetjenester. 

· Bedre tilbud til en bredere målgruppe 

· Lettere med reetablering av brukere.

· Tidligere inn – lettere å forebygge

		· Kommuner trekker seg ut

· Statlig finansiering og prosjektmidler opphører

· Det kan oppstå uklarhet om ansvarsområder med andre kommunale virksomheter

· «Hvem-gjør-hva» utfordringer kan oppstå med nye oppgaver. 

· Som en kommunal virksomhet kan Krisesenteret få tillagt nye oppgaver som ikke er en del av kjerneoppgavene. 
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Det er vurdert at nåværende bygningsmasse kan benyttes dersom man knytter til seg en leilighet i umiddelbar nærhet og gjør bygningsmessige endringer for å ta opp i seg det utvidede tilbudet.

Det er også aktuelt å se på andre bygg som vil bli ledige i sammenheng med kommunesammenslåing

Det er da nødvendig at Amaliehuset legges sentrumsnært og i kort avstand til offentlig kommunikasjon i Mysen eller Askim. 

Eventuell ny lokasjon må ta høyde for økt antall dagsamtaler, utvidet botilbud for menn og menn og kvinner i voldsrelater rus.
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Nye inntekter:

Incestsenter vil kunne gi			2,50	millioner

Blå Kors Fredrikstad				0,54	millioner

Merkantil stilling				0,25 	millioner

Totalt 						3,29  	millioner



Arbeidsgruppen legger et budsjett på kr. 11 millioner til grunn for å drifte Amaliehuset (fratrukket utgifter som omhandler forvaltning av hus etc. og med et tillegg på to stillinger)



Totalt fordelt på eierne, med fratrekk av statsstøtte vil bli ca. kr. 8,2 millioner.

Dagens pris	Kr. 165 kr.pr innbygger

Ny pris 	Kr. 161 kr.pr innbygger uten Rakkestad. (141 kr.pr innb. med Rakkestad)



Til en pris av ca. kr. 161 pr innbygger dekker man hele lovens intensjon og innbyggerne får et godt utvidet tilbud.
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KAPITTEL I. SELSKAPSINFORMASJON 


1.1. SELSKAPETS NAVN 


Indre Østfold Krisesenter IKS er et interkommunalt selskap, opprettet med hjemmel i lov om 


interkommunale selskaper lov av 29. januar 1999 nr. 6 (IKS-loven). Selskapet er et 


selvstendig rettssubjekt registrert i Foretaksregisteret. 


 


1.2. DELTAKERE I SELSKAPET 


Selskapet eies av kommunene Askim, Eidsberg, Hobøl, Marker, Rakkestad, Rømskog, 


Skiptvet, Spydeberg, og Trøgstad. 


 


1.3. SELSKAPETS HOVEDKONTOR 


Selskapets hovedkontor er i Eidsberg kommune, og har av hensyn til brukernes sikkerhet 


skjult adresse. 


 


1.4. SELSKAPETS FORMÅL 


Indre Østfold Krisesenter skal ha et tilbud til kvinner og deres barn som er utsatt for vold 


eller trusler om vold i nære relasjoner, og som har behov for rådgiving eller et trygt og 


midlertidig botilbud. 


Krisesenteret skal oppfylle de krav som er gitt deltakerkommunene i lov om kommunalt 


krisesentertilbud, med de begrensninger eventuelle retningslinjer fra kommunene gir. 


 


KAPITTEL II. ANSVAR OG FINANSIERING 


2.1. EIERANDEL OG DELTAKERANSVAR 


Deltakernes ansvar for selskapets forpliktelser tilsvarer eierandelen. Deltakerkommunenes 


eierandel er basert på offisielle innbyggertall fra SSB, med justering hvert fjerde år, i år med 


kommunestyrevalg. 


Tabell 


Kommune Innbyggertall (01.01.11) Andel i % 


0119 Marker 3476 6,16 


0121 Rømskog 678 1,20 


0122 Trøgstad 5142 9,11 


0123 Spydeberg 5265 9,33 
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0124 Askim 14909 26,42 


0125 Eidsberg 10940 19,38 


0127 Skiptvet 3576 6,34 


0128 Rakkestad 7601 13,46 


0138 Hobøl 4852 8,60 


 56439 100,00 


 


2.2. FINANSIERINGSMODELL 


Finansieringen av selskapet er lagt opp etter følgende modell 


I. Et likt grunnbeløp. Hver av eierne, betaler et likt grunnbeløp som til sammen utgjør 


10 % av eiernes netto kostnader. 


II. Etter innbyggertall. De øvrige kostnadene fordeles etter innbyggertall, med den 


justering som eierandelen følger. 


 


KAPITTEL III. STYRINGSSTRUKTUR 


3.1. REPRESENTANTSKAPET 


Representantskapet er selskapets øverste myndighet. 


Representantskapet består av to representanter fra hver kommune som til sammen utgjør 


selskapets øverste eierorgan. Vedkommende kommunestyre velger selv sine 


representantskapsmedlemmer med personlige varamedlemmer. Funksjonstiden følger 


kommunestyreperioden.  


Representantskapet velger både leder og nestleder. 


Representantskapet følger IKS-lovens §§ 8 og 9 for innkalling og saksbehandling. 


Representantskapet er vedtaksdyktig når deltakerne som er til stede utgjør minst 2/3 av 


stemmene. Som representantskapets beslutning gjelder flertallsavgjørelse. Ved 


stemmelikhet er møtelederens stemme avgjørende. 


Representantskapet har til sammen 11 stemmer etter følgende fordeling:  


 


Kommune Antall stemmer 


Askim kommune 2 


Eidsberg kommune 2 
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Hobøl kommune 1 


Marker kommune 1 


Rakkestad kommune 1 


Rømskog kommune 1 


Skiptvet kommune 1 


Spydeberg kommune 1 


Trøgstad kommune 1 


Sum 11 


 


Styreleder og daglig leder skal møte i representantskapet. 


 


3.2. REPRESENTANTSKAPETS OPPGAVER 


Representantskapet trer ordinært sammen 2 ganger årlig; etter at revidert regnskap 


foreligger og når grunnlaget for kommende budsjettrammer er klart. 


Representantskapsmøtet behandler: 


 Årsmelding og regnskap 


 Disponering av driftsresultatet 


 Handlings- og økonomiplan og årsbudsjett 


 Rammer for låneopptak og tilskudd fra deltakerne 


 Fastsettelse av eierstrategi (hvert 4. år) 


 Valg av revisor (hvert 4. år) 


 Valg av valgkomite (hvert 4. år) 


 Valg av styre etter forslag fra valgkomiteen (hvert 2. år) 


 Godtgjøring til styret 


 Andre saker som er forberedt ved innkallingen 
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3.3. STYRET 


Styret skal ha 5 eiervalgte medlemmer og 3 numerisk valgte varamedlemmer. 


Styremedlemmene velges for 2 år av gangen. Representantskapet velger styrets leder og 


nestleder. Styret fungerer inntil nytt styre er valgt og konstituert. 


Daglig leder eller representantskapsmedlem kan ikke være medlem av styret. 


Styret følger IKS-lovens §§ 11 og 12 for innkalling og saksbehandling. 


Styret er beslutningsdyktig når minst 3 medlemmer er til stede, herunder enten leder eller 


nestleder. 


Hvert styremedlem har en stemme og som styrets beslutning gjelder flertallsavgjørelse. Ved 


stemmelikhet er møtelederens stemme avgjørende. 


Daglig leder har rett og plikt til å være til stede, med tale- og forslagsrett, på styremøtene. 


De ansattes representanter har møte- og talerett i tråd med kommunelovens § 26, og når 


slik rett fremgår av avtale mellom partene i arbeidslivet. Antall ansatte i selskapet vil påvirke 


de ansattes representasjon i styret, jfr. § 10 i IKS-loven.  Daglig leder og daglig leders 


stedfortreder kan ikke representere de ansatte i styret. 


 


3.4. STYRETS OPPGAVER 


Styret skal sørge for at: 


 selskapet drives i tråd med eiers formål og selskapets styringsdokumenter, og 


innenfor vedtatte budsjetter 


 representantskapets vedtak og retningslinjer gjennomføres og etterfølges 


 selskapet er organisert på en slik måte at virksomheten drives mest mulig 


kostnadseffektivt 


 selskapets regnskapsføring og formuesforvaltning er gjenstand for betryggende 


kontroll 


Styret ansetter daglig leder for selskapet, og fastsetter de retningslinjer som daglig leder skal 


følge. Styret fører tilsyn med daglig leders ledelse av virksomheten. 


Styrets leder er selskapets representant under lønnsforhandlinger. 


De ansattes representanter i styret kan ikke delta ved behandling av saker som gjelder 


arbeidsgivers forberedelse til forhandlinger med arbeidstakerne, arbeidskonflikter eller 


rettstvister med arbeidstakerorganisasjoner. 
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3.5. DAGLIG LEDER 


Daglig leder forestår den daglige ledelsen av selskapets drift, og har ansvar for at de pålegg 


og retningslinjer som gis av styret følges opp. 


Daglig leder er sekretær for styret og har ansvar for at de saker som legges frem til 


behandling er forsvarlig utredet. 


Daglig leder rapporterer til styret og skal holde styret orientert om alle forhold av betydning 


for virksomheten. 


Daglig leder forestår den daglige personalforvaltning. 


Saker av uvanlig art eller av stor betydning for selskapet inngår som hovedregel ikke i den 


daglige ledelse, jfr. IKS-lovens § 14, tredje ledd. 


Daglig leder anviser selskapets utgifter. Utgifter til daglig leder personlig eller i saker hvor det 


foreligger inhabilitet anvises av styrets leder. 


 


 


KAPITTEL IV. FORVALTNING 


4.1. SELSKAPETS REPRESENTASJON 


Styret representerer selskapet utad og tegner dets firma. 


Styret kan beslutte at styrets leder og daglig leder sammen kan tegne dets firma. 


Daglig leder representerer selskapet utad i saker som faller inn under dennes myndighet. 


 


4.2. REGNSKAPSFØRING OG REVISJON 


Selskapets regnskaper avlegges etter de til enhver tid gjeldende kommunale 


regnskapsprinsipper. 


Representantskapet velger revisor. 


 


4.3. BUDSJETT OG REGNSKAP 


Representantskapet skal behandle selskapets regnskap og budsjett i tråd med § 5 i ”Forskrift 


om årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning for interkommunale selskaper”. 


Styrets forslag til økonomiplan og budsjett skal oversendes eierne innen 1. oktober før 


budsjettåret. 
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4.4. LÅNERAMME 


Selskapet kan ta opp lån for finansiering av vedtatte investeringer. Representantskapet 


vedtar rammene for selskapets låneopptak. Låneopptaket skal fremkomme i 


handlingsplanen. 


Rammen for selskapets samlede låneopptak er begrenset oppad til 10 millioner kroner. 


Selskapet kan ikke stille garanti eller pantsette sine eiendeler til sikkerhet for andres 


økonomiske forpliktelser. Virksomheten kan ikke selv låne ut penger. 


 


4.5. GODTGJØRELSE TIL REPRESENTANTER I STYRENDE ORGANER 


Representantskapet fastsetter godtgjørelse til styret og styreleder. 


 


4.6. ANSETTELSESVILKÅR 


Selskapet er medlem av arbeidsgiverorganisasjonen KS Bedrift og følger Hovedtariffavtalen 


for konkurranseutsatte bedrifter og avtaleverket for øvrig, som er fremforhandlet mellom 


partene i arbeidslivet. 


De ansatte skal sikres pensjon i henhold til Hovedtariffavtalen for konkurranseutsatte 


bedrifter. Selskapet er medlem av pensjonsordningen i KLP. 


 


 


KAPITTEL V. OM SELSKAPSAVTALEN 


5.1. ENDRING AV SELSKAPSAVTALEN 


Representantskapet kan foreslå endringer i selskapsavtalen med 2/3 flertall.  Endringer som 


omfatter IKS-lovens § 4, tredje ledd, krever tilslutning av eierne gjennom likelydende vedtak 


i de respektive kommunestyrer/bystyrer. 


Dersom selskapsavtalen er til behandling i kommunestyrene, gjelder følgende ordning: 


Likelydende vedtak i 2/3 av kommunene er bestemmende. Den eller de kommuner som har 


et vedtak som avviker fra dette, må behandle avtalen på nytt. Alternativene blir da å enten 


gjøre et likelydende vedtak som flertallet eller å tre ut av samarbeidet. Kommuner over 


10 000 innbyggere har som kommunestyrer dobbeltstemme i denne ordningen. 
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5.2. UTVIDELSE AV SELSKAPET 


Selskapet kan bare utvides ved enstemmig beslutning av eierne. Det samme gjelder for 


sammenslutning med annet selskap. 


 


5.3. UTTREDEN FRA SELSKAPET 


En deltaker kan med 1 års skriftlig varsel si opp sitt deltakerforhold. Uttreden reguleres av 


IKS-lovens § 30. 


 


5.4. OPPLØSNING AV SELSKAPET 


En eventuell oppløsning av selskapet følger IKS-lovens § 32 om oppløsning. 


Ved oppløsning fordeler eierkommunene selskapets eiendeler, og er forholdsmessig 


ansvarlig for andel av selskapets forpliktelser i samsvar med eierandel. 


 


5.5. IKRAFTTREDELSE 


Denne selskapsavtalen trer i kraft 01.01.15. 


 


5.6 TVISTER 


Ved tvist om tolkning av denne selskapsavtalen skal lov om interkommunale selskaper gjelde 


foran selskapsavtalen. 


Ved tvist søkes dette løst gjennom mekling mellom partene.  


Verneting er i den rettskrets hvor selskapet har sitt hovedkontor. 


 


5.7. ANDRE BESTEMMELSER 


For selskapet gjelder den til enhver gjeldende lov om interkommunale selskaper. 


I tillegg til selskapsavtalen danner eierstrategien selskapets styringsdokumenter. 


Selskapsavtalen signeres i 10 eksemplarer, hvorav eierne beholder ett eksemplar hver og ett 


eksemplar beholdes av selskapet. 
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Kommune Vedtatt i kommunestyre Ordførers underskrift 


Askim kommune   


Eidsberg kommune   


Hobøl kommune   


Marker kommune   


Rakkestad kommune   


Rømskog kommune   


Skiptvet kommune   


Spydeberg kommune   


Trøgstad kommune   
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INNLEDNING 


REPRESENTANTSMØTE 


Representantskapet for Mortenstua skole IKS vedtok 24.10.14 å nedsette et strategiutvalg for 


utarbeidelse av eierstrategi for selskapet: 


«Mortenstua IKS skal utarbeide en eierskapsstrategi for selskapet. Mortenstua IKS legger til grunn at 


arbeidet skal være sluttført innen utgangen av 3.kvartal 2015 for behandling på 


representantskapsmøte høsten 2015. 


Mortenstua IKS ber om at dette skjer i regi av «Prosjekt Eierskap» på samme vilkår som prosjektet har 


vært drevet fram til 30.11.2014. Rådmannsgruppa i Indre Østfold er styringsgruppe for prosjektet og 


prosjekteier er Indre Østfold Regionråd. Det legges til grunn at Åsmund Kobbevik fortsetter som 


prosjektleder og at Vidar Østenby og Jan-Erik Fredriksen bistår prosjektleder i arbeidet på samme 


måte som tidligere. 


For dette arbeidet betaler Mortenstua IKS kr. 98.000 som dekkes av selskapets driftsfond. 


(innarbeides i budsjett 2015)» 


STRATEGIUTVALGET 


Strategiutvalget har bestått av 


 Rådmann Tom Arne Tørfoss (Eidsberg) 


 Virksomhetsleder skole, Mona Søbyskogen (Marker) 


 Virksomhetsleder skole, Gunnar Aandstad (Askim),  


 Styreleder Roar Høisveen 


 Nestleder i styret Rita Sletner 


 Daglig leder Heidi Lindemark 


 Sekretær Åsmund Kobbevik (Prosjekt Eierskap) 


 


Representantskapsleder Svein Olav Agnalt (Skiptvet) har ikke deltatt i strategiutvalget, men har blitt 


konferert underveis i prosessen. 


PROSESS 


Strategiutvalget har møttes siden desember 2014. Følgende aktiviteter har inngått i arbeidet: 


• 7 møter i strategiutvalget (4. og 18. desember, 16. januar, 12. mars, 21. april, 3. september 


og 21. oktober) 


• Miniseminar (18. februar) 


• 3 samarbeidsmøter med PPT (20. august, 3. september, 14. oktober) 


Utkast til eierstrategi ble presentert i eiermøte 16. september. 


 


Eierstrategiprosessen har ledet frem til utarbeidelse av et eierstrategidokument. Det er videre gjort 


et forarbeid og lagt en plan for utarbeidelse av en samarbeidsavtale mellom Mortenstua, PPT og 


skolevirksomhetene i eierkommunene.  


Arbeidet har tatt opp i seg den eksterne ressursgjennomgangen av selskapet, som, parallelt med 


strategiarbeidet, har blitt gjennomført av Erik Fjornes. 


Det har i perioden vært gjennomført møter med Avlastningshjemmet IKS. 







 


 


EIERSTRATEGIER OVERFOR MORTENSTUA SKOLE IKS 


HENSIKT 


Mortenstua skole er etablert for å gi et regionalt grunnskoletilbud for elever med store, 


sammensatte lærevansker. Mortenstua skal være et tilbud for elever som av ulike grunner ikke kan få 


tilstrekkelig tilrettelagt tilbud i nærskolen. 


Etableringen av Mortenstua har til hensikt å forenkle tilretteleggingen for spesialundervisning, gi 


høyrere kvalitet på undervisningstilbudet og gi gode forutsetninger for sosial trivsel og utvikling.  


For elever som får plass ved Mortenstua, skal skolen, med god ressursutnyttelse og 


samordningsgevinster, oppfylle de enkeltvedtak om spesialundervisning som er vedtatt av skolefaglig 


myndighet. 


Fagmiljøet ved Mortenstua skole IKS representerer en kompetansebase for kommunenes 


skolefaglige myndighet og nærskolen.  


 


KJERNEVIRKSOMHET 


Mortenstua skole skal på vegne av eierkommunene tilby og drifte opplæring, SFO/aktivitetstilbud, 


observasjon, veiledning og kursvirksomhet for elever i grunnskolen med behov for spesialtilpasset 


undervisningstilbud.   


Tilbudet gjelder barn og unge med store, sammensatte1 lærevansker, hvor funksjonshemming eller 


mangel på sosial tilhørighet er en del av situasjonsbildet. 


Virksomheten følger Opplæringsloven og følger til enhver tid gjeldende forskrifter, avtaler og 


regelverk knyttet til denne. Andre lover som kommer til anvendelse er blant annet lov om 


sosialtjenester og øvrige lovverk som kommunene er omfattet av.  


 


FORUTSETNINGER 


Elever i grunnskolealder fra kommunene, som driver skolen, har fortrinnsrett på plassene. 


Tildeling av skoleplass ved Mortenstua skal gjøres etter bestemte retningslinjer, som skal nedfelles i 


en samarbeidsavtale2. For å sikre vedtaksmyndighetens styring og kontroll i søknadsprosedyren skal 


Mortenstua skole si nei til å ta imot private henvendelser. 


                                                                 
1 Begrepet «stor, sammensatte lærevansker» skal defineres av Kvalitetsforum, med den hensikt å etablere en 
felles praksis for inntak av elever. 
2 Samarbeidsavtalen skal være et administrativt styringsdokument som avklarer roller mellom skolefaglig 
myndighet i kommunene, PPT og Mortenstua. 







 


 


Inntak av elever gjøres i samarbeid med Kvalitetsforum3, som er kommunenes rådgivende utvalg. 


Ved overkapasitet kan selskapet tilby plasser til andre kommuner/fylkeskommunen. Det legges til 


grunn at settes frister for søknader og datoer for opptak. 


Styret skal, innenfor de rammer som er gitt, sørge for at skolen har god kvalitet på tilbudet. God 


kvalitet kjennetegnes blant annet ved individuell tilrettelegging og ved at de ansatte har kompetanse 


til å møte brukernes særskilte behov. 


Tilbudet til den enkelte elev skal innrettes med utgangspunkt i elevens individuelle behov og med 


hensyn til mulige samordningsgevinster, der det fokuseres på bruk av grupper og optimal utnyttelse 


av personell4. 


Eierne legger vekt på at tilbudet ved Mortenstua skole er en del av det kommunale 


opplæringstilbudet. Samordningen mellom Mortenstua og eierkommunene skal reguleres i 


samarbeidsavtalen, som nevnt i andre avsnitt. 


 


STYRINGSPRINSIPPER 


Som et av utviklingsområdene bør selskapets organisasjonsform utredes nærmere, fortrinnsvis med 


tanke på § 27 eller § 28 samarbeid5. 


For dagens organisering ligger IKS-lovgivningen og interkommunal eierskapsmelding til grunn.  


Representantskapet, som er selskapets eierorgan, består av 2 eierrepresentanter fra hver kommune, 


oppnevnt av kommunestyret. De valgte representanter skal ivareta kommunens interesser gjennom 


aktiv deltakelse i representantskapet. Hver eierrepresentant har ansvar for å rapportere til sitt 


kommunestyre og innhente kommunestyrets syn på aktuelle saker. 


Det skal avholdes årlige eiermøter. Eiermøtene benyttes til å innhente informasjon fra virksomheten, 


drøfte selskapets rammebetingelser og gi styringssignaler. Skolefaglig myndighet skal inviteres til 


eiermøtene. 


Kommunene skal ivareta ledelsen av Kvalitetsforum. Leder utpekes av og blant kommunenes 


skolefaglige myndighet. Frikjøp av kommunens ressurser til ledervervet avtales med styret og legges 


inn i selskapets budsjett. Daglig leder er sekretariat for Kvalitetsforum6. 


Møteplasser mellom selskapet og tjenesteapparatet i kommunene skal reguleres i 


samarbeidsavtalen. 


 


ØKONOMI 


                                                                 
3 Kvalitetsforum er nedfelt i opprinnelig selskapsavtale som en møteplass mellom daglig leder og skolefaglig 
myndighet i kommunene: «Her diskuteres blant annet rutiner for inntak, grensesnitt mellom kommunene og 
selskapet, samt kvalitet.» 
4 Den tidligere praksis med bruk av en felles sjablong/Mortenstuamalen fra 2007, som grunnlag for sakkyndiges 


vurdering, avvikles. Malen angir et minimum timeantall med pedagog, miljøterapeut og assistent. 
5 I strategiutvalget har eierrepresentantene pekt på ulike fordeler ved omorganisering: Som en del av en større 
skolevirksomhet kan man i større grad utnytte ressurser på tvers. Med kompakte styringslinjer vil man få 
direkte budsjettkontroll og samtidig redusere deler av forvaltningsarbeidet. Rektor kan inngå i et fagfelleskap 
med rapportering til fagleder. 
6 Det må påregnes at leder av Kvalitetsforum bidrar i det saksforberedende arbeidet. 







 


 


Det forutsettes at selskapet har en budsjettstyring som sikrer god likviditet. Eierne ser det som 


hensiktsmessig at selskapet bygger opp et driftsfond på opptil 3 måneders drift for å demme opp for 


svingninger. 


Selskapets formuesforvaltning skal i henhold til § 13 i lov om interkommunale selskaper være 


gjenstand for betryggende kontroll. Økonomiforvaltningen skal skape forutsigbarhet for kommunene 


og være håndterbar for Mortenstua. 


Elevpris og budsjett, med økonomiplan, skal være klart 15. september. Det forutsettes at 


samarbeidsavtalen setter dato for søknadsfrist og elevopptak på våren, slik at rektor får god tid til 


planleggingen av nytt skoleår og arbeid med budsjett.  


Elevpris skal fastsettes etter faktisk forbruk. Det skal gis en gjennomsiktig prisingsmodell for den 


enkelte elev. 


Det skal til en hver tid være satt tre grunnpillarer som ramme for Mortenstua Skole (Refusjonsgaranti 


fra den enkelte kommunes skolemyndighet opprettholdes dog fortsatt som utløser av inntektsgaranti 


for skolen): 


 Maks tak for antall elever 


 Budsjett i kroner som fastlegges parallelt med kommunenes budsjettprosess 


 Målsatte nøkkeltall for produktivitet 


I løpet av et driftsår kan det oppstå situasjoner hvor rammene ikke er tilstrekkelige for virksomheten 


grunnet endrede behov hos enkeltelever og/eller nødvendig opptak av nye elever. Slike situasjoner 


skal håndteres på følgende måte: 


 Endrede behov hos enkeltelever dokumenteres og avstemmes med den berørte kommune. 


 Søknader om opptak av nye elever underveis i skoleåret skal være unntaket, men kan 
forekomme. Den søkende skolemyndighet må forvente å måtte betale alle ekstra kostnader 
som følge av et evt. inntak dersom skolen ser seg i stand til å ta inn nye elever i løpet av et 
skoleår. Slike elever kan ikke forventes å fortrenge elever fra ikke eierkommuner.  


 
 


UTVIKLING 


Eierkommunene vil i neste 4-årsperiode ha et særskilt fokus på følgende i Mortenstua skoles 


funksjon og tjeneste: 


1) Samordning, rutiner og fagutvikling 


a) Det skal uformes en samarbeidsavtale mellom PPT, Mortenstua, Skolefaglig myndighet. 


Arbeidet ivaretas gjennom Kvalitetsforum. Avtalen skal omfatte samordning av organisering 


og tilrettelegging. Avtalen skal være utarbeidet innen april 2016 og fremlegges 


representantskapet som orienteringssak. 


b) Skolen skal utvikle metoder for å gi kommunene råd om tilrettelegging i læringssituasjonen 


for de diagnoser og syndromer hvor man ser en økende tendens, som f.eks. asberger og 


autisme. 


 


2) Styrets særskilte oppfølgingsansvar  


a) Styret skal komme med en anbefaling om et tak på antall elever ved skolen. Taket skal ta 


hensyn til aktuelle elevgrupper og mulige samordningsgevinster. 







 


 


b) I utredning av nye lokaler skal det gjøres et mulighetsstudium med tanke på samlokalisering 


med Avlastningshjemmet IKS. 


c) Med hensyn til kostnadskontroll skal styret sørge for at det utvikles et system og en praksis 


for rapportering av nøkkeltall på selskapets produktivitet. 


d) Styret skal legge frem for eierne et kostnadsoverslag på felles IT-kontorløsning med eierne. 


e) Styret skal beskrive hvilke tjenester ved skolen som hører inn under opplæringsloven, og 


hvilke tjenester som hører inn under helselovgivningen. På grunnlag av dette skal det 


foreslås evt. endringer ved tilbudet og/eller fastsettelse av elevpris. 


 


3) Organisasjonsform 


a) Det skal gjøres en vurdering om selskapet skal endre organisasjonsform til § 27 eller § 28. 


Representantskapet vil igangsette utredningen når lokaliseringsspørsmålet er avklart.  


Utviklingsarbeidet vil drøftes ved de faglige og administrative møteplasser som samarbeidsavtalen 


legger opp til. Mortenstua rapporterer på utviklingsområdene gjennom årsrapporter og på 


eiermøter. 












Mandat for arbeidsgruppe Mortenstua 



[bookmark: _GoBack]Føring til Oppvekstområdet fra prosjektrådmannen
«Sørge for at barn og familier som trenger ekstra bistand får dette tidligst mulig slik at de blir i stand til å mestre livet mest mulig på egen hånd. For å få til dette forutsettes det at en i prosjektarbeidet ser mulighetene og implementerer nye løsninger på tvers av ulike lovverk og tradisjonelle organisatoriske inndelinger.»

Vurdere organisering av undervisning for elever med store og sammensatte utfordringer inn i den framtidige strukturen. Herunder om det skal være et selvstendig kompetansesenter og / eller være tilbud som integreres i de ordinære enhetene, samt hvilke grupper som skal omfattes av slike tilbud. Dette må vurderes i sammenheng med framtidige arbeidsformer, som f.eks. nye arbeidsformer for PPT, ambulerende tjenester, og/eller kompetanseavdelinger/spesialavdelinger ved enkeltskoler. 

Vurdere behov for lokaler, og spesielt vurdere om Eid skole kan og bør benyttes. I tillegg må det ses på sammenhenger og synergier med andre virksomheter f.eks. Avlastningshjemmet. 



Framdrift: Arbeidet bør ferdigstilles innen 01.01.19




Sammensetning av arbeidsgruppa

· Leder Jan Erik Buer, kommunalsjef Eidsberg

· Torhild Toresen, rektor Mortenstua

· May Kirsti Heggelund, kommunalsjef i Spydeberg

· Gunnar Aandstad, skolefagligleder Askim

· Linda Gangnes Buer, skolesjef Eidsberg

· HTV


· I tillegg må det avklares med Skiptvet, Marker og Rakkestad om hvordan disse eierkommunen skal involveres i prosessen



Jørn-Arild Mikkelsen fra KS-konsulent bidrar inn i arbeidsgruppen. 























































































 
- Et trygt sted å være 


- Gir motivasjon til å lære 


 


 


 


SELSKAPSAVTALE FOR 


MORTENSTUA SKOLE IKS 
Representantskapet 


30.04.2013 


 


  


Mortenstua skole er et grunnskoletilbud for elever med store og sammensatte lærevansker. Skolen er en 
lærende organisasjon som fremmer læring hos alle sine deltagere, og som har evne til kontinuering å endre seg 
selv. Vi har fokus på kompetanse, kunnskap, ferdigheter og holdninger på individnivå, gruppenivå og 
systemnivå. Mortenstua skole jobber med en kultur preget av raushet, robusthet, redelighet og refleksjon,  
med kjerneverdier som Åpenhet, Utvikling og Refleksjon som skal kjennetegnes i holdninger og handlinger  
i hverdagen. 
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KAPITTEL I. SELSKAPSINFORMASJON 


1.1. SELSKAPETS NAVN 


Mortenstua skole IKS er et interkommunalt selskap, opprettet med hjemmel i lov om 


interkommunale selskaper lov av 29. januar 1999 nr. 6 (IKS-loven). Selskapet er et 


selvstendig rettssubjekt registrert i Foretaksregisteret. 


 


1.2. DELTAKERE I SELSKAPET 


Selskapet eies av kommunene Askim, Eidsberg, Marker, Rakkestad, Rømskog, Skiptvet, 


Spydeberg og Trøgstad. 


 


1.3. SELSKAPETS HOVEDKONTOR 


Selskapets hovedkontor er i Eidsberg kommune. 


Eidsberg kommune stiller egnede lokaler til disposisjon for Mortenstua skoles virksomhet. 


Det opprettes leieavtale mellom selskapet og Eidsberg kommune. Inventar og utstyr som 


ikke er veggfast eies av kommunene i fellesskap. 


 


1.4. SELSKAPETS FORMÅL 


Selskapets formål er å tilby og drifte opplæring, SFO/aktivitetstilbud, observasjon, veiledning 


og kursvirksomhet for elever med store og sammensatte lærevansker på vegne av 


eierkommunene. 


Tilbudet gjelder elever i grunnskolen. 


Selskapet skal i hovedsak tilby tjenester til sine eiere. Ved overkapasitet, kan selskapet tilby 


plasser til andre kommuner/fylkeskommuner. 


Virksomheten følger Opplæringsloven og følger til enhver tid gjeldende forskrifter, avtaler og 


regelverk knyttet til denne. Andre lover som kommer til anvendelse er blant annet lov om 


sosialtjenester og øvrige lovverk som kommunene er omfattet av.  
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KAPITTEL II. ANSVAR OG FINANSIERING 


2.1. EIERANDEL OG DELTAKERANSVAR 


Deltakernes ansvar for selskapets forpliktelser tilsvarer eierandelen. Deltakerkommunenes 


eierandel er basert på offisielle innbyggertall fra SSB, med justering pr. 01.01. hvert fjerde år, 


i år med kommunestyrevalg. 


 


 Kommune Innbyggertall pr. 
01.07.2011 


Eierandel  


Askim kommune 15019 28,92 % 


Eidsberg kommune  11020 21,22 % 


Marker kommune 3491 6,72 % 


Rakkestad kommune 7634 14,70 % 


Rømskog kommune  685  1,31 %   


Skiptvet kommune  3603    6,94 % 


Spydeberg kommune 5295 10,19 % 


Trøgstad kommune 5170 10,00 % 


Totalt 51917 100 % 


 


 


2.2. FINANSIERING OG OPPTAK 


Samarbeidskommunene dekker et grunnbeløp som utgjør 10 % av totale nettoutgifter for 


hele Mortenstua skole i henhold til deltakerkommunens eierandel, jmf pkt. 2.1.  


I tillegg belastes eierkommunene en brukerbetaling pr. elev.  


Opptak av elever gjøres etter følgende prioritering: 


1. Elever i grunnskolen fra eierkommunene 


2. Eierkommunenes elever som skal over i videregående skoletilbud 


3. Elever fra ikke eierkommuner 


Fylkeskommunen / Kommuner som ikke er med i samarbeidet som får elevplass betaler et 


tillegg til elevprisen tilsvarende 20 % av samlet grunnbeløp. 


Øvrige tjenester tilbys eierkommunene etter tilsvarende finansieringsprinsipp. 
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KAPITTEL III. STYRINGSSTRUKTUR 


3.1. REPRESENTANTSKAPET 


Representantskapet består av to representanter fra hver kommune som til sammen utgjør 


selskapets øverste eierorgan. Vedkommende kommunestyre velger selv sine 


representantskapsmedlemmer med personlige varamedlemmer. Funksjonstiden følger 


kommunestyreperioden.  


 


Fordelingen av lederverv i representantskapet avgjøres av et ordførermøte i begynnelsen av 


hver valgperiode. 


 


Representantskapet følger IKS-lovens § 8 og 9 for innkalling og saksbehandling. 


 


Representantskapet er vedtaksdyktig når minst halvparten av deltakerne er til stede og disse 


utgjør 2/3 av stemmene. Som representantskapets beslutning gjelder flertallsavgjørelse. Ved 


stemmelikhet er møtelederens stemme avgjørende. 


 


Representantskapet har til sammen 10 stemmer etter følgende fordeling:  


 


Kommune Antall stemmer 


Askim kommune 2 


Eidsberg kommune  2 


Marker kommune 1 


Rakkestad kommune 1 


Rømskog kommune  1 


Skiptvet kommune  1 


Spydeberg kommune 1 


Trøgstad kommune 1 


Sum 10 


 


Styrets medlemmer og daglig leder har møte- og talerett i representantskapets møter. 


Styreleder og daglig leder har i utgangspunktet plikt til å møte i representantskapet. 


 


 


3.2. REPRESENTANTSKAPETS OPPGAVER 


Representantskapet trer ordinært sammen 2 ganger årlig; etter at revidert regnskap 


foreligger og når grunnlaget for kommende budsjettrammer er klart. 
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Representantskapsmøtet behandler: 


 Årsmelding og regnskap 


 Disponering av driftsresultatet 


 Handlings- og økonomiplan og årsbudsjett 


 Rammer for låneopptak og tilskudd fra deltakerne 


 Fastsettelse av eierstrategi (hvert 4. år) 


 Valg av revisor (hvert 4. år) 


 Valg av valgkomite og valg av styre etter forslag fra valgkomiteen (hvert 2. år) 


 Godtgjøring til styret og representantskapets medlemmer 


 Andre saker som er forberedt ved innkallingen 


 


3.3. STYRET 


Styret skal ha 7 eiervalgte medlemmer og 3 numerisk valgte varamedlemmer. 


Styremedlemmene velges for 2 år, og kan gjenvelges inntil to ganger (maksimalt 6 års 


styretid). Representantskapet velger styrets leder og nestleder. 


Styret følger IKS-lovens §§ 11 og 12 for innkalling og saksbehandling. 


Styret er beslutningsdyktig når minst 4 medlemmer er til stede, herunder enten leder eller 


nestleder. 


Hvert styremedlem har en stemme og som styrets beslutning gjelder flertallsavgjørelse. Ved 


stemmelikhet er møtelederens stemme avgjørende. 


Daglig leder har rett til å være til stede og til å uttale seg på styremøtene. 


De ansattes representanter har møte- og talerett i tråd med kommunelovens § 26, og når 


slik rett fremgår av avtale mellom partene i arbeidslivet. Antall ansatte i selskapet vil påvirke 


de ansattes representasjon i styret, jf. § 10 i IKS-loven.  Daglig leder og daglig leders 


stedfortreder kan ikke representere de ansatte i styret. 


 


3.4. STYRETS OPPGAVER 


Styret skal sørge for at: 


 selskapet drives i tråd med eiers formål og selskapets styringsdokumenter, og 


innenfor vedtatte budsjetter 


 representantskapets vedtak og retningslinjer gjennomføres og etterfølges 


 selskapet er organisert på en slik måte at virksomheten drives mest mulig 


kostnadseffektivt 
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 selskapets regnskapsføring og formuesforvaltning er gjenstand for betryggende 


kontroll 


Styret ansetter daglig leder for selskapet, og fastsetter de retningslinjer som daglig leder skal 


følge. Styret fører tilsyn med daglig leders ledelse av virksomheten. 


Styrets leder er selskapets representant under lønnsforhandlinger. 


De ansattes representanter i styret kan ikke delta ved behandling av saker som gjelder 


arbeidsgivers forberedelse til forhandlinger med arbeidstakerne, arbeidskonflikter eller 


rettstvister med arbeidstakerorganisasjoner. 


 


3.5. DAGLIG LEDER 


Daglig leder forestår den daglige ledelsen av selskapets drift, og har ansvar for at de pålegg 


og retningslinjer som gis av styret følges opp. 


Daglig leder er sekretær for styret og har ansvar for at de saker som legges frem til 


behandling er forsvarlig utredet. 


Daglig leder rapporterer til styret og skal holde styret orientert om alle forhold av betydning 


for virksomheten. 


Daglig leder forestår den daglige personalforvaltning etter styrets nærmere retningslinjer.  


Saker av uvanlig art eller av stor betydning for selskapet inngår som hovedregel ikke i den 


daglige ledelse.  


Daglig leder anviser selskapets utgifter. Utgifter til daglig leder personlig eller i saker hvor det 


foreligger inhabilitet anvises av styrets leder. 


 


 


KAPITTEL IV. DIALOG MED EIER 


4.1. EIERMØTER 


Styreleder skal, i samarbeid med representantskapets leder og daglig leder, innkalle til 


eiermøter.  


Eiermøte er en overordnet møteplass mellom selskapet og eierne uten formell 


beslutningsmyndighet. Eiermøtet kan være et formøte til representantskapsmøtet. 


Til eiermøtet inviteres representantskapets medlemmer med administrative bisittere, styret 


og daglig leder. 


Eiermøtene benyttes til å innhente styringssignaler fra eierne før saker av stor betydning skal 


behandles og føres frem til beslutning. Møtene kan også bli benyttet til å informere eierne 


om virksomheten og/eller endringer i selskapets rammebetingelser. 
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4.2. FAGLIGE OG ADMINISTRATIVE MØTEPLASSER 


For Mortenstua skole IKS opprettes det faglige og administrative møteplasser med 


eierkommunene, kalt KvalitetsForum (KF). 


Daglig leder kaller inn skolefaglig administrasjonsansvarlig i eierkommunene minimum 1 


gang i året til KvalitetsForum. 


Her diskuteres blant annet rutiner for inntak, grensesnitt mellom kommunene og selskapet, 
samt kvalitet.  


KF har ikke beslutningsmyndighet i forhold til selskapets prioriteringer. 


 


 


 


KAPITTEL V. FORVALTNING 


5.1. SELSKAPETS REPRESENTASJON 


Styret representerer selskapet utad og tegner dets firma. 


Styret kan beslutte at styrets leder og daglig leder sammen kan tegne dets firma. 


Daglig leder representerer selskapet utad i saker som faller inn under dennes myndighet. 


 


5.2. REGNSKAPSFØRING OG REVISJON 


Selskapets regnskaper avlegges etter de til enhver tid gjeldende kommunale 


regnskapsprinsipper. 


 


5.3. BUDSJETT OG REGNSKAP 


Representantskapet skal behandle selskapets regnskap og budsjett i tråd med § 5 i ”Forskrift 


om årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning for interkommunale selskaper” fastsatt av 


Kommunal- og regionaldepartementet den 17/12-99. 


Styrets forslag til økonomiplan og budsjett skal oversendes eierne innen 10. oktober før 


budsjettåret. 


 


5.4. GODTGJØRELSE TIL REPRESENTANTER I STYRENDE ORGANER 


Representantskapet fastsetter godtgjørelse til styret og styreleder. 
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5.5. ANSETTELSESVILKÅR 


Selskapet skal være medlem av en arbeidsgiverorganisasjon. De ansatte skal sikres pensjon i 


tråd med gjeldende bestemmelser. 


Selskapet er medlem av Kommunenes Sentralforbund KS og selskapet følger den kommunale 


hovedtariffavtalen og avtaleverket for øvrig, som er fremforhandlet mellom partene i 


arbeidslivet. 


Ved oppløsning av selskapet, har pedagogisk personale ansatt i faste og oppsigelige stillinger 


i Eidsberg kommune pr. 31.07.91 rett til ansettelse i Eidsberg kommune.   


Ved reduksjon i driften eller opphør av selskapet, gis personalet fortrinnsrett til ledige 


stillinger i samarbeidskommunene.  


 


KAPITTEL IV. OM SELSKAPSAVTALEN 


6.1. ENDRING AV SELSKAPSAVTALEN 


Endringer i selskapsavtalen krever tilslutning av eierne gjennom likelydende vedtak i de 


respektive kommunestyrer/bystyrer. 


 


6.2. UTVIDELSE AV SELSKAPET 


Selskapet kan bare utvides ved enstemmig beslutning av eierne. Det samme gjelder for 


sammenslutning med annet selskap. 


 


6.3. UTTREDEN FRA SELSKAPET 


En deltaker kan med 1 års skriftlig varsel si opp sitt deltakerforhold. Uttreden reguleres av 


IKS-lovens § 30, med 01.08. som virkningstidspunkt. 


 


6.4. OPPLØSNING AV SELSKAPET 


En eventuell oppløsning av selskapet følger IKS-lovens § 32 om oppløsning. 


Ved oppløsning fordeler eierkommunene selskapets eiendeler, og er forholdsmessig 


ansvarlig for andel av selskapets forpliktelser i samsvar med eierandel. 


 


6.5. IKRAFTTREDELSE 


Denne selskapsavtalen trer i kraft 01.08.2013. 
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6.6. ANDRE BESTEMMELSER 


For selskapet gjelder den til enhver gjeldende lov om interkommunale selskaper. 


I tillegg til selskapsavtalen danner eierstrategien selskapets styringsdokumenter. 


Selskapsavtalen signeres i 9 eksemplarer, hvorav eierne beholder ett eksemplar hver og ett 


eksemplar beholdes av selskapet. 


 


Kommune Vedtatt i kommunestyre Ordførers underskrift 


   


   


   


   


   


   


   


   


 


Selskapets Representant 


(Styreleder) 


Dato Underskrift 


   


 




























































